
وزیر راه و شهرسازی:

هیچ دادگاهی حکم تخلیه را برای مستاجران صادر نمی کند

مدیرکل سازمان بازرسی استان قم خبر داد؛

ارسال ۳۲ پرونده کیفری تخلفات 
ادارات به مراجع قضایی 

7ذی القعده 1441   28ژوئن 2020   شماره 5063  سال بیست وسوم   2000 تومان دوشنبه  9تیر 1399 

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم خبرداد:

اجرای طرح دوگانه سوز 
کردن خودروهای عمومی 
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 مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم گفت: 
متقاضی  که  مسافری  و  باری  عمومی  خودروهای  رانندگان 
دوگانه سوز کردن وسیله نقلیه شان هستند، باید هر چه سریع تر 
نسبت به ثبت نام مشخصات خودرو در سامانه مربوطه اقدام 

نمایند. سید محمود طاهری در گفت و گویی اظهارداشت : این 
طرح بر اساس مجوز شورای اقتصاد، به صورت رایگان اجرا و بر 
اساس آن یک میلیون و ۴۶۰ هزار دستگاه خودروی عمومی 

حمل بار و مسافر در سطح کشور گازسوز می شود.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم :

مرغ زنده نباید 
به هیچ وجه از استان 
خارج شود

چرا علی کریمی به دورهمی نرفت؟

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، با انتقاد از برگزاری همایش ها 
در قم گفت: تست مثبت کرونا برای مراجعات سرپایی در قم از 
۱۵ درصد به ۴۵ درصد افزایش یافته است. محمدرضا قدیر اظهار 
کرد: تست مثبت مراجعات سرپایی در قم از ۱۵ درصد به ۴۵ 
درصد افزایش یافته است و این مسئله زنگ خطر شیوع مجدد 
کرونا را در استان به صدا درآورده است. وی یکی از علل افزایش 
بیماران کرونایی در قم را برپایی مراسم  همایش، عزا و عروسی 

دانست و گفت: بسیاری از این همایش ها باید به صورت غیر

و  تولید  مسیر  در  پروژه ها  واگذاری  در  گفت:  قم  استاندار 
اشتغال زایی به سرمایه گذاران باید به دو عنصر اهلیت و توانمندی 
کمیسیون  در  روزشنبه   عصر  سرمست  بهرام  شود.  توجه 
طرح های غیر کشاورزی  استان در سالن امام جواد)ع( اظهار 
داشت: مدیران دستگاه های اجرایی در تائید سرمایه گذاران دارای 
وظیفه هستند، ضمن اینکه باید موانع را نیز مورد بررسی قرار داده 
و رفع کنند. استاندار قم با بیا اینکه در واگذاری پروژه ها در مسیر 

تولید و اشتغال زایی به سرمایه گذاران باید به دو عنصر اهلیت و

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد :

افزایش تست مثبت کرونا برای 
مراجعات سرپایی 

استاندار قم:

باید به اهلیت و توانمندی 
سرمایه گذاران توجه شود
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روزنامه
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وزیر ارتباطات گفت: در حوزه توسعه شبکه ملی اطلاعات، همراه اول وظایف سنگین 
و مهمی دارد، از همراه اول خواسته ام تا مردادماه امسال در پنج نقطه تهران اینترنت 
نسل پنجم را ارائه کند. محمد جواد آذری جهرمی روز یکشنبه در مراسم افتتاح 
بزرگ ترین مرکز داده منطقه غرب و شمال غرب کشور، افزود: ما در باندهای پایین، 
محدودیت فرکانسی داریم و باید در باندهای بالا سرمایه گذاری کنیم. تا یکی دو وهفته 
آینده لابراتوار نسل پنجم اینترنت رونمایی می شود و به بهره برداری می رسد. وزیر 

ارتباطات خاطرنشان کرد: همراه اول بزرگ ترین اپراتور خاورمیانه است و وسیع ترین

یک استاد جامعه شناسی دانشگاه تهران در واکنش به انتقادهای اخیر مجلس 
یازدهم به دولت، می گوید: یک ماه است مجلس یازدهم باز شده؛ شما نطق ها را گوش 
دهید؛ بیشتر شعار تحویل مردم می دهند و فکر می کنند با حمله به دولت دارند 
مشکل مردم را حل می کنند!  مجلسی ها تازه بر کرسی های بهارستان نشسته اند 
و دولت نیز پیش از این اعلام کرده بود برای اهداف ملی، همکاری متقابل داشته 
باشند، اما با این حال گویا مجلس یازدهم تاختن به دولت را از هویت خود می داند. 

حمیدرضا جلایی پور استاد جامعه شناسی دانشگاه تهران در همین باره می گوید: 

وزیر ارتباطات:

نسل پنجم اینترنت شهریورماه عرضه می شود
حمیدرضا جلایی پور:

 با حمله به دولت، مشکلات مردم حل نمی شود

۲ 5

مشکلات اقتصادی از کجا 
سرچشمه می گیرد؟

توسعه از درون می آید و بیرون آن را کمک می کند. 
برای مثال سرمایه گذاری خارجی خوب است اما 

رشد ما بخاطر سرمایه گذاری خارجی نیست. رشد ما منوط به سرمایه گذاری 
صد  در  صد  باشد،  خوب  داخلی  سرمایه گذاری  شرایط  وقتی  است.  داخلی 
سرمایه گذاری خارجی هم جذب می شود. یعنی ما از داخل باید روندی را طی 
کنیم و سپس سرمایه گذاران دیگر وارد شوند. بنابراین اینکه فکر کنیم راه حل 
از بیرون است مانند همان تبیین است که معتقد است همه بدبختی ما بخاطر 
دشمنی آمریکا است. این دو نگاه به نظر من آینه هم هستند. همانطور که اولی را 

نمی پذیرم، دومی را هم به تنهایی نمی پذیرم.
نکته ای که دوست دارم بدان اشاره کنم مرتبط با یکی از نظریه ها به نام نظریه 
سیاسی حول دموکراسی است. صاحب نظران آن می گویند مساله به نهادهای 
دموکراتیک بر می گردد مانند قانون که قطعا تاثیر مهمی در رشد بلند مدت 
اقتصاد دارد و آسیب هایی که اکنون می بینیم به این خاطر است که قانون به 
آن صورت اعمال نشده است؛ اما حرکت در مسیر دموکراسیِ زیاد هم اتفاقا به 
گونه ای می تواند رشد را پایین بیاورد. لااقل تحقیقات دانشگاهی بسیاری وجود 
دارد که می گویند وقتی اقتصادها به سمت دموکراسی حرکت می کنند خیلی 
خیلی مستعد پوپولیسم می شوند. من مایلم اینگونه تبیین کنم که مساله، مساله 

سیاست نیست بلکه مساله، مساله اقتصاد سیاسی است.
واقعیت داستان این است که حدس ما این بود که پارسال قبل از کرونا رشد 
ما صفر شود و مقدار منفی آن کاهش یابد. اما متاسفانه، تحریم متوسط رشد 
میان مدت ما را پایین آورد. حتی اگر رشد ما مثبت باشد و تحریم حدود ده سال 
طول بکشد باز هم مقدار رشد کم خواهد بود. بنابراین جواب سوال شما این است 
که البته تحریم در سال ۹۷ و ۹۸ آسیب وارد کرده و متوسط رشد ما را پایین آورد اما 

اگر کرونا اتفاق نمی افتاد از ۹۹ به این سو نمی بایست رشد منفی داشتیم. 
به نظر من اگر تحریم اثر میان مدتش مهمتر از اثر کوتاه مدت اش بود، اثر کرونا 
برعکس است و اثر کوتاه مدت آن شدیدتر از اثر میان مدتش است. اگر تحریم روی 
انرژی و صنعت اثر شدید می گذاشت کرونا بیشتر روی بخش خدمات اثر گذاشته 
است. بنابراین به نظر من خطر کرونا ای بسا مهمتر و شدیدتر از اثر تحریم ها است. 
ما فکر می کردیم که پسابرجام بهترین موقعیت برای جبران است اما متاسفانه 
را کمی بشکافیم  این قضیه  دارم  البته من دوست  از دست دادیم.  را هم  آن 
چون افراد جسارت صحبت در این خصوص ندارند و در نتیجه جامعه هم درک 
درستی نخواهد داشت. اینکه اصلاحات اقتصادی انجام نمی شود یک سری به 
سیاستگذار و سیاستمدار بر می گردد و یک سری هم به جامعه بر می گردد. یعنی 
این قضیه مثل به جنگ مشکلات رفتن است. تنهایی نمی شود با لشگر مقابل 
جنگید مساله این است که ایا جامعه ما برای حل مشکلات اقتصادی همراهی 

کرده است یا خیر؟ و اگر نکرده باشد سوال این می شود که چرا نکرده است؟
به نظر من یکی از ضعف های بزرگ دولت هم این بود که چنین طراحی نداشت 
و ثانیا کسانی بودند که وسوسه می کردند که اصلاحات اقتصادی لزومی ندارد. 
خب، نتیجه چه بود؟ این بود که زمان های  طلایی و مناسبی که داشتیم را از 
دست دادیم و گرینه های بهتر از دست رفتند. ما یک مسیر را به شکل های مختلف 
می توانیم طی کنیم متاسفانه چیزی را که من فهمیدم این بود که دولت در قبضه 

مدیران دهه ۶۰ بود و این تفکر بدبجور در نظام حکمرانی ما خیمه زده است.
قبلا مشکلات کوچک تر بود اما امروزه بزرگتر و بیشتر احساس می شوند. شما 
نمی توانید بگویید این دولت بیشتر از دولت های قبل متهم است بلکه باید بگویید 
که این دولت هم مانند دولت های قبل متهم است که با همان روش های غلط 

پیش رفتند.
من فکر می کنم مهمترین چالش دولت آقای روحانی جدی نگرفتن اصلاحات 
درون  از  باید  را  ایران  اقتصادی  مشکلات  بود.  پسابرجام  فرصت  و  اقتصادی 
نگریست و نه از بیرون. مسائلی نظیر تحریم علت نابسامانی وضعیت اقتصادی 
ایران نیست، بلکه این امر هم در کنار سایر مسائل دیگر تنها قوام بخش مشکلات 

بود.
عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی

علی سرزعیم*

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم :

مرغ زنده نباید به هیچ وجه 
از استان خارج شود 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم با بیان اینکه مرغ زنده نباید به هیچ وجه از 
استان خارج شود، گفت: قیمت مرغ در بازار فروش ۱۵ هزار و ۲۰۰ تومان مصوب شد. 

مهرداد غضنفری دیروز در جلسه تنظیم بازار استان در سالن جلسات استانداری، اظهار 
داشت: در تأمین حوزه خوراکی ها به جز حبوبات خیلی کمبودی در استان نداشتیم حتی 
بیش از سایر استان ها جذب کرده ایم. معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم برخی 
استان ها را کانون تولید حبوبات برشمرد و افزود: فاصله استان قم با جایگاه استان های دیگر 
به لحاظ نرخ تورم دلیل کمبود کالا یا عدم نظارت در استان بوده است، نباید تعصبی در این 
مسئله ورود کرد و دنبال مقصر نگردیم بلکه باید دنبال واقعیت بوده و نقاط ضعف را برطرف 
و نقاط قوت تقویت کنیم. وی بیان کرد: در میان حبوبات بالا رفتن قیمت عدس سبب شده  
درصدی نرخ تورم در استان بالا برود به این دلیل که استان قم در این زمینه تولیدکننده 
نیست. یا مثلًا می گوییم وقتی شکر به اندازه کافی در استان داشته ایم پس چرا نرخ تورم 
بالا رفته شاید دلیلش این است که نظارت کافی بر بازار نداشته ایم بنابراین باید ریشه یابی 
کرده و به دنبال وضع مطلوب باشیم. غضنفری پیرامون تعیین قیمت مرغ در بازار گفت: با 
ابلاغ قیمت مرغ مکلف به رعایت قیمت ابلاغی هستیم، منتهی ۵ درصد به تناسب وضعیت 
استان اختیار به استان ها داده شد، به این نتیجه  رسیدیم که کف قیمت را روی ۱۵ هزار و 
دویست تومان با رعایت یک سری الزامات قرار دهیم و سقف را ۱۵ هزار و ۷۰۰ تومان در نظر 
بگیریم. معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم بیان کرد: تولید داخلی استان ۶۰ تن 
مرغ بوده که ۲۰ تن مرغ نیز از خارج استان می آید که در باکس تولید قرار می گیرد، تأمین 
استان ۸۰ تن و مصرف ۶۰ تن بوده که ۲۰ تن مازاد استان می شود. وی خاطرنشان کرد: 
برخی مسئولان اختیارات ستاد تنظیم بازار را نمی دانند، اختیار ما، تعیین قیمت کشوری 
نبوده و قیمتی که به صورت رسمی کشوری اعلام می شود باید در دستور کار قرار گیرد. 
غضنفری با اشاره به کاهش مصرف مرغ در دوران کرونا گفت: در حال حاضر یک قیمت 
کشوری اعلام شده و متولیان امر مکلف به اجرای مصوبه کشوری هستند، در این میان ۵ 
درصد به استان ها قدرت مانور داده شده که استان از این اختیار به نفع تولیدکننده استفاده 
کرده اما قیمت بیش از ۱۵ هزار و ۷۰۰ تومان نباید باشد و نفع مصرف کننده را هم باید در 
نظر گرفت. معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم با تأکید بر اینکه دستگاه قانونی با 
قیمت بالاتر از ۱۵ هزار و ۷۰۰ تومان برخورد جدی می کند، تصریح کرد: در تعیین قیمت 

باید هم منافع تولیدکننده و هم مصرف کننده را توأمان با هم در نظر گرفت.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

در تأمین مرغ و جوجه ریزی مشکلی نداریم 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم نیز دراین جلسه  با بیان اینکه استان ازنظر 
تأمین مرغ و جوجه ریزی مشکلی ندارد، گفت: نیاز استان در تأمین مرغ حداقل روزانه 

۴۰ تن است.  
عباس پورمیدانی با تاکید بر وجود وحدت رویه در تصمیم گیری و تصمیم سازی ها 
پیرامون تعیین قیمت مرغ گفت: کف قیمت مرغ را ۱۵ هزار و دویست تومان با رعایت یک 

سری الزامات قراردادیم و سقف قیمت را ۱۵ هزار و ۷۰۰ تومان در نظر گرفتیم.
دامپزشکی اجازه خروج مرغ از استان را نمی دهد 

پورمیدانی با بیان اینکه دامپزشکی اجازه خروج مرغ از استان را نمی دهد، افزود: 
سازمان جهاد کشاورزی نیز می داند مرغداری که نهاده را گرفته اما مرغ را از استان 
خارج کند و ظرفیت تعریف شده را در اختیار استان قرار ندهد علاوه بر تخلف با او برخورد 
می شود. وی با تاکید بر تک نرخی بودن قیمت مرغ گفت: در استانی  که ظرفیت پایین 
آمدن قیمت مرغ وجود دارد باید قیمت پایین بیاید، اما در استان قم هزینه تولید بالا بوده 

درنتیجه امکان پایین آمدن قیمت وجود ندارد.

معاون آمار و اطلاعات سازمان مدیریت  استان قم :

نرخ تورم دوازده ماهه استان 26 درصد است
معاون آمار و اطلاعات سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم با بیان آخرین آمار 
وضعیت تورم استان تا پایان خردادماه اظهار داشت: شاخص استان ۲۰۱ و نرخ تورم 

دوازده ماهه استان ۲۶.۶ درصد بوده است. 
تورم  اظهارداشت:  قم  استان  بازار  تنظیم  درجلسه  دیروز  آرانی   شاکر  محمدجواد 
درحالی که  است،  شده  نزدیک  کشور  تورم  به  اخیر  سه ماهه  طی  استان  دوازده ماهه 
میانگین تورم دوازده ماهه در سال گذشته تا ۶ درصد فاصله داشته ایم و در حال حاضر 

فاصله استان با کشور ۱.۲ درصد است.
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دوشنبه -نهم تیر ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25063

 
 عضو جامعه روحانیت مبارز کشور با تاکید بر مواجهه دولت روحانی با جنگ تمام 
عیار اقتصادی، گفت: اگر فشار اقتصادی، سیل، زلزله و شیوع ویروس کرونا نبود 

موفقیت های دولت چون چهار سال اول ادامه می یافت. 
حل  برای  دولت  تلاش  درباره  گفت وگویی  در  یکشنبه  روز  اکرمی  رضا  سید 
مشکلات اقتصادی متاثر از تحریم های غیرانسانی آمریکا، گفت:  ۳۹ سال پیش در 
چنین روزهایی هم ما مشکل تورم داشتیم و شهید بهشتی بر رفع آن اصرار داشت. 
شرایط اقتصادی ما در همه دولت ها سطحی از تورم را با خود داشته و دولت روحانی 
خیلی تلاش کرد که این آسیب را به کمترین حد برساند، ضمن اینکه این دولت در 

بدترین شرایط از حیث درآمد قرار دارد.
عضو جامعه روحانیت مبارز کشور افزود: در آن دوران جنگ با عراق را هم داشتیم 
ولی اقتصاد کم یا زیاد کار خود را می کرد اما دولت روحانی با جنگ تمام عیار 
اقتصادی روبرو است، اگر این فشار نبود موفقیت های دولت مانند ۴ سال اول 
ادامه می یافت. این را باید گفت که تنها تحریم ها نبود که اوضاع کشور را به این روز 
انداخت بلکه عوامل داخلی متعددی چون سیل و زلزله و این اواخر شیوع ویروس 

کرونا هم مزید بر دیگر علل شده است.
اکرمی یادآور شد: در جلسه ای که با محمد نهاوندیان داشتم از او علت این همه 
مشکل را پرسیدم و او گفت که در بهترین حالت دولت توان مدیریت ۵۰ درصد 
اقتصاد  را دارد و نیم دیگر خارج از حوزه دولت و در دست مردم است. مردم ما باید از 
چنان فرهنگی و رفتاری برخوردار باشند که اوضاع را بدتر نکنند مثلا برای چند هزار 
خودرو، ۷ میلیون نفر ثبت نام کردند در حالی که طبق برآوردها نیاز سالیانه بازار یک 
میلیون خودرو است. سوالی که پیش می آید این است که هجوم مردم برای ثبت نام 

خودرو برای چیست؟  
وی خاطرنشان کرد: دولت باید از همه کارشناسان دعوت کند تا نظرات خود را در 
همه حوزه ها ارائه کنند و در هر حوزه، طرح و نظری که نیکوتر است را به مرحله اجرا 
گذارد. اگر طرحی مفید به حال مردم و توسعه کشور بود را با هماهنگی کلانی که 

صورت می دهد و اقناع همه دست اندرکاران اجرایی کند.
نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی استراتژی کلان کشور را در دو فاز داخلی 
و بین المللی ارزیابی کرد و گفت: پذیرش قطعنامه ۵۹۸ که نه ایده آل و نه کسی در 
نظام از ته دل راضی به پذیرش آن بود ولی شرایط کشور و مصلحت کلان حاکمیت 
بر آن قرار گرفت که آن را بپذیریم. برجام هم چنین شرایطی داشت و نباید انتظار 

داشت در همه قراردادها و معادلات خارجی ما صد درصد برنده باشیم.
اکرمی ادامه داد: بنابراین بخش سیاست خارجی ما با در نظر گرفتن منافع، 
مصالح، احترام متقابل، عزت و نفع عمومی کار خود را انجام دهد زیرا همیشه 
اتخاذ رویه درست در این بخش تاثیر مستقیم و گاهی سرنوشت سازی بر اوضاع و 

سیاست های داخلی داشته است.
این فعال اصولگرا با بیان اینکه در سیاست داخلی نیاز به راهبردهای متناسب با 
شرایط جدید داریم، گفت: مگر اقتصاد ترکیه بر مبنای اقتصاد نفتی است؟ آنها 
زیرساخت های خود را بر مبنای تولید و گردشگری تعریف کرده اند در حالی که 
ایران اگر تصمیم بگیرد اقتصادی بدون نفت را پایه گذاری کند شرایط و امکاناتی به 

مراتب بیشتر و بهتر از کشورهایی شبیه به ترکیه دارد.
نمایندگان با درک شرایط با دولت مواجه شوند

اکرمی درباره انتقادهای نمایندگان مجلس یازدهم به دولت، اظهار کرد: همه 
شرایط کشور را خوب می دانند و از مشکلات و موانع سر راه دولت خبر دارند. دولت 

و مجلس باید در ارتباط همیشگی، حرفه ای و به دور از سیاست زدگی باشد.
عضو جامعه روحانیت مبارز کشور افزود: اجاره ها بالا رفته است، آیا نمی دانیم 
دولت از توان و پشتوانه مالی برخوردار نیست که بتواند این معضل را کاملا حل 
کند؟ اینجاست که نقش مردم در ارتباط باهم مهم می شود. بنگاه های مسکن و 

صاحب خانه ها باید با درک شرایط کشور با همنوعان خود با انصاف رفتار کنند.
اکرمی ادامه داد: روحانی و کابینه اش هم باید نقش مجلس را مهم بشمارد و  در 
جلسات غیرعلنی شرایط و امکانات در برای نمایندگان تشریح کنند و به آنها بگویند 

با نگاه به جیب دولت، بار و مسئولیت اضافه بر دوش دولت نگذارند.
فریادزدن سر دولت مشکلی را حل نمی کند 

اکرمی با بیان اینکه همه طیف ها و جریان های سیاسی در توفیقات و مشکلات 
این کشور در ۴۱ سال گذشته شریک هستند، گفت: مشکلات اقتصادی کشور 
یک روزه یا ۴ ساله ایجاد نشده که به یکباره حل شود. نمایندگان مجلس ضمن 
حفظ جایگاه و شان نظارتی خود با رویکرد کمک و همکاری با دولت وارد شوند و با 
توجه و درک شرایط راهکار پیش روی دولت بگذارند اینکه با صدای بلند در تریبون 
رسمی بر سر دولت فریاد بزنند ممکن است اقشار اندکی را راضی کند ولی مساله 

اصلی همچنان پا برجاست.
عضو جامعه روحانیت تاکید کرد: قاطعانه می گویم حسن روحانی بیش از همه 
اسلاف خود با رهبر معظم انقلاب در ارتباط است و از سطح هماهنگی بالایی 

نسبت به دولت های گذشته با ایشان برخوردار بوده  است.
عضو جامعه روحانیت در ادامه  به مدیریت دولت در پیشگیری و مقابله با شیوع 
ویروس کرونا اشاره و خاطرنشان کرد: عملکرد دولت روحانی در کنترل و مدیریت 
کرونا قابل تجلیل است به طوری که در بسیاری از شاخص ها در صدر کشورهای 
جهان قرار داریم. این مورد را رهبر انقلاب نیز مورد توجه قرار داده اند. لذا این 
دولت تلاش کرد به کشور خدمت کند ولی همه چیز دست ما نیست، علل و عوامل 
مختلف و متعددی دست به دست هم داده اند که مانع برخی از اهداف نظام و دولت 

شده اند.

وزیر راه و شهرسازی:

هیچ دادگاهی حکم تخلیه را برای 
مستاجران صادر نمی کند

 وزیر راه و شهرسازی خبر داد که بر اساس مصوبه ستاد ملی کرونا، حداکثر افزایش 
مبلغ اجاره در شهر تهران ٢٥ درصد است و اگر مالکین این مصوبه را رعایت نکنند هیچ 

دادگاهی حکم تخلیه را برای مستاجران صادر نخواهد کرد. 
»محمد اسلامی« روز یکشنبه در حاشیه مراسم امضای تفاهمنامه فرودگاهی در وزارت 
راه و شهرسازی در جمع خبرنگاران در خصوص تصمیم نهایی که برای ساماندهی بازار 
اجاره گرفته شد، گفت: ستادملی کرونا در اردیبهشت امسال مصوبه ای داشت که به 
دلیل شرایط کرونایی، قراردادهای اجاره به مدت دو ماه با همان مبلغ قبلی تمدید شود، 
امروز مجددا تصویب شد که قراردادهای اجاره تا سه ماه بعد از پایان کرونا که زمان آن را 

هم وزارت بهداشت اعلام می کند مجددا تمدید می شود.
وی در خصوص نرخ های مصوب نیز گفت: بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با 
کرونا حداکثر افزایش اجاره بهای واحدهای مسکونی برای شهر تهران تا ۲۵ درصد و 
برای کلانشهرهای دیگر که نام آنها در این مصوبه آمده است حداکثر ۲۰ درصد و در 
سایر شهرها ۱۵ درصد تعیین شد.  وزیر راه و شهر سازی با بیان اینکه این مصوبه چند 
تبصره دارد، گفت: اگر در این مدت مالک، واحد مسکونی خود را به فروش رسانده 
باشد مستاجر مکلف است در مدت دو ماه منزل را تخلیه کند.همچنین اگر مستاجری 
تکالیف قانونی خود را رعایت نکرده باشد و حکم دادگاه در دست مالکان باشد باز هم تا 
دو ماه امکان تخلیه است. وی گفت: در این مصوبه تاکید شد افراد ملزم به ثبت و درج 
معاملات در سامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات و گرفتن کد رهگیری هستند و از 

امروز تمام بنگاه های املاکی باید به مستاجران کد رهگیری دهند.
وزیر راه در خصوص برنامه ارایه تسهیلات به مستاجران نیز گفت: به زودی در ستاد 
بسته حمایتی از مستاجران نیز تصویب می شود که شامل بسته مربوط به شتاب دادن به 

جریان تولید و عرضه مسکن و هم حمایت مالی از مستاجران است.
اسلامی ضمن توصیه به مالکین و مستاجران برای تفاهم در شرایط منصفانه در پاسخ 
به این سوال که اگر صاحبخانه ها مصوبه افزایش ٢٥ درصدی اجاره بها در شهر تهران را 
نپذیرند چه ابزار نظارتی وجود دارد، گفت: دادگاه حکم تخلیه برای مستاجرانی که از 

طرف صاحبخانه مجبور به پرداخت بیشتر اجاره بها می شوند، صادر نخواهد کرد.
  

رئیس سازمان پدافند غیرعامل:

نظام جامع پدافند شیمیایی کشور را 
طراحی کرده ایم

رئیس سازمان پدافند غیرعامل گفت: ما توانستیم نظام جامع پدافند شیمیایی کشور 
را طراحی و بخش های مختلف آن را در قالب یک اکوسیستم پدافند شیمیایی آماده و 

اجرا کنیم.
سردار غلامرضا جلالی دیروز در حاشیه همایش ملی پدافند شیمیایی اظهارداشت : 
ما در سازمان پدافند غیرعامل »نظام جامع پدافند شیمیایی کشور« را طراحی کرده ایم 
و در قالب یک اکوسیستم پدافند شیمیایی، در حال اجرایی کردن بخش های مختلف 
آن هستیم. وی با بیان اینکه بیمارستان بقیه الله )عج( قطب درمان مصدومیت های 
شیمیایی در کشور است، افزود: مجهزترین اورژانس پدافند شیمیایی غرب آسیا در 
بیمارستان بقیه الله )عج( قرار دارد. رئیس سازمان پدافند غیرعامل اظهار داشت: 
کارخانجاتی در کشور تجهیزات حفاظت شیمیایی و بهداشتی را با استانداردهای 
جهانی تولید می کنند و در این زمینه کاملًا خودکفا هستیم. سردار جلالی با بیان اینکه 
مباحث شیمیایی باید به صورت منظم آموزش داده و تفهیم شود و به همین دلیل لازم 
است که رزمایش های جدیدی در این زمینه داشته باشیم، گفت: در حوزه مباحث 
شیمیایی در سال ۹۹ هم رزمایش های استانی و هم رزمایش تخصصی در مراکز پرخطر 
شیمیایی خواهیم داشت. وی با بیان اینکه آلمان، فرانسه و انگلیس جزو متهمین و 
شریک جرم صدام در بمباران شیمیایی سردشت و حلبچه توسط صدام هستند، گفت: 
پیشنهاد ما تشکیل یک دادگاه بین المللی برای همه کسانی است که در بمباران های 

شیمیایی صدام او را کمک و تجهیز کردند.
  

رئیس سازمان بسیج مستضعفین:

بسیج ۱۰ طرح اساسی در حوزه 
»جهش تولید« دارد

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با بیان اینکه ۱۰ طرح اساسی در حوزه جهش تولید 
داریم،گفت: تمرکز بسیج در تولید محصولات کشاورزی خواهد بود.

سردار غلامرضا سلیمانی دیروز در آیین آغاز سراسری نهضت جهش تولید در بخش 
کشاورزی با بیان اینکه اهداف و راهبرد این طرح ترسیم شده است، گفت: طبق 
برنامه ریزی های صورت گرفته باید در یک برنامه سه ساله به وضعیت مطلوب در حوزه 
کشاورزی دست پیدا کنیم. وی افزود: امیدواریم با تمرکز بر توانایی های مردم که توسط 
بسیج پای کار خواهد آمد و پشتیبانی های صورت گرفته و همچنین تعامل و هم افزایی 
و شهرستان ها، سپاه های  ادارات جهاد کشاورزی شهرها  و  وزارت جهاد کشاورزی 
استان ها و شهرستان ها و نواحی بسیج با تمرکز بر سازمان بسیج منویات رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در حوزه اقتصاد مقاومتی به ویژه راهبرد جهش تولید که راهبرد سال 
جاری بسیج است، محقق شود. رئیس سازمان بسیج مستضعفین با بیان اینکه در 
سال های گذشته طرح تمرکز بر محصولات راهبردی در برخی استان ها صورت گرفته 
که کاملًا موفقیت آمیز بوده است، اظهار داشت: ما در یک عملیات گسترده می توانیم 
با تمرکز بر همه محصولات کشاورزی، دغدغه های موجود در عرصه های کشاورزی را 
برطرف کنیم. سردار سلیمانی با بیان اینکه سازمان بسیج مستضعفین ۱۰ طرح 
اساسی در حوزه جهش تولید دارد، گفت: با توجه به نقش کشاورزی در حوزه امنیت 
غذایی، اقتصاد مقاومتی و ثبات اجتماعی، تمرکز بسیج در تولید محصولات کشاورزی 

خواهد بود.
 

سخنگوی وزارت بهداشت :

کرونا جان ۱۴۴ نفر دیگر را در ایران گرفت
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون ۲۲۲ هزار و ۶۶۹ 
نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده اند و با فوت ۱۴۴ نفر در ۲۴ ساعت 

گذشته، شمار جان باختگان کرونا در کشور به ۱۰ هزار و ۵۰۸ نفر رسید. 
سیما سادات لاری روز یکشنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در 
کشور و موارد فوت ناشی از این ویروس بیان کرد: در ۲۴ ساعت گذشته تا ظهر امروز ) 
۸ تیر ۱۳۹۹( و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۴۸۹ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که هزار و ۴۰۶ مورد بستری شدند. با این حساب، 

مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور ۲۲۲ هزار و ۶۶۹ رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته،۱۴۴ بیمار کووید ۱۹ جان خود را 
از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری تاکنون به ۱۰ هزار و ۵۰۸ نفر رسید.
معاون وزیر بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون ۱۸۳ هزار و ۳۱۰ نفر از بیماران، 
بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ۲۹۴۶ نفر از بیماران مبتلا به 

کووید۱۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
لاری بیان کرد: تاکنون یک میلیون و ۶۱۰ هزار و ۸۶۹ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 
در کشور انجام شده است. سخنگوی وزارت بهداشت گفت: استان های خوزستان، 
کردستان، آذربایجان غربی، هرمزگان و کرمانشاه در وضعیت قرمز و استانهای بوشهر، 

ایلام، آذربایجان شرقی و خراسان رضوی در وضعیت هشدار قرار دارند. 
 

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی هشدارداد:

خطر همزمانی کرونا و آنفلوآنزا در فصول 
سرد سال 

 عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با تاکید بر اینکه، کرونا با 
هیچ کسی شوخی ندارد، هشدار داد: اگر در فصل گرما با شدت زیاد اپیدمی کووید 
۱۹ مواجه باشیم، به طور قطع در فصل های سرد سال و همزمانی کرونا و آنفلوآنزا با 
مشکلات جدی تری روبرو خواهیم شد.  دکتر علی پیرصالحی با اشاره به افزایش آمار 
مبتلایان به کووید ۱۹ خاطرنشان کرد: با شیوع کرونا از اوایل اسفندماه سال ۱۳۹۸ با 
موج گسترده اپیدمی این بیماری مواجه بودیم و در ادامه با اجرای تمهیدات پیشگیرانه و 

توجه به پروتکل های بهداشتی آمار مبتلایان به پایین ترین حد خود رسید.

به فرزندان مان بگوییم... 
 من هنوز پدر نشده ام. اما به خودم قول دادم وقتی 
دختر یا پسر دار شدم قبل از اینکه از جامعه، آموزش و 
پرورش، دانشگاه و ... انتظار داشته باشیم به او انسان 

خوب بودن را بیاموزند، خودم این کار را انجام دهم.
در کودکی به آنها می گویم که حق انتخاب دارند و دیگران نباید برای شان تصمیم 
بگیرند. مشورت را قبول کنند اما تصمیم نهایی را خودشان بگیرند. از انتخاب مدرسه 

و رشته دانشگاهی بگیرد تا انتخاب همسر و محل زندگی.
به آنها می گویم که هیچ تفاوتی و بیان زن و مرد نیست. هر دو انسان هستند و 
حقوقی دارند. ما حق نداریم چون مرد هستیم یا زن، فکر کنیم نسبت به جنس 
مخالف مان برتری داریم و می توانیم هر گونه که می خواهیم با او برخورد کنیم. به آنها 

یاد می دهم که ما مالک آدم ها نیستیم.
به آنها می گویم که کتاب بخوانند. برای آنها کتاب می خوانم. به آنها می گویم با 
خواندن کتاب حتما انسان های بهتری می شوند و می توانند با کم ترین هزینه از 
تجربه های دیگران در زندگی استفاده کنند. به آنها می گویم جهان وقتی به سمت 

بدی رفت که مردم کمتر کتاب خواندند.
به آنها می گویم که پول تمام زندگی نیست. نباید به خاطر پول، انسانیت را قربانی 
کنند. نباید به خاطر پول دست به هرکاری بزنند. به آنها می گویم زندگی با پول کم 

سخت است اما نباید باعث شود که وجدان را زیرپا گذاشت و دست به هرکاری زد.
به آنها می گویم دروغ نگویند. ریا نکنند. هرآنچه هستند باشند اما سعی کنند برای 
پیش برد کارهای شان لباس دیگری به تن کنند. سعی نکنند برای اینکه کارشان در 
اداره ای یا سازمانی راه بیفتد بگویند بله ما هر هفته در صف اول نماز جمعه هستیم. 

در خانه ماهواره نداریم، شلوار جین هم نمی پوشیم .
به آنها می گویم به حق دیگران احترام بگذارند. وقتی می بینند حق با دیگری است، 
آن را رعایت کنند حتی وقتی پشت فرمان ماشین هستند. وقتی می بینند عابری در 
حال عبور از عرض خیابان است یا راننده در مسیر اصلی در حال عبور است به آنها 

احترام بگذارند و فکر نکنند احترام گذاشتن به دیگران یعنی بی عرضه بودن.
به آنها می گویم مدرک تحصیلی با چهره خوب و پول زیاد داشتن نشان فضیلت 
نیست. به آنها می گویم به انسان های خوب احترام بگذارند و تا کمر در برابرشان خم 

شوند. انسان خوب می تواند در هر لباسی باشد، می تواند هر مدرکی داشته باشد.
به آنها می گویم به قول این ضرب المثل ترکی که جشمه خودش باید بجوشد و 
با آب ریختن چشمه درست نمی شود، به فکر خریدن هیچ ویژگی انسانی نباشند. 

انسانیت، مهربانی، عشق و ... خریدنی نیست و باید به آنها برسند.
به آنها می گویم عاشق بانشد و از بیان عشق خود نترسند. انسان بدون عشق، آدم 
آهنی است که صبح را شب و شب را صبح می کند. به آنها می گویم تا قبل از اینکه وارد 
جامعه شوند انسان بودن را یاد بگیرند. به آنها می گویم تا بعدها از سیستم آموزشی 

گلایه نکنم چرا نگفتند چون می دانم و می دانیم که نمی گویند.

آیت الله آملی لاریجانی با قدردانی از بیانات و الطاف رهبر معظم انقلاب:

از هیچ فرد فاسدی حمایت نکرده و 
نخواهم کرد 

 آیت الله صادق آملی لاریجانی در پیامی از بیانات حکیمانه و الطاف کریمانه رهبر 
معظم انقلاب، قدردانی کرد. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی مجمع، آیت الله آملی لاریجانی در این پیام ضمن 
تاکید و حمایت از برخورد با فساد آورده است: از الطاف پدرانه جناب عالی، خالصانه 
و خاضعانه تشکر میکنم و از خداوند متعال دوام عمر و توفیق و تسدید آن بزرگوار را 

خواستارم.
متن نامه رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام به محضر مقام معظم رهبری به 

این شرح است:
بسمه تعالی

محضر مبارک رهبر معظم انقلاب اسلامی حضرت آیت الله العظمی خامنه ای 
دامت برکاته

بعد التحیه و السلام  ، از بیانات
حکیمانه و الطاف کریمانه حضرت مستطاب عالی نسبت به این حقیر، صمیمانه 
تشکر میکنم. برخورد با فساد چه در درون قوه قضاییه و چه در بیرون آن، از راهبردهای 
اساسی نظام از ابتدای تاسیس تا کنون بوده است و گواه آن تاکیداتی است که 
جنابعالی در زمانهای مختلف بر این امر نموده اید. اینجانب در هر دو دوره قبلی قوه 
قضاییه، به همراه مسوولان عالی قضایی و رؤسای دادگستری ها و دادستان ها، این 
راهبرد اساسی مورد تاکید رهبری نظام را، با قاطعیت تمام دنبال کرده ایم. متاسفانه 
همه کسانی که از قاطعیت دستگاه قضایی و تصمیمات انقلابی آن در دفاع از نظام 
جمهوری اسلامی ضربه خورده بودند، گویی به یکباره فضایی برای انتقام یافتند ودر 
این مسیر ظلم وهتک بسیار کردند که نیازی به انعکاس آنها نیست، ان الله یدافع 
عن الذین آمنوا. و ان الله مع الصابرین. اینجانب قبلًا گفته ام و یکبار دیگر به محضر 
جناب عالی عرض می کنم که هیچگاه از هیچ فرد فاسدی حمایت نکرده و نخواهم 
کرد. کلامی از بنده را مستند قرارداده اند که هیچ دلالتی بر خلاف آنچه گفته ام 
ندارد. اگر اتهامی به کسی متوجه است، دستگاه قضایی باید با معیارهای قانونی و 
شرعی بدان رسیدگی کند، این وظیفه دستگاه قضایی و حق عمومی است. در پایان 
مجددا از الطاف پدرانه جناب عالی، خالصانه و خاضعانه تشکر میکنم و از خداوند 
متعال دوام عمر و توفیق و تسدید آن بزرگوار را خواستارم. والسلام علیکم و رحمة الله.
صادق آملی لاریجانی
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام

معاون سیاسی وزارت کشور:

 دولت و وزارت کشور درپی تقویت 
تحزب است

 معاون سیاسی وزارت کشور با تاکید بر ساماندهی فعالیت حزبی، گفت: دولت 
و وزارت کشور در این مدت کوتاه در پی تقویت و سهولت فعالیت احزاب بوده اند. 

»جمال عرف« روز یکشنبه در نشست هم اندیشی با دبیران کل احزاب و گروه های 
سیاسی با گرامیداشت هفتم تیرماه سالروز شهادت شهید بهشتی و یارانش، او را 
مبدع تحزب در کشور عنوان کرد و درباره انتخاب نمایندگان احزاب در کمیسیون 
ماده ۱۰، گفت: انتخابات خانه احزاب قانونی و مشروع است اما دوستان نسبت به 
انتخابات قبلی یعنی انتخاب نمایندگان احزاب ملی و استانی در کمیسیون ماده 
۱۰ اعتراض دارند که اداره کل سیاسی آن را بررسی خواهد کرد و اگر پس از بررسی 
مشکلی داشت تجدیدنظر خواهد شد. معاون سیاسی وزارت کشور با بیان اینکه 
تقویت تحزب مورد تاکید دولت و وزیر کشور است، گفت: دولت در این مدت کوتاه، 
این مسیر را دنبال می کند تا احزاب بتوانند راحت تر فعالیت کنند. عرف، مصالح، 
منافع و امنیت ملی کشور اصل مهمی برشمرد و ادامه داد: همه احزابی که در این 

چارچوب فعالیت می کنند، مورد حمایت نظام، دولت و وزارت کشور قرار می گیرند.
وی با تاکید بر اینکه نقش، جایگاه و کارکرد تحزب و ساختار تحزب کشور  باید بیشتر 
مورد بحث قرار گیرد،  اظهار کرد: در همه نظامات سیاسی، حزب، متغیر  وابسته نظام 

سیاسی است بنابراین روی مبانی این بحث ها باید بیشتر صحبت شود.
عرف با اشاره به دو موضوع لایحه جامع انتخابات و لایحه احزاب گفت: لایحه جامع 
انتخابات موضوع مهمی است؛ دولت بهمن ۹۷ لایحه جامع انتخابات را تحویل 
مجلس دهم داد و مجلس همزمان دنبال طرح خود بود که لایحه دولت پشت طرح 
قرار گرفت.  اگرچه نمایندگان وقت، بخشی از آن لایحه را در این طرح دیدند اما لایحه 
جامعیت خود را داشت که در نهایت در مجلس دهم به تصویب نرسیده و شنیدم 

رئیس کمیسیون داخلی شوراها این بحث را مطرح کرده  است.
رییس ستاد انتخابات وزارت کشور با تاکید بر یک کاسه کردن قوانین متعدد در 
حوزه انتخابات، گفت: قوانینی که در مقاطع مختلف اصلاحات خورده، باید جمع 
شود تا یک لایحه جامع داشته باشیم که همه افراد را ببیند و نقش احزاب را بیان کند.
وی افزود: نکته بعد قانون جامع احزاب است که محسن پیرهادی عضو هیات 
رئیسه مجلس یازدهم که دبیرکل یک حزب هم است در مجلس بنشیند و در این باره 

صحبت کنند. بحث فعالیت حزبی باید سامان یابد.

اخبار

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: وظیفه همه 
ما به عنوان خدمتگزاران مردم این است که دغدغه 
اول و آخر ما در این مقطع باید توجه به اقتصاد و 
معیشت مردم باشد و مردم ما هرگز، هیچ اختلاف و 

تنش را از کسی قبول نمی کنند. 
محمدباقر قالیباف روز یکشنبه در آیین افتتاح مرکز 
داده غرب و شمال غرب کشور را اظهار داشت: ما 
در شرایطی در مجلس یازدهم کار را آغاز کردیم که 
اقتصادی کشور وضع خوبی نیست. اجازه  وضع 
بدهید بگویم که مردم ما در حوزه اقتصاد حالشان 
خوب نیست. ما بعضی مواقع، برخی مطالبی را 
می شنویم که این کاش نشنویم و نبینیم ولی برخی 
واقعیت های تلخ را این روزها در رسانه ها می بینیم 
که حرف از اجاره پشت بام گفته می شود و امروز در 
حوزه مسکن دغدغه جدی بخش قابل توجهی از 

مردم ما است.
عنوان  به  ما  همه  وظیفه  کرد:  تصریح  وی 
خدمتگزاران مردم این است که دغدغه اول و آخر 
و معیشت  اقتصاد  به  توجه  باید  این مقطع  در  ما 
مردم باشد و مردم ما هرگز، هیچ اختلاف و تنش و 
به تعبیرهیچ دعوای حیدری نعمت را از کسی قبول 
نمی کنند. مردم امروز از همه ما یک توقع دارند و آن 
اینکه همن کار صادقانه انجام بدهیم هم کار خوب 
کنیم و هم خوب کار کنیم که بتوانیم مشکلات آنها 

را برطرف کنیم.
رییس مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: مردم 
ما مردم قانعی هستند و همین که این حس در آنها 
به وجود بیاید و امنیت روانی در آنها باشد که ما با 
درستی مدریت می کنیم و ما تلاش می کنیم و آنها 
این را  در زندگی شان لمس کنند ممنون  مدیران 
خواهند بود در غیر این صورت از ما راضی نخواهند 

بود.
قالیباف خاطرنشان کرد: به اعتقاد من امروز اگر 
من در اینجا هم حضور یافتم از این باب است که 
امروز مجموعه ای افتتاح می شود که مانند گذشته 
این مجموعه می تواند در کمترین زمان ممکن با 
با  کشور  جغرافیای  همه  در  تاثیرگذاری  بیشترین 
مسائل  روش  اقتصادی ترین  و  عدالت  شفافیت، 

ناباسمانی های اقتصادی کشور را حل و فصل کند.
وی گفت: وقتی حرف از اقتصاد دیجیتالی می 
زنیم یعنی اینکه فرصت بزرگی در اختیار ما است 
که جبران عقب ماندگی های گذشته را انجام بدهیم 
بزرگترین  به  و  کنیم  طی  را  کوتاهی  راه  بسیار  و 
دستاوردها برسیم و البته اگر غفلت کنیم، طبیعتا  
فاصله مان نسبت به بقیه دنیا شکافش هم شکاف 
دیجیتالی خواهد شد و عقب ماندگی مان هم از بقیه 
دنیا بیشتر خواهد شد. یعنی هم یک فرصت بزرگ 
بر ای ما است که گذشته مان را جبران کنیم و امروز 

هم با سرعت بیشتری حرکت کنیم و هم یک خطری 
است که اگر از آن غفلت کنیم، آسیب بزرگی هم به 

ما خواهد رسید.
رییس مجلس شورای اسلامی یادآور شد: ما در 
کشور می توانیم دو جور به این مساله نگاه کنیم، یک 
نگاه این است که جوانان کشور را که امروز در حوزه 
اشتغال دچار مشکل هستند را یک تهدید ببینیم و 
نگاه دیگر اینکه امروز نیروی جوان و تحصیلکرده 
و نیروی آشنا به این فضای اقتصاد دیجیتالی که 
بزرگترین سرمایه این عرصه هست و برای چنین 

ظرفیت و منابع انسانی لحظه شماری می کند.
قالیباف گفت:  ما از نظر این ظرفیت شاید جزو 
پنج یا ۱۰ کشوری باشیم که چنین ظرفیت نیروی 
انسانی داریم که می توانیم از این فرصت حداکثر 

استفاده را انجام دهیم.
و  نگاه  حقیقت  در  یازدهم  مجلس  افزود:  وی 
همه  به  کمک  راه  این  در  ما  است  این  مسیرش 
بخش  در  هم  و  دولتی  بخش  در  هم  که  عزیزانی 
شرکت های  و  بزرگ  شرکت های  هم  و  خصوصی 
کوچک چه آن روستایی که یک روستا نشسته و با کار 
صنایع دستی خودش می خواهد خودش را به بازار 
جهانی معرفی و عرضه کند و هنرش را نشان دهد و 
اقتصادش و فرهنگش را منتقل کند در خدمت همه 

اینها هستیم.

رییس مجلس شورای اسلامی:

دغدغه اول و آخر ما باید معیشت مردم باشد

سید رضا اکرمی :

جنگ تمام عیار اقتصادی مانع تداوم موفقیت های دولت شد

یک استاد جامعه شناسی دانشگاه تهران در واکنش به انتقادهای اخیر مجلس یازدهم 
به دولت، می گوید: یک ماه است مجلس یازدهم باز شده؛ شما نطق ها را گوش دهید؛ 
بیشتر شعار تحویل مردم می دهند و فکر می کنند با حمله به دولت دارند مشکل مردم 

را حل می کنند! 
مجلسی ها تازه بر کرسی های بهارستان نشسته اند و دولت نیز پیش از این اعلام کرده 
بود برای اهداف ملی، همکاری متقابل داشته باشند، اما با این حال گویا مجلس یازدهم 

تاختن به دولت را از هویت خود می داند.
حمیدرضا جلایی پور استاد جامعه شناسی دانشگاه تهران در همین باره می گوید: 
به دولت می توان انتقاد کرد، اما این انتقادهای مجلس یازدهم انتقاد نیست؛ بیشتر 
»فرافکنی شعاری« است. برخلاف شعارهایی که مجلس یازده سر می دهد، مجلس 
متفرقی است و تحلیل واقع نگرانه ای از وضع کشور و علل آن ندارد. لذا آنها به جای کار 
ایجابی، انگار قصد دارند با حمله به دولت، به طور موقت خودی نشان دهند و در بین 

خودشان وحدتی ایجاد کنند.

جلایی پور همچنین ادامه می دهد: اقدام آنها یک حرکت سیاسی است و خالی از 
حرکت کارشناسی و ایجابی است. توجه داشته باشید این مجلس پایگاه اجتماعی 

ضعیفی دارد.
بسیاری از نمایندگان، کارشناس نیستند و شعاری اند. روشن است چنین مجلسی 

نتواند ارزیابی واقع بینانه ای از اوضاع کشور داشته باشد.
او در پاسخ به این پرسش که آیا انگشت اتهام را باید فقط به سمت رئیس جمهوری برد، 
توضیح می دهد: به سه نکته اشاره می کنم؛ نخست اینکه اگر می بینیم کارنامه ایران در 
مبارزه با کرونا در مقایسه با کشورهای دیگر تا حدودی قابل دفاع است، به این دلیل است 
که مدیریت کرونا دست تندروها نبوده و پزشکان و شایستگان در اداره آن نقش داشتند. 
دوم اینکه مثل روز روشن است که یکی از پیامدهای منفی کرونا، ضربات مهلکی است 
که به اقتصاد ایران وارد شده است. اقتصاد ایران زیر ضربات تحریم حداکثری و تحریم 
فروش نفت، »کوچک« شده و آسیب دیده بود و اینکه با پیامدهای منفی اقتصادی کرونا 

روبه روست.

 حمیدرضا جلایی پور:

 با حمله به دولت، مشکلات مردم حل نمی شود

مصطفی داننده*

دستیار و مشاور فرمانده کل قوا گفت: سایه جنگ از 
کشور ما دور شده است، اما نیروهای مسلح همواره باید 

آمادگی های خود را ارتقا دهند. 
سردار سرلشکر یحیی رحیم صفوی در حاشیه همایش 
ملی پدافند شیمیایی در جمع خبرنگاران گفت: بزرگترین 
جنایت های بشری علیه ملت ما در ۸ سال دفاع مقدس با 

۲۵۲ بار بمباران شیمیایی صدام صورت گرفت.
وی افزود: آن کسانی که در زمان جنگ تحمیلی بمب 
برابر اقدامات  شیمیایی در اختیار صدام گذاشتند و در 
شیمیایی  جنایت های  در  کردند،  سکوت  وی  وحشیانه 

صدام علیه ملت و رزمندگان ایران سهیم هستند.
حامیان  کرد:  تاکید  قوا  کل  فرمانده  مشاور  و  دستیار 

جنایات صدام در دوران جنگ تحمیلی باید در دادگاه لاهه 
محاکمه شوند.

صفوی ادامه داد: ملت ما در حال حاضر به فضل الهی 
کننده  تهدید  عوامل  برابر  در  را  مهمی  بسیار  کارهای 
میکروبی، بیولوژیکی و شیمیایی در بُعد تحقیقاتی انجام 

داده است.
بسیار  کار  شیمیایی  عوامل  شناخت  کرد:  تاکید  وی 
مشکلی است اما ما در این بخش به پیشرفت بسیار خوبی 

رسیده ایم ولی نباید به این حد از پیشرفت قانع باشیم.
رحیم صفوی با بیان اینکه سایه جنگ از کشور ما دور 
شده است اما نیروهای مسلح همواره باید آمادگی های 
خود را ارتقا دهند، گفت: ما احتیاج داریم که مراکز آموزش 

عمومی، اطلاع رسانی، دانشگاهی و صنعتی خود را برای 
تولیدات لوازم پزشکی و واکسن های لازم برای وقوع تهدید 

احتمالی شیمیایی آماده کنیم.

رحیم صفوی: 

سایه جنگ از کشور ما دور شده است
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 هر آنچه درباره داغ شدن موبایل باید بدانید

واقعیت در مورد چربی شکم این است که شما چه آن را دوست داشته باشید و 
چه از آن متنفر باشید، تماماً تحت کنترل شما نیست.

چربی شکم که البته فقط چربی اطراف میان تنه تان نیست، می تواند به عوامل 
بسیار زیادی ربط داشته باشد که کاملًا تحت کنترل شما نیستند، مثلًا ژنتیک و 
میزان استرس. ضمناً دلایلی برای توصیه به کاهش چربی شکم وجود دارند که 
به ظاهر و سایز بدنتان مربوط نیستند بلکه با سلامتی تان ارتباط دارند. در این 
مطلب به راه هایی برای رها شدن از چربی شکم اشاره می کنیم و چیزهایی را که 

باید در مورد چربی های شکمتان بدانید به شما می گوییم.
چربی شکم چیست؟

تعریف چربی شکم ممکن است بدیهی به نظر برسد: چربی که اطراف میان 
تنه تان را گرفته است. این طور نیست؟ خب فقط همین نیست. لارنس چسکین، 
دکتر، استاد و رئیس بخش تغذیه و مطالعات مواد غذایی دانشگاه جرج میسون 
می گوید: "هر چند چربی شکم، اطراف شکمتان را می پوشاند؛ اما عمقی 
بیشتر از صرفاً زیر پوستتان دارد و در واقع دور و بر روده ها و سایر اندام های درون 
شکمتان را نیز گرفته است." علت اینکه چربی شکم با سایر انواع چربی های 
بدن متفاوت است و از نظر متابولیکی فعال تر است. این است که سریع تر از بقیه 
چیزهایی که زیر پوستتان هستند وارد جریان خونتان می شود. چربی شکم تأثیر 
بدی بر کلسترول خون، قند خون و تمام بیماری های متابولیکی دارد. بنابراین 

چربی شکم با افزایش خطر بیماری های متابولیکی مانند دیابت همراه است.
چربی شکم می تواند نامرتبط با چربی های کلی بدن باشد. یعنی کسی که 
اضافه وزن ندارد، باز هم ممکن است چربی زیادی اطراف میان تنه خود داشته 
باشد. خوشبختانه در بیشتر افراد، کاهش وزن با کاهش چربی شکم همراه 
است. چسکین معتقد است افراد، چربی شکم را کمی سریع تر از چربی سایر 
قسمت ها آب می کنند، زیرا شکم منطقه ای موقتی برای انباشت چربی در بدن 
است! باید به یاد داشته باشید که این طبیعی است در اطراف شکم خود مقداری 
چربی داشته باشید اما اگر می خواهید این چربی ها را آب کنید، راهکارهایی 

برایتان داریم.
چربی شکم با افزایش سن به طور طبیعی بیشتر می شود

به مرور که سنتان بالاتر می رود، نحوه ی ذخیره ی چربی و افزایش وزنتان 

نیز تغییر می کند. هم زنان و هم مردان با افزایش سن، دچار افت متابولیسم 
می شوند و از میزان کالری که بدنشان برای عملکرد نرمال به آن نیاز دارد کم 
می شود. ضمناً خانم ها با یائسگی روبرو می شوند و اگر خانمی بعد از یائسگی 
افزایش وزن داشته باشد، این اتفاق در شکم و اطراف آن رخ خواهد داد. در 
یائسگی، تولید هورمون های استروژن و پروژسترون افت می کند. ضمناً از میزان 
تستوسترون نیز کم می شود اما با سرعتی کمتر. این تغییرات هورمونی باعث 

می شوند خانم ها در اطراف شکم، وزن اضافه کنند.
سعی کنید تمرینات قدرتی بیشتر انجام دهید

هر روز رکاب زدن برای قلبتان عالی است؛ اما تمرینات هوازی به تنهایی کاری 
برای کاهش چربی های شکمتان نمی کنند. شما باید تمرینات هوازی را با 
تمرینات قدرتی ترکیب کنید. تمرین قدرتی سبب افزایش توده عضلانی شده 
و کمک می کند بدنتان چربی بیشتری بسوزاند. به همین علت، شما طبیعتاً با 
داشتن عضلات بیشتر، کالری بیشتری می سوزانید. ۲۵۰ دقیقه ورزش با شدت 
متوسط یا ۱۲۵ دقیقه ورزش با شدت بالا در هفته کافی است. تمرین قدرتی 
منجر به عضله سازی می شود و وقتی شما عضله می سازید، چربی را با عضله 

جایگزین می کنید.
میوه و سبزی و غلات کامل بیشتر مصرف کنید

غلات تصفیه شده مانند نان سفید، بیسکوئیت، چیپس و قندهای تصفیه 
شده در نوشابه های قندی و دسرها، التهاب را در بدن افزایش می دهند. چربی 
شکم، با التهاب همراه است، بنابراین خوردن غذاهای فرآوری شده به میزان 
زیاد، توانایی بدن برای آب کردن چربی های شکم را کاهش می دهد. غذاهای 
طبیعی مانند میوه و سبزی و غلات سبوس دار سرشار از آنتی اکسیدان هستند 

که خواص ضدالتهابی داشته و می توانند جلوی تجمع چربی شکم را بگیرند.
در حد اعتدال چربی مصرف کنید، حتی چربی های سالم

واکنش بدن به تمام چربی ها یکسان نیست. تحقیقات نشان می دهد مصرف 
زیاد چربی های اشباع، چربی احشایی یا درون شکم را افزایش می دهد. از طرفی 
دیگر، چربی های تک غیراشباع )مانند روغن زیتون و آووکادو( و انواع خاصی از 
چربی های چند غیراشباع )امگا ۳ که در گردو و تخم آفتابگردان و سالمون موجود 
است(، دارای خواص ضدالتهابی در بدن هستند و اگر به اندازه مصرف شوند، 
برای بدن مفیدند؛ اما مصرف چربی ها در هر نوعی به میزان زیاد، دریافت کالری 

بدن را افزایش داده و منجر به افزایش وزن خواهد شد.
شدت تمرینات خود را بیشتر کنید

برای اینکه چربی های سرسخت شکم خود را از بین ببرید باید شدت تمرینات 
خود را بیشتر کنید. در مطالعات معلوم شده افرادی که تحت رژیم ورزشی با 
شدت بالا بوده اند نسبت به افرادی که برنامه ورزشی شان شدت کمتری داشته، 
چربی بیشتری از دست داده بودند. در واقع تمرینات کم شدت ورزشی، تغییرات 
خاصی ایجاد نکرده بودند. شما نیاز دارید با شدت بیشتری ورزش و تمرین 
کنید. زیرا هدف نهایی، سوزاندن کالری بیشتر است و ورزش پُرشدت، این کار 
را انجام می دهد. تمرینات پُرشدت به این معنی هستند که شما تا بیشترین حد 
توان خود تمرین کنید. اگر این هدف برایتان سخت به نظر می رسد، این گونه 
فکر کنید: با تمرینات پُرشدت، در کمترین زمان ممکن، کالری بیشتری خواهید 

سوزاند.
تمام عضلات بدن خود را به کار بگیرید، نه فقط عضلات شکم

هر روز صبح و شب کرانچ انجام می دهید؟ حالا وقتش است که شیوه تان را 
عوض کنید. اگر قصد دارید چربی های شکمتان را آب کنید، کرانچ های بی پایان 

لزوماً کمکی به شما نمی کنند تا عضلات شش تکه شکم خود را نمایان کنید. 
شما نمی توانید به بدنتان بگویید چربی های کدام قسمت را آب کند، حتی اگر 
هر روز شکمتان را تمرین بدهید. در عوض شما باید تمریناتی انجام دهید که 
تمام عضلات میان تنه تان را به کار بگیرد؛ عضلات شکم، کمر، لگن، عضلات 
مورب شکم و ضمناً سایر قسمت های بدن. این تمرینات، عضلات بیشتری را 
فعال می کنند، بنابراین کالری سوزی بیشتری دارند. مثلًا پلانک تمرینی است 
که نه فقط عضلات میان تنه بلکه بازوها، پاها و باسن را نیز درگیر می کند. به 

پلانک حرکاتی را اضافه کنید مثلًا یک پا را بالا نگه دارید.
استرستان را کنترل کنید

ضرب الاجل های کاری، صورتحساب های پرداخت نشده و رسیدگی به امور 
خانه و بچه ها همگی منابعی از استرس هستند که باعث می شوند نتوانید از شر 
اضافه وزن خود خلاص شوید، خصوصاً از شر چربی های شکم. وقتی استرس 
دارید، تمایل بیشتری به غذاهای پُرکالری و پُرچربی پیدا می کنید. ضمناً در 
زمان استرس، کورتیزول زیادی ترشح می کنید که می تواند تمایل بدنتان به 

حفظ چربی را بیشتر کند.
هر شب حداقل 7 ساعت بخوابید

و  می خوابید  ساعت   ۷ یا   ۶ از  کمتر  شب ها  که  هستید  افرادی  جزو  اگر 
یک  بخوابید.  بیشتر  شب ها  باید  کنید  کمتر  را  شکمتان  دور  می خواهید 
مطالعه ی ۱۶ ساله روی ۷۰ هزار زن نشان داد افرادی که شب ها ۵ ساعت یا 
کمتر می خوابیدند، ۳۰ درصد بیشتر از بقیه در معرض اضافه وزن بودند. طبق 
توصیه موسسه ملی سلامت، افراد بزرگسال باید هر شب ۷ تا ۸ ساعت بخوابند. 
مطالعه ی جدید دیگری نیز دریافت آن هایی که شب ها ۴ ساعت می خوابند، 
ماده ی شیمیایی بیشتری در مغز خود دارند که بر اشتها و سیستم پاداش شان 
اثر می گذارد. یعنی افراد، غذای بیشتری بین وعده های اصلی خود مصرف 

می کنند و تمایل بیشتری به هله هوله ها دارند.
حواستان به ژنتیک تان هم باشد

اگر بدنتان جوری است که معمولًا در ناحیه ی شکم بیشتر وزن اضافه می کنید 
تا در قسمت پایین تنه، پس به طور ژنتیکی اندامی سیبی شکل دارید و این 
ژنتیک به این معناست که رها شدن از چربی های شکم برایتان سخت تر است، 
اما غیرممکن نیست. یادآوری می کنیم که شما نمی توانید در قسمت خاصی 
از بدن خود وزن کم کنید: بنابراین اگر ژنتیک شما طوری است که چربی را در 

شکمتان جمع می کنید، تمرکز خود را روی کاهش وزن در تمام بدن بگذارید.
سطح هورمون های بدنتان را چک کنید

سندرم  بیفتد  می تواند  که  اتفاقی  بالاست،  تستوسترون تان  سطح  اگر 
تخمدان پلی کیستیک است که کاهش وزن را دشوار می کند. اگر اندامی 
سیبی شکل دارید و دچار اضافه وزن هستید، خوب است که برای بررسی سطح 
هورمون هایتان به پزشک مراجعه کنید چون این احتمال وجود دارد که در 
وضعیت پیش دیابت باشید یا دیابت داشته باشید. ضمناً مردها نسبت به زن ها، 
معمولًا چربی بیشتری در شکم خود دارند در حالی که چربی بدن زن ها معمولًا 

در قسمت باسن و ران ها جمع می شود.
رژیم غذایی سالمی در پیش بگیرید و به آن پایبند بمانید

واقعاً قصد دارید از چربی های شکمتان خلاص شوید؟ کاهش چربی شکم نیاز 
به ترکیبی از رژیم غذایی کم کالری که پُر از فیبر و کم کربوهیدرات و کم قند است 
با تمرینات هوازی و تمرینات قدرتی دارد. اگر بتوانید این راهکارها را به کار ببرید 

و ادامه دهید، از پس ژنتیک تان هم برخواهید آمد.

راه هایی برای خلاص شدن از چاقی شکم تان، به جز دراز و نشست!

خداحافظی با چربی های شکمی

سلامت 

 چرا باید راه رفتن را شروع کنید؟ یکی از بهترین کارهایی است که می توانید برای 
سلامت بدن، ذهن و روح خود انجام دهید، ۳۰ تا ۶۰ دقیقه پیاده روی در روز است. 

در اینجا دلایل این موضوع را بخوانید.
۱- زندگی طولانی تری خواهید داشت

مطالعه مرکز قلب هونولولو از ۸هزار مرد نشان داده است که تنها ۳ کیلومتر 
پیاده روی در روز خطر مرگ را تقریباً نصف می کند. پیاده روی بر کاهش خطر 
سرطان نیز تاثیرگذار است. اگر پیاده روی را در برنامه روزانه خود قرار دهید، شانس 

زندگی طولانی تر و سالم تری را افزایش می بخشید.
۲- پیاده روی به جلوگیری از افزایش وزن کمک می کند

اگر روزانه فقط ۲هزار قدم دیگر به فعالیت های عادی خود اضافه کنید، ممکن 
است هرگز اضافه وزن پیدا نکنید. تحقیقات دکتر جیمز هیل از مرکز تغذیه انسان 
در مرکز علوم بهداشت دانشگاه کلرادو نشان می دهد، افرادی که پیاده روی روزانه را 

جدی می گیرند بسیار کمتر از دیگران دچار افزایش وزن می شوند.
۳- می توانید از وزن خود کم کنید

ورزش هایی مانند پیاده روی، بخش مهمی از هر برنامه کاهش وزن هستند. برای 
کاهش وزن هنوز باید چقدر بخورید که تماشا کنید. اما پیاده روی به شما کمک 
می کند عضله هایی لاغر و سالم بسازید، چربی ها را از دست بدهید و سوخت و ساز 
بدن را بالا بکشید. حفظ برنامه پیاده روی یا سایر برنامه های ورزشی موجب کاهش 

موفقیت آمیز وزن در طولانی مدت می شود.
۴- پیاده روی خطر ابتلا به سرطان را کاهش می دهد

مطالعات نشان داده است که پیاده روی و ورزش خطر ابتلا به سرطان سینه و روده 
بزرگ را کاهش می دهد. پیاده روی برای افراد دچار بیماری سرطان که تحت معالجه 

هستند نیز مفید است و احتمال بهبودی و بقا را بهبود می بخشد.
۵- پیاده روی خطر ابتلا به بیماری های قلبی و سکته مغزی را کاهش می دهد

لازم است خون خود را حرکت دهید! بیماری های قلبی و سکته مغزی از جمله 
قاتلان برتر زنان و مردان در دنیای امروز است. با ۳۰ دقیقه تا یک ساعت پیاده روی 

در روز می توانید خطر ابتلا به هر دو را به نصف کاهش دهید.
۶- پیاده روی خطر ابتلا به دیابت را کاهش می دهد

به عنوان حداقل نیاز روزانه شما به سلامتی و به منظور جلوگیری از دیابت نوع 
۲، روزانه ۳۰ دقیقه پیاده روی کنید. یک مطالعه توسط دانشکده کارشناسی ارشد 
بهداشت عمومی، دانشگاه پیتسبورگ نشان داده است که ۳۰ دقیقه پیاده روی 
در روز خطرات دیابت برای افراد با اضافه وزن و همچنین مردان و زنان بدون اضافه 
وزن را کاهش می دهد. پیاده روی همچنین به حفظ تعادل قند خون در مبتلایان به 

دیابت کمک می کند.
7- قدم زدن قدرت مغز شما را تقویت می کند

در مطالعه ای که از سوی شورای ملی پیری در مورد افراد بالای ۶۰ سال انجام 
شده، اعلام شده است که ۴۵ دقیقه پیاده روی در روز، مهارت های فکری افراد 
بالای ۶۰ سال را افزایش می دهد. این آزمایش از مدت زمان ۱۵ دقیقه آغاز شد و د 
طول دوره، به سرعت و زمان افزوده شد. نتیجه این بود که همان افراد بعد از اجرای 

این برنامه پیاده روی، از نظر روحی سرحال تر بودند.
۸- پیاده روی باعث بهبود روحیه و کاهش استرس می شود

پیاده روی و در کل ورزش، منجر به رهاسازی اندروفین ها، مسکن های طبیعی بدن 
می شود. بیشتر افرادی که ورزش روزانه را در برنامه خود دارند متوجه بهبود روحیه 
خود به دلیل ترشح داروهای شادی آور بدن می شوند. مطالعه ای که در سال ۱۹۹۹ 
در مجله Annals of Behaviour Medicine منتشر شد، نشان داد که دانشجویان 
دانشگاهی که به طور مرتب ورزش می کنند، استرس کمتری را نسبت به کسانی که 
اصلا ورزش نمی کنند یا کسانی که با بی حوصلگی ورزش می کنند، تجربه می کنند.

۹- راه رفتن می تواند از اختلالات جنسی جلوگیری کند
۳ کیلومتر پیاده روی روزانه از سوی مردان، خطر ابتلا به اختلالات جنسی را 
تاثیر ورزش بر این مسئله به ویژه در میانسالی بیشتر نمایان  کاهش می دهد. 
می شود. یک بررسی در سال ۲۰۱۸، ۴۰ دقیقه ورزش هوازی با شدت متوسط تا 

زیاد برای چهار روز در هفته را به مردان در کنترل این موضوع توصیه می کند.

خستگی تن را با خوابیدن در می کنید، با 
خستگی ذهن چه می کنید؟

۹ دلیل قانع کننده برای شروع 
پیاده روی

7 مشکل گوارشی که موجب افزایش وزن می شود

 این مشکلات می تواند توضیحی برای 
افزایش وزن شما باشد!

مسائل مربوط به دستگاه گوارش می تواند تأثیر زیادی در نحوه غذا خوردن و هضم 
و جذب بدن داشته باشد. یکی از مسائل جالب در این رابطه، شیوع کاهش وزن در 
مشکلات گوارشی است اما در برخی موارد مشکلاتی می تواند موجب افزایش وزن شود.

مشکلات گوارشی و هاضمه گاهی مقصر افزایش وزن ما هستند و عوامل زیر در این 
رابطه موثر هستند:

۱. بیماری رفلاکس معده
بیماری رفلاکس معده احساس سوزش دردناک در شکم و حتی در نواحی قلب را در شما 
ایجاد می کند. وقتی اسید معده زیاد می شود و به داخل مری ورود پیدا می کند، احساس 
فشار بر قلب و سوزشی در این ناحیه طبیعی است. جالب است بدانید که در این حالت 
عمل غذا خوردن به شما کمک می کند که دردتان آرام بگیرد! در این حالت بزاق دهن، اسید 
را خنثی می کند. پس از هضم غذا، علائم نفخ، تهوع و سکسکه از بین نمی روند و تمایل به 
بازگشت دارند. حتما برای حل این مشکل نزد پزشک بروید و از چرخه پرخوری عبور کنید.

۲. زخم معده
برای رفع زخم های معده داروهای مسدود کننده اسید تجویز می شود. خوردن داروهای 
ضدالتهابی سرخود را متوقف کنید زیرا ممکن است باعث خونریزی داخلی و در نتیجه 

تهدید زندگی شما شود. زخم های معده هم باعث ایجاد پرخوری می شود.
۳. یبوست

هنگامی که در بدن ما روند طبیعی دفع مختل شده است، احساس می کنیم که وزنمان 
در حال افزایش است. در این حالت بدن وزن بیشتری را جذب نمی کند، بلکه یبوست 
به خودی خودی موجب ضربه زدن به وزش و تغذیه سالم می شود. یبوست در تمام افراد 

احساس سنگینی ایجاد می شود و تحرکات را با خستگی بیشتری همراه می کند.  
برای اینکه به علت یبوست وزن شما افزایش پیدا نکند، رژیم های غذایی که حداقل 

۲۵ الی ۳۰ گرم پروتئین دارند را انتخاب کنید. آب بنوشید و به طور مرتب ورزش کنید.
۴. رشد بیش از حد باکتری ها

روده شما در حالت عادی حاوی دو باکتری خوب و بد است و تحقیقات نشان می دهد 
که نوع خوب آن با کاهش التهاب و حفظ وزن ارتباط دارد. زمانی دچار مشکل می شویم 
که باکتری ها از حالت تعادل خارج شوند. وقتی این اتفاق می افتد و باکتری های بد رشد 
می کنند، ممکن است ما با افزایش وزن روبرو شویم. باکتری ها می توانند گاز متان تولید 
کنند که عملکرد روده را کند می کند و کالری بیشتری را جذب کنند. این مسأله موجب 
کند شدن متابولیسم می شود. ممکن است برای حل مسائل باکتریاییی روده نیاز به دارو 

داشته باشید و به این منظور حتما به پزشک متخصص رجوع کنید.
)IBS(۵. سندروم روده تحریک پذیر

این بیماری از شایع تری مشکلات گوارشی است که اغلب با سایر مشکلات گوارشی مانند 
حساسیت های غذایی و عدم تعادل باکتری های خوب و بد همپوشانی دارد. این بیماری 
مانند یبوست می تواند باعث نفخ و التهاب مزمن شود که در نتیجه می تواند منجر به افزایش 
وزن شود. انتخاب کردن رژیم های بدون گاز یا بدون گلوتن می تواند برای این سندروم موثر 

باشد و به نفخ شما کمک کند و هرگونه افزایش وزن را تحت کنترل داشته باشد.
۶. بیماری کرون

در حالی که اشتهای کم و در نتیجه کاهش وزن در بیماری التهابی مزمن کرون وجو دارد 
اما درمان این بیماری با چاقی مرتبط است. استروئیدها از درمان های موثر در این بیماری 
هستند. استروئیدها هوس و میل شما به کربوهیدرات ها را افزایش می دهند و احساس 
نفخ را در شما بوجود می آورند. ابتدا سلامت شما است که در مقابل چند کیلو وزن اضافه 

اهمیت دارد. در این رابطه حتما از دستور پزشک متخصص خود پیروی کنید.
7. گاستروپارزی

به گفته انستیتوی ملی دیابت، گاستروپارزی اختلالی است که حرکت غذا از معده به 
روده کوچک را متوقف می کند و موجب بیماری های گوارشی و کلیوی می شود. معمولا 
احساس می کنید که به علت نفخ و پر بودن معده دچار افزایش وزن می شوید اما این 
اختلال معموا در نهایت موجب کاهش وزن می شود. رژیم غذایی یکی از مهم ترین عوامل 
درمان معده است. غذاهای چرب  و پر از فیبر برای هضم زمان بیشتری می خواهند و به 

طور جدی باید در مصرف آن ها تجدید نظر کنیم.
 

نشانه هایی از بیماری؛ ناخن شما در مورد 
سلامت بدنتان چه می گوید؟

کافی است برای تشخیص سلامت خود به ناخن هایتان نگاهی بیندازید!  ناخن ها 
پنجره ای به سلامت کلی ما هستند. ناخن های قوی، صاف و شفاف نشانه سلامت یک 
بدن هستند اما تغییرات خاط در ناخن ها به ما نشانه هایی را اعلام می کنند که احتمالًا 
چیزی در بدن ما درست عمل نمی کند. ناخن های ما چطور به صحبت کردن با ما روی 
می آورند؟ درست وقتی که از حالت طبیعی خودشان خارج می شوند. رنگ یا شکلشان 
تغییر پیدا می کند. قرمز یا زرد می شوند، پوست پوست یا بدون استحکام کافی می شوند. 
همه نشانه هایی که یک ناخن به ما اعلام می کند قابل بررسی است. ناخن ها پنجره ای به 
سلامت کلی ما هستند. ناخن های قوی، صاف و شفاف نشانه سلامت یک بدن هستند 
اما تغییرات خاط در ناخن ها به ما نشانه هایی را اعلام می کنند که احتمالًا چیزی در بدن 

ما درست عمل نمی کند.
خط قرمز در ناخن

این قرمزی ممکن است به چندین علت باشد:  · ضربه · پسوریازیس · عفونت قارچی 
· عفونت دریچه قلب · التهاب رگ های خوبی

ناخن های شما به طور طبیعی سفید هستند اما اگر ناخن های شما بیش از حد بی رنگ 
هستند، می تواند به این علت ها باشد: · بیماری کبد مانند هپاتیت · ذخیره کم پروتئین 

در بدن · نارسایی کلیه · نارسایی احتقانی قلب)نادر( · دیابت
اگر ناخن شما کم رنگ است ممکن است به این علت ها باشد: · کم خونی · بیماری کبد 

· سوءتغذیه · نارسایی قلب
ناخن های زرد: ناخن ها اغلب پس از استفاده از لاک در طولانی مدت، زرد می شوند. 
قارچی  · عفونت های  دارد:  ناخن ها وجود  زرد شدن  برای  اما علت های دیگری هم 
بیماری   · پسوریازیس)نادر(   · دیابت)نادر(   · ریه)نادر(  بیماری   · مزمن  برونشیت   ·

تیروئید)نادر( ناخن های آبی
اگر ناخن های شما به رنگ آبی درآمده است به این معنا است که اکسیژن کافی دریافت 
باشد که شما مصرف  دارویی  به علت عوارض جانبی  اتفاق می تواند  این  نمی کند. 
می کنید. اما علت های دیگری ممکن است باعث آبی شدن ناخن شما شود: · مشکلات 
ریه · مشکلات قلبی · مصرف بیش از حد نقره · عفونت باکتریایی ناخن · بیماری 

ویلسون) یک بیماری ژنتیکی که باعث ایجاد مقدار زیادی مس در بدن می شود
 برخی از بیماری ها و ناخن ها

بیماری قلبی و کبد: ناخن های کم رنگ می توانند نشانه نارسایی قلبی باشند.  
ناخن هایی که به رنگ سفید مات هستند در بیماران مبتلا به سیروز الکلی که در طولانی 

مدت الکل مصرف کرده اند دیده می شود.
هپاتیت و سوء تغذیه: بیماری های کبدی مانند هپاتیت بر توانایی اعضای بدن در 
ساخت پروتئین های خون از جمله آلبومین اثر می گذارد. این کمبود در ناخن های ابری 
ظاهر می شود. سوءتغذیه و عدم دریافت ویتامین و مواد معدنی کافی، می تواند باعث 

وارونه شدن ناخن ها و ایجاد حالت قاشقی شود.
ملانوما و تیروئید: لکه های تیره در بستر ناخن به راحتی می تواند با یک آسیب دیدگی 
اتفاق بیفتند. لکه های تیره را جدی بگیرید چون ممکن است ملانوم یک شکل از سرطان 
باشد. همچنین ناخن ها ممکن است تیروئید را نشان بدهند؛ وقتی ناخن ها ضعیف و شکننده 
می شوند. اگر سایر علائم را در خود پیدا کرده اید، برای این بیماری زودتر به پزشک مراجعه کنید.
دیابت و کمبود پروتئین: قرمزی در اطراف ناخن ها یا رنگ مایل به زرد در افراد مبتلا 
به دیابت مشاهده می شود. کاهش گردش خون دلیل اصلی این تغییر رنگ است که در 
مبتلایان به دیابت پیشرفته دیده می شود. همچنین ناخن های شکسته ممکن است از 
کمبود پروتئین ناشی شود. استفاده از میزان کافی پروتئین و مولتی ویتامین ها به شما 

کمک می کند که این مسئله را رفع کنید.
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گزارش از الهام پناهی فر

 ناهید برومند روشندل توانمند قمی، با غنیمت 
در  مشکلات  بر  غلبه  و  زندگی  فرصت  شمردن 
مسیرهای ناهموار زندگی موفقیت های بی شماری را 

کسب کرده است.
برجسته  خطوط  لمس  انگشتان،  منظم  حرکت 
صفحات کتاب پیش رو در کنار امواج دونقطه سیاهی 
که ساعت ها دیوار شیشه ای مقابل را نشانه گرفته اند و 
درنهایت انعکاس صدای گرم و دل نشینی که از برنامه 
رادیویی از امید تا روشنایی استانی به گوش می رسد 
و همه این ها حکایت از توانمندی و سال ها تلاش 

بی وقفه صاحب صدا را دارد.
صاحب این صدا تلاش خود را از همان سال های 
خویش  بسیار  پشتکار  و  باهمت  تحصیل  ابتدایی 
آغاز کرد و توانست در سال ۹۲ با کسب رتبه ۲۷۲ 
پردیس  دانشگاه  حقوق  رشته  در  سراسری  کنکور 
از  پس  و  شده  تحصیل  به  مشغول  تهران  فارابی 
فارغ التحصیلی، آن هم در مدت سه سال، با شرکت 
در آزمون وکالت نیز موفق به کسب رتبه ۲۸۲ در این 

عرصه شود.
سومین فرزند خانواده ساده و بی آلایش، برومند، 
در  است؛  بی شمار  افتخارات  این  صاحب  باصفا 
سال ۷۳ در دنیایی متولد می شود که هیچ تصویر 
روشنی از موقعیت، شرایط و فضای پیرامون خویش 
نمی توانست داشته باشد اما از پس تاریکی مطلقی 
که همه دنیایش را احاطه کرده بود روزنه امید و ایمان، 
زمینه رشد و شکوفایی گل وجودش را فراهم ساخت.

ایمان و امیدی معنوی که زیباترین آفرینش هستی 
با عشق خالق آن شده و اگر همه دنیا با بی مهری و 
تلاش خویش درصدد سرکوب آن برآیند و با نگاه های 
نازیبای خود شک و تردید را جایگزین آن ها کنند قطعاً 
که  معجزه ای  غافل اند؛  مادری  محبت  معجزات  از 
می تواند همه کائنات را به زانو درآورده تا با حمایت های 
برای  با موفقیت  توأم  آینده ای روشن  بی دریغ خود 

فرزند خویش ترسیم کند.
غنیمت  با  قمی،  توانمند  روشندل  برومند  ناهید 
در  مشکلات  بر  غلبه  و  زندگی  فرصت  شمردن 
مسیرهای ناهموار زندگی، موفقیت های بی شماری را 
از آن خودساخته که با این اتفاق درواقع خط بطلانی 
بر تفکر انسان های ظاهربین کشیده است در همین 
رابطه امکان گفت وگو با این نخبه علمی، فرهنگی و 
اجتماعی استان قم فراهم شده تا از رازهای موفقیت 

ایشان در عرصه های مختلف پرده برداریم.
این روشندل موفق در گفت وگو با خبرنگار تسنیم، 
با  آمدن  کنار  و چگونگی  پذیرش  نحوه  به  اشاره  با 
شرایط خاص خویش اظهار داشت: هر شخصی با 
کمی توجه منطقی به شرایط خلقت و زندگی دیگران، 
را درک می کند که زندگی هیچ  نکته  این  به راحتی 
انسانی آسوده و بی نقص نبوده و قطعاً با کاستی های 

ظاهری یا درونی، پیدا و نهان همراه است.
و  جایگزین  بدون  لحظات  شمردن  غنیمت 

غیرقابل بازگشت زندگی
وی خاطرنشان می کند: اما نکته گفتنی اینجاست 
که ما بتوانیم به سطحی از درک و این باور برسیم که 
هیچ شخصی در جایگاه خود کامل نبوده و ممکن 

بوده با مشکلاتی روبرو باشد و مهم تر اینکه هیچ فردی 
نمی تواند جای فرد دیگری قرار بگیرد؛ پس اگر کمبود 
یا مانعی در آفرینش یا زندگی ما وجود دارد این خود 
ما هستیم که بهتر از هرکسی می توانیم با مشکلاتمان 

کنار آمده و راه حلی مناسب برای آن ها پیدا کنیم.
این نخبه علمی در ادامه می گوید: خداوند با توجه 
به ظرفیت و توان انسان ها مسائل مختلف را درراه رشد 
او قرار داده که تنها با به کارگیری هوش، ذکاوت و پیشه 
کردن صبر نهایتاً از پس حل مسائل بر می آید، درواقع 
باور این مسئله که این شرایط و زندگی از آن من بوده 
و مسئول پیشبرد آن نیز خودم هستم درصورتی که 
توانستم آن را تغییر و در غیر آن صورت با پذیرش آن، 

راهم را ادامه می دهم.
وی در بیان دیدگاه خود نسبت به زندگی و آینده 
پیش رویش تصریح کرد: به این زندگی می توان به 
زیبایی هرچه تمام تر نگاه کرد اما گاهی با سختگیری 
و وسواس بیش ازحد این زیبایی ها را به دیده و کام 
خود و اطرافیان تلخ می کنیم در این مقوله من پذیرفتم 
که لحظات، غیرقابل بازگشت و بدون جایگزین بوده 
ازآن پس تمام لحظات و اتفاقات زندگی خوب یا بد، 

تلخ یا شیرین در نظرم دوست داشتنی جلوه می کند.
مشکلات  رفع  در  مسئولان  مجدانه  تلاش  لزوم 
را  مادرش  رادیویی،  برنامه  مجری  این  معلولین  
نفع  به  تغییر شرایط  در  انگیزشی  نیروی  مهم ترین 
بی همتایی  مادر  می گوید:  و  کرده  معرفی  خودش 
دارم که به تنهایی دنیایی از انرژی مثبت را در وجودم 
تزریق می کند بعد از مادر، هدف و ارزش هایی هستند 
که عامل مهمی در حفظ روحیه و اعتمادبه نفس در 
وجودم می شوند و این نکته که تلاش ما برای خودمان 
بوده و هیچ انگیزه ای بالاتر از ارزش وجودی ما برایمان 
نیست. وی با بیان برخی از مشکلات روشندلان در 
شرایط حاضر جامعه می افزاید: مشکلات بسیاری 
برای این گونه افراد در جامعه وجود دارد اما مهم ترین 
مشکلاتی که برای دوستان نابینا بزرگ تر جلوه می کند 
بحث اشتغال آن هاست که امروز به صورت فراگیر به 
دغدغه ای برای اغلب افراد جامعه تبدیل شده و مطلب 
باید  که  است  شهری  فضای  مناسب سازی  دیگر 

به طورجدی در این زمینه تدابیری اندیشید.
هرچه  برای  که  برومند  ناهید  چون  روشندلانی 
بهتر شدن زندگی خود تلاش کرده و از فرصت های 
پیش آمده نهایت بهره را برده اند تا به جامعه نشان 
دهند که به لحاظ توانایی تفاوت چندانی بین افراد 
نابینا و بینا وجود ندارد و در هر موقعیت و شرایطی که 
قرار بگیرند می توانند فرد مفیدی برای خود و جامعه 
حقوق  احقاق  در  تا  است  شایسته  باشند  خویش 
صورت  مجدانه ای  تلاش  آن ها  به  مربوط  قوانین  و 

بگیرد.

 جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه استان قم  خبرداد:

احداث ۹7 خانه در مناطق سیل زده 
استان لرستان با کمک مردم قم

جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه استان قم از کمک ۵ میلیارد و ۷۰۰ 
میلیون تومانی مردم قم برای احداث ۹۷ خانه مسکونی و یک باب مسجد در 

مناطق سیل زده استان لرستان خبر داد.
اشاره  با  در جمع خبرنگاران  داودآبادی ظهردیروز  پاسدار محمود  سرهنگ 
به ورود قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه استان قم به موضوع احداث واحدهای 
مسکونی برای سیل زدگان استان لرستان، اظهار کرد: اواسط شهریور ماه ۹۸ در 
دو روستای ابراهیم آباد و زورانتل از توابع شهرستان معمولان، زمین هایی برای 
احداث واحدهای مسکونی با زیربنای ۸۵ مترمربع در اختیار قرارگاه پیشرفت و 

آبادانی سپاه استان قم قرار گرفت.
وی ادامه داد: مقرر شد ۲۸ واحد مسکونی در روستای ابراهیم آباد، ۲۱ واحد در 
بافت روستای زورانتل و ۱۴ واحد در سایت کنار روستا و همچنین یک باب مسجد 

با همکاری قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه استان لرستان احداث شود.
جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه استان قم با اشاره به اینکه برای هر واحد 
مسکونی مبلغ ۷۰ میلیون تومان تسهیلات بنیاد مسکن در نظر گرفته شده بود، 
ابراز کرد: براورد اولیه این بود که برای تکمیل هر واحد ۱۳۰ میلیون تومان اعتبار 
نیاز است که برای ۳۵ واحد سایت زورانتل، حرم مطهر حضرت معصومه)س( از 
محل کمک های مردمی برای سیل زدگان، مبلغ ۶۰ میلیون تومان برای هر واحد  
مسکونی را متقبل شد. داودآبادی افزود: برای ۲۸ واحد سایت ابراهیم آباد نیز 
ستاد مردمی بازسازی مناطق سیل زده استان قم با مسئولیت حاج محمود پارچه 
باف مبلغ ۶۰ میلیون تومان برای هر واحد مسکونی را از محل کمک های خیرین 
قمی پرداخت کرد. وی با اشاره به اینکه عملیات اجرایی احداث این ۶۳ واحد بر 
عهده قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه استان قم بوده است، بیان کرد: این دو پروژه 
در بازه زمانی قریب به ۱۰ ماه که در سه ماه آن به خاطر سیل بهمن ماه، سرمای 
زمستان و بارندگی و همچنین بیماری کرونا کارگاه تعطیل بوده به سرانجام رسیده 
است. مسؤول سازمان بسیج سازندگی استان قم با بیان اینکه این پروژه ها بیش 
از ۹ میلیارد تومان گردش مالی داشته است، ابراز کرد: از این رقم مبلغ چهار 
میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان کمک های مردم شریف قم برای سیل زدگان استان 
لرستان بوده است که برای احداث این خانه ها در اختیار حرم مطهر، سپاه و ستاد 
مردمی قرار گرفته بود. داودآبادی از احداث ۳۴ واحد  مسکونی برای مددجویان 
کمیته امداد و بهزیستی شهرستان چگینی خبر داد و گفت: این واحدها نیز با 
همکاری معاونت مهندسی و سازمان بسیج سازندگی سپاه استان قم احداث و 
در بهمن ماه سال گذشته تحویل داده شد که بالغ بر یک میلیارد و ۲۵۰ میلیون 

تومان آن از محل کمک های مردم قم به سیل زدگان تامین شد.
وی با بیان اینکه در مجموع بالغ بر هفت هزار و ۷۸۳ متر مربع ساخت و ساز 
برای احداث واحدهای مسکونی و یک باب مسجد در این مناطق سیل زده با 
اعتبار قریب به ۱۲ میلیارد تومان انجام شده است، خاطرنشان کرد: در کنار 
اجرای این پروژه ها، بسته های معیشتی و بسته های بهداشتی نیز برای اهالی 
این مناطق تامین شد، همچنین برخی اقلام و وسائل ضروری زندگی مانند 

یخچال، گاز و پتو نیز در حد توان تامین و تحویل شده است.
مسؤول سازمان بسیج سازندگی استان قم در پایان خاطرنشان کرد: این واحدها 
همزمان با دهه کرامت روز دوشنبه با حضور آیت الله سعیدی تولیت محترم آستانه 
مقدسه حضرت فاطمه معصومه)س(، سردار شاهچراغی فرمانده سپاه استان 
قم، سردار کشکولی فرمانده سپاه لرستان و سردار علیشاهی جانشین قرارگاه 
پیشرفت و آبادانی سپاه استان لرستان و جمعی از مسئولان استان های قم و 

لرستان در سایت زوانتل به بهره برداری خواهند رسید.
 

مدیرهماهنگی ترویج کشاورزی استان قم:

طرح ارتقاء سلامت محصولات کشاورزی 
در قم اجرا می شود

 مدیرهماهنگی ترویج کشاورزی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: در 
سال جهش تولید به منظور اجرای طرح ملی ارتقای سلامت محصولات کشاورزی 
در استان،  سه شاخص اصالت، ایمنی و کیفیت محصولات موردبررسی قرار 

می گیرد.
محمدرضا حاجی رضا ، بیان کرد: این طرح با همکاری مشترک دستگاه های 

جهاد کشاورزی، بهداشت و درمان و آموزش پزشکی و استاندارد اجرا می شود.
وی با اشاره به این که رهگیری محصولات کشاورزی و پایش محصولات آلوده 
از محل تولید تا مصرف از اهداف این طرح است،  افزود: شناسنامه دار کردن 
محصولات کشاورزی از اولویت های این طرح است که برای محصولات پرخطر 

کشاورزی در سطح کشور  و استان اجرا می شود.
وی ادامه داد: برای این کار، در فاز اول کد ۱۶ رقمی برای محصولات موردنظر 
صادر می شود که در استان قم این مرحله به اتمام رسیده است. حاجی رضا با 
اشاره به این که هم اکنون دوره های تخصصی در مورد ارتقای سلامت و کیفیت 
برگزار می شود.ابراز  قم  توسط سازمان جهاد کشاورزی  محصولات کشاورزی 
امیدواری کرد: با اجرای طرح ارتقا سلامت محصولات کشاورزی، زنجیره تولید 
غذای سالم در سطح مزارع،  باغات و سایر بخش های کشاورزی استان تکمیل 
گردد. وی با اشاره به این که ارتقا سلامت محصولات کشاورزی قم دارای مزایای 
اقتصادی قابل توجهی نیز است،  گفت:  کشاورزان قمی نقش مهمی در توسعه 
هم اکنون  به نحوی که  دارند،  کشور  غذایی  امنیت  تامین  و  استان  اقتصادی 

بسیاری از تولیدات کشاورزی و دامی قم به سایر استان ها صادر می شود.
 

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم خبرداد:

اجرای طرح دوگانه سوز کردن 
خودروهای عمومی 

 مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم گفت: رانندگان خودروهای 
عمومی باری و مسافری که متقاضی دوگانه سوز کردن وسیله نقلیه شان هستند، 
باید هر چه سریع تر نسبت به ثبت نام مشخصات خودرو در سامانه مربوطه اقدام 

نمایند.
سید محمود طاهری در گفت و گویی اظهارداشت : این طرح بر اساس 
مجوز شورای اقتصاد، به صورت رایگان اجرا و بر اساس آن یک میلیون و ۴۶۰ 
بار و مسافر در سطح کشور گازسوز  هزار دستگاه خودروی عمومی حمل 

می شود.
وی اضافه کرد: دارندگان تاکسی ها و انواع وانت بارها می توانند برای گازسوز 
کردن خودروهای خود با مراجعه به نشانی    https://gcr.niopdc.ir  اقدام به 

ثبت نام کنند.
وی هدف از اجرای این طرح را کاهش مصرف بنزین و افزایش مصرف سی ان 
جی در سبد حامل های انرژی خودروهای عمومی حمل بار و مسافر عنوان کرد.

طاهری گفت: با توجه به فعال بودن ۳۹ باب جایگاه عرضه سی ان جی در 
سطح استان قم،  رانندگان می توانند با  قیمت ارزان تر از سوخت پاک تر استفاده 

کنند.
وی با تاکید بر اقدام سریع تر رانندگان متقاضی برای ثبت نام در این طرح، 
خاطرنشان کرد: اولویت گازسوز کردن با خودروهایی است که مشخصات آن ها 

زودتر در سایت مربوطه ثبت شده باشد.
وی ادامه داد: پس از ثبت نام در سامانه، رانندگان باید بر اساس تاریخ و زمان 
اعلام شده به کارگاه های مجاز مراجعه نمایند و ضرورتی به مراجعه به شرکت ملی 

نفت وجود ندارد.
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم بیان کرد: با وجود این که 
اطلاع رسانی و تبلیغ خاصی در این زمینه صورت نگرفته است،  تاکنون اطلاعات 
بیش از ۱۰۰ دستگاه خودرو در سایت مربوطه ثبت شده است و در نوبت گازسوز 

شدن می باشند.
به گفته وی، درصد بالایی از خودروهای عمومی باری و مسافری که در محدوده 

استان قم تردد می کنند، دوگانه سوز هستند.

مدیرعامل شرکت آبفای استان قم تاکید کرد

تلاش برای ایجاد رضایتمندی در جامعه با 
ارائه خدمات مطلوب

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بر لزوم تلاش برای ایجاد رضایتمندی 
آحاد مردم از خدمات در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران تاکید کرد.

از  دکتر علی جان صادق پور در مراسم تودیع و معارفه بیش از ۱۰۰ نفر 
معاونین، مدیران، کارشناسان مسئول شرکت یکپارچه آب و فاضلاب استان 
که با حضور معاون اداره کل اطلاعات برگزار شد در سخنانی اظهار داشت: 
خدماتی که شرکت آب و فاضلاب انجام می دهد شامل همه آحاد جامعه هدف 

در شهر و روستا می شود.
وی با بیان اینکه خدمات آب و فاضلاب به صورت ۲۴ ساعته در تمام خانه ها، 
مراکز اقامتی، صنعتی، فرهنگی و آموزشی ارائه می شود، یادآور شد: در حال 
حاضر تقریباً ۱۰۰ درصد جمعیت شهری و روستایی استان آبرسانی می شود 

و حدود ۴۰ درصد جمعیت شهر نیز تحت پوشش شبکه فاضلاب قرار دارند.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه کیفیت خدمات آب و 
فاضلاب می تواند در تمام حوزه های اقتصادی، اجتماعی، سیاسی، فرهنگی 
و امنیتی تأثیرگذار باشد، خاطرنشان کرد: در همین راستا نقش این شرکت از 
زوایای مختلف دارای اهمیت و قابل توجه است و همین امر مسئولیت کارکنان 

را نسبت به سایر دستگاه ها سنگین تر می کند.
وی با بیان اینکه فعالیت های شرکت آب و فاضلاب اثر پروانه ای دارد گفت: 
فعالیت هایی که انجام می شود صرفاً تأمین آب یک خانوار نیست بلکه گاهی 

اجرای یک پروژه کوچک می تواند اثرات ملی و بین المللی داشته اشد.
دکتر صادق پور بر ضرورت توجه به اهمیت نقش آب در سیاست گذاری ها و 
تصمیم گیری ها تأکید و تصریح کرد: همه ما در تمام دستگاه ها و شرکت های 
خدمات رسان در نظام مقدس جمهوری اسلامی در کنار وظایف شخصی، یک 
مسئولیت اجتماعی هم به عهده داریم که آن هم تلاش برای ایجاد رضایتمندی 
مردم از خدمات است. وی به اقدامات شرکت آب و فاضلاب در حوزه اقتصاد 
مقاومتی اشاره کرد و اظهار داشت: در همین راستا برای نخستین بار از ساخت 
اسکروپمپ ساخت داخل حمایت کردیم که امیدواریم به عنوان یک رویکرد در 

تمام کشور تأثیرگذار باشد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم اقتصاد مقاومتی، اتمام پروژه های 
نیمه تمام، حمایت از تولید داخل، بهسازی آموزش نیروی انسانی، تعامل 
و همکاری با ذی النفعان و تمام دستگاه های حاکمیتی و غیر حاکمیتی، 
رضایتمندی ارباب رجوع، کاهش هزینه ها، ایجاد فضای صمیمی و جذاب در 
محیط کار و... را از جمله سیاست های شرکت یکپارچه آب و فاضلاب برشمرد.

وی با بیان اینکه اعتقاد ما به خودباوری است، اقتصاد مقاومتی را تنها راهکار 
برای قوی تر شدن کشور و برون رفت از مشکلات دانست و افزود: ما معتقدیم با 
خودباوری و تکیه بر اقتصاد مقاومتی و بهره گیری از امکانات موجود، می توان با 

بهترین کیفیت کشور را اداره کنیم.
از جمله مزایای  را  افزایش تعاملات و هم افزایی  دکتر صادق پور در ادامه 
و  برشمرد  روستایی  و  شهری  فاضلاب  و  آب  شرکت های  یکپارچه سازی 
شد  آغاز  یکپارچه سازی  طرح  که  گذشته  سال  اواخر  از  کرد:  خاطرنشان 
کوچک ترین وقفه و ناهماهنگی در فعالیت های دو شرکت آبفای شهری و 

روستایی ایجاد نشد و پروژه ها با قدرت و قوت به کار خود ادامه داد.
معاون اداره کل اطلاعات استان نیز در این مراسم با اشاره به یکپارچه سازی 
شرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی و مسئولیت هایی جدید کارکنان 
این شرکت اظهار داشت: هر کس در هر جایگاهی که مشغول به فعالیت است 
باید وظایف خود را به خوبی بشناسد و بهترین عملکرد را داشته باشد که این 

مهم حال خوب جامعه را به دنبال دارد.
دستگاه ها  مدیران  وظیفه  را  هدف گذاری  و  سیاست گذاری  در  دقت  وی 
دانست و یادآور شد: باید تمام کارکنان برای ایجاد همدلی، بالا بردن بهره وری 

سازمان و افزایش رضایتمندی ذی النفعان تلاش خود را به کار ببندند.
 

معاون حمل ونقل اداره کل راه راهداری و حمل ونقل حاده ای استان قم خبرداد: 

آغاز طرح معاینه حضوری رانندگان بخش 
حمل ونقل عمومی جاده ای 

معاون حمل ونقل اداره کل راه راهداری و حمل ونقل حاده ای استان قم  
گفت : قم ، درراستای نظارت و ارتقا سطح خدمات دربخش حمل ونقل عمومی 
، طرح معاینات حضوری رانندگان ناوگان عمومی جاده ای ، مجددافعال شد .

حمید سالاری اظهارداشت :طی یکسا ل گذشته  ، از مجموع ۶۶۶۳ نفر 
راننده فعال ناوگان عمومی حمل ونقل جاده ای دراستان قم ، افزون بر ۵۶۲۰ 
نفر جهت انجام معاینات سلامت ) جسم وروان ( به مراکز طب کار استان 
معرفی شده اند . وی  افزود : ازدهم اسفندماه سال گذشته ، جهت جلوگیری 
از شیوع ویروس کرونا ، طرح معاینات سلامت رانندگان ناوگان عمومی جاده 
ای به صورت غیر حضوری و تمدید کارت سلامت آنان توسط سازمان راهداری 
وحمل ونقل جاده ای صورت میگرفت .  سالاری خاطر نشان ساخت : با توجه 
به هماهنگی های به عمل آمده ، وفق پروتکلهای بهداشتی ، مقرر گردید 
 ، اینطرح مطابق سنوات گذشته به صورت حضوری  تیرماه امسال  اول  از 
ورانندگان جهت دریافت ویا تمدید کارت هوشمند خود ملزم به مراجعه مراکز 
طب کاراستان میباشند .  وی یاد آور شد : از مجموع ۶۶۶۳  نفر راننده فعال 
دربخش ناوگان عمومی حمل ونقل جاده ای استان قم ) اعم از کالا و مسافر ( 
طی یکسال گذشته افزون بر ۵۶۲۰ نفر جهت انجام معاینات سلامت به مراکز 
طب کار استان معرفی شده اند . حمید سالاری افزود : از ۵۶۲۰ نفر راننده 
ناوگان عمومی حمل ونقل جاده ای استان که به مراکز طب کار معرفی و کارت 
سلامت دریافت نموده اند ۵۳۵۲ نفر طی سال ۹۸ و افزون بر ۲۷۰ نفر طی 

سالجاری موفق به دریافت گواهی سلامت شده اند .
وی تصریح کرد : افزون بر ۵۰۴۵ نفر از این رانندگان دربخش حمل ونقل کالا 
و مابقی ) بالغ بر ۱۶۱۵ نفر ( دربخش حمل ونقل مسافر به فعالیت مشغول می 
باشند . سالاری دوره معاینات سلامت شغلی رانندگان ناوگان عمومی حمل 
و نقل جاده ای را دوساله دانست و خاطر نشان ساخت : د وره این معاینات 
جهت رانندگانی که بالای ۴۰ سال سن داشته و یا مبتلا به بیماریهای دیابت 
، اختلالات آندوکرین ، نارسایی های کلیوی ، مشکلات عصبی ، عضلانی ، 
عروقی ، نوروژیک ، فشارن خون بالاو همچنین اختلال خواب می باشند 
یکساله است .  معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
استان قم درخاتمه عنوان کرد : قم دارای چهار مرکز فعال تخصصی طب کار ) 
دارای پروانه از وزرات بهداشت ( می باشد که طبق بخشنامه صادره ، موظف به 

انجام معاینات سلامت رانندگان می باشند .  
 

مدیر مرکز افق مزار شیخان خبر داد

نمایشگاه »تکه ای از آسمان« در مزار 
شیخان برپا شد

مدیر مرکز افق مزار شیخان از برپایی نمایشگاه »تکه ای از آسمان« در این 
مکان مقدس خبر داد.

قم،  استان  خیریه  امور  و  اوقاف  کل  اداره  عمومی  روابط  گزارش  به   
حجت الاسلام مهدی خویی اظهار کرد: به مناسبت دهه کرامت و پنجم ذی 
القعده روز ملی تکریم و بزرگداشت امامزادگان، مجموعه نمایشگاهی با عنوان 
»تکه ای از آسمان« در مزار مقدس شیخان برپا شده است. وی افزود: این 
نمایشگاه ویژه معرفی مزار شیخان بوده و شامل بخش های متنوعی همچون 
مسابقات فرهنگی ویژه خانواده ها و با همکاری شهرداری، بعثه رهبر معظم 
انقلاب و سازمان اوقاف برگزار می شود. مدیر مرکز افق مزار شیخان با بیان اینکه 
روزانه بیش از یکصد خانواده از این نمایشگاه بازدید می کنند گفت: محورهای 
اصلی نمایشگاه شامل تاریخچه مزار شیخان به عنوان سومین مزار جهان تشیع 
با بیش از ۱۲ قرن قدمت، اهمیت شیخان از منظر بزرگان، شناخت قم به عنوان 

پایگاه تشیع و نقش اشعریون در شیعه شدن مردم قم است.

اجتماعی

روایت موفقیت های نخبه روشندل قمی ؛

 وقتی هدف بر معلولیت چیره می شود

 همگرایی مردم و مسوولان ایران در مبارزه با همه گیری بیماری کرونا، سبب شد میزان 
آسیب های ناشی از این ویروس به حداقل برسد؛ الگویی که می توان برای حل مشکلات 

اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشور از آن بهره برد.
تمام  به  توجه  با  گیری  همه  این  کنترل  در  ایرانیان  موفقیت  و  همدلی  همگرایی، 
محدودیت ها و تحریم هایی که علیه کشور اعمال می شود،  زبانزد دنیا شد تا آنجایی که 
مسوولان کشوری که خود نیز یکی از پایه های اصلی کنترل این مبارزه بودند، به نوبه خود 

از مردم و همدلی آنان تشکر کردند.
علی شماعی عضو هیات علمی دانشگاه خوارزمی در گفت و گویی اظهار داشت: 
همگرایی مردم و مسوولان ایران در مبارزه با کرونا، سبب شد میزان آسیب های ناشی از 
این ویروس در کشور بسیار کاهش یافته و حتی نسبت به آمریکا و سایر کشورهای اروپایی 
که از امکانات زیادی برخوردار هستند و تحریم هم نبودند، ضرر و زیان کمتری متوجه 

کشور شود.
وی گفت: همگرایی مترادف با وحدت، اتحاد، متحد شدن، همدلی، تقارب، همسویی، 
یکپارچه شدن است که برای حل هر مساله ضروری است. در مقابل، عدم همگرایی یا 
واگرایی موجب تفرقه و شکاف و فروپاشی است و عواملی گوناگونی از جمله پیوندهای 
فرهنگی، تمدنی، دینی، تاریخی، جغرافیایی، پایبندی به قوانین و مقررات متعالی، 

همگی زمینه ساز همگرایی در یک سرزمین یا کشور است.
استاد گروه جغرافیا دانشگاه خوارزمی با تاکید بر اینکه یکی از اصول اساسی تمام ادیان 
الهی وحدت یا همگرایی است، یادآور شد: در دین اسلام به عنوان یک دین جامع و کامل 

الهی توجه به وحدت و همگرایی بسیار سفارش شده است.
قُوا«، »وَلَا تَنَازَعُوا  وی با بیان اینکه آیاتی همچون »وَاعْتَصِمُوا بِحَبْلِ اللّه ِ جَمِیعا وَلَا تَفَرَّ
اءُ  شِدَّ

َ
ذِینَ مَعَهُ أ ةً وَاحِدَةً«، »محمدٌ رسول اللّه وَالَّ مَّ

ُ
تُکُمْ أ مَّ

ُ
فَتَفْشَلُوا وَتَذْهَبَ رِیحُکُمْ، إِنَّ هَذِهِ أ

ارِ رُحَمَاءُ بَیْنَهُمْ« و آیات دیگر مستقیم یا غیرمستقیم به مساله وحدت و همگرایی  عَلَی الْکُفَّ
مسلمانان یا دوری از تفرقه اشاره دارند، افزود: در طول تاریخ هم در هر ملتی که تفرقه و 

جدایی پیش آمده، موجب عقب ماندگی و حتی نابودی آنها شده است.
شماعی درباره موانع همگرایی اظهار داشت: قوانین و مقرارت نامناسب، تعصب بیهوده، 
سیاست های نفوذی بیگانه، سوء فهم، خرافات، بدعت و تقلیدهای ناروا، اندیشه های 
اختلاف برانگیز، مسائل قومی، نژادی و زبان محلی، نفوذ و رسوخ رذائل اخلاقی در میان 
مردم، فرقه گرایی و مجادلات مذهبی، حکومت های وابسته و سیاست های خودکامه از 

جمله موانع بر سر راه همگرایی است.
عدم همگرایی در آمریکا سبب ضربه به این کشور در مواجه با کرونا شد

وی درباره اینکه چرا در کشور آمریکا به رغم رشد بالای علمی و تکنولوژی تعداد افراد 
مبتلا و فوت شده به دلیل ابتلا به کووید ۱۹ بالا است، تصریح کرد: در آمریکا عوامل 
مختلفی برای شیوع بالای کرونا وجود دارد که نخست ساختار فرهنگی و تکنولوژیکی و 
جمعیت بالای این کشور است و دوم واگرایی مسوولان و مقامات ایالات متحده در مواجه 

با کرونا  است.
رییس  ترامپ  مانند  آمریکا  سیاسی  مسوولان  داد:  ادامه  خوارزمی  دانشگاه  استاد 
جمهوری این کشور در قبال کرونا سیاست متناقض داشت و مقابل رسانه ها ماسک نمی زد 
و به فاصله گذاری اجتماعی و رعایت پروتکل های بهداشتی بی اهمیت بود. همین مساله 
واگرایی رفتار او با کرونا به بیشتر مردم این کشور منتقل شد تا آمریکا مقام نخست تعداد 

افراد مبتلا و فوت شده را به خود اختصاص دهد.
شماعی با تاکید بر اینکه در ایران برخلاف آمریکا همه دستگاه ها در مواجهه با کرونا 

از همگرایی کافی برخوردار بودند، تصریح کرد: زمانی که در ایران شیوع کرونا شدت 
یافت، ستاد ملی مقابله با کرونا تشکیل شد تا همه مسوولان کشور از جمله مقام معظم 
رهبری، رییس جمهوری، رییس مجلس و سایر مسوولان با سیاست های ستاد ملی کرونا 
همسو شده و از آن تبعیت کنند. این همگرایی با بسته شدن همه مکان های مذهبی و 
غیرمذهبی همراه بود و به رغم مشکلات اقتصادی مخالفتی از سوی مردم هم اعلام نشد.
عضو هیات علمی دانشگاه خوارزمی با بیان اینکه واگرایی در سیاست خارجی آمریکا نیز 
رواج یافته است، گفت: ایالات متحده برخلاف عرف بین الملل و پیمان هایی که باید به آن 
پایبند باشد، از بیشتر این تعهدها خارج شده و راه یکجانبه گرایی را پیش گرفته که نمونه 

بارز آن خروج این کشور از برجام است.
ساختارگرایی مهمترین رکن در اجرای مفهوم همگرایی است

استاد دانشگاه خوارزمی با تاکید بر اینکه ساختارگرایی مهمترین رکن در اجرای مفهوم 
همگرایی است، افزود: ساختارگرایی مفهوم واحدی مانند درست کردن یک ساختمان زیبا 
و پایدار است که برای رسیدن به آن باید همه اجزا در کنار یکدیگر همگرا و منسجم باشند. 

به عبارتی همگرایی اساس حیات و پایداری کره زمین است.
شماعی ادامه داد: همگرایی یک مفهوم کلان و استراتژیک در زمینه مدیریت و توسعه 
کشور است و این همگرایی در بحران کرونا در کشور به خوبی دیده شد. البته بحران های 
دیگری مانند سیل، زلزله و سایر مخاطرات محیطی ممکن است در کشور رخ دهد و لازم 
است همیشه مردم و مسوولان همانند این مبارزه با کرونا از آن به عنوان الگو در حل بحران 

ها و مشکلات استفاده کنند.
وی افزود: همگرایی سبب مدیریت یکپارچه، همسویی و کنترل کردن بهتر و راحت تر 
چالش ها و انجام بهتر امور می شود. همگرایی یا وحدت نیروها و گروها امروزه در حل 
مشکلات اقتصادی و اجتماعی و در نهایت فائق آمدن بر مشکلات بسیار ضروری است. 
این در حالی است که دلیل عقب ماندن کشور در بعضی از مسائل و حل نشدن برخی از 

مشکلات، همین عدم همگرایی کامل بین دستگاه ها و نهادهای مختلف کشور است.
از مدل همگرایی کشور در مهار کرونا در سایر بحران ها استفاده شود

استاد دانشگاه خوارزمی گفت: به جزء مساله کرونا که کشور به خوبی از عهده مهار آن 
برآمد، می توان از این مدل برای سایر بحران ها استفاده کرد. بیشتر کشورهای جهان به 
خصوص قاره اروپا در زمینه های سیاسی، اقتصادی و اجتماعی هم اندیشی کرده و با 
پیاده کردن تفکر اتحادیه، یک قاره را با جمعیتی بالغ بر ۵۰۰ میلیون با همگرایی سیاسی و 
اقتصادی حفظ کردند. این در حالی است که این اتحاد ابتدا در سال ۱۹۵۷ با توافقنامه رم 
بین ۶ کشور اروپایی شروع شد و بعد از جنگ جهانی دوم با ۲۷ کشور، قدرت مهم سیاسی 

و اقتصادی در جهان به شمار رفت.
شماعی توضیح داد: کشور ما هم باید در درجه اول در حوزه منطقه ای و قاره ای و حتی 
بین المللی همگرایی بیشتری با ۱۵ کشور همسایه و قاره آسیایی و سایر کشورهای جهان 

داشته باشد.
استاد دانشگاه خوارزمی با تاکید بر اینکه عدم ساختار و نظم لازم در هر کشور سبب 
جلوگیری از رشد آن کشور می شود، گفت: اگر هر بخشی تلاش کند با تفکر خود آن 
بخش و نهاد را شکل دهد، این سبب جلوگیری از حرکت شتاب دهنده کشور و عدم 
یکپارچگی سیستم مدیریتی در بخش های مختلف جامعه خواهد شد. اما اگر همه 
واحدها و نهادها در کنار یکدیگر فعالیت کنند، از هدررفت نیروها جلوگیری شده و رسیدن 

به موفقیت زودتر حاصل می شود.
وی با تاکید بر اینکه باید همگرایی بدون توجه به قوم، نژاد، مذهب و جناح سیاسی 
صورت بگیرد، عنوان کرد: اگر به این موارد اهمیت داده شود، هر گروهی برای خودش 
با توجه به مذهب و نژاد تشکیلاتی راه اندازی خواهد کرد و این موضوع سبب تفرقه، 

اختلاف و در نهایت فروپاشی هر حکومتی خواهد شد.
شماعی درباره اینکه چگونه می توان این همگرایی را بعد از کرونا حفظ کرد، اظهار 
داشت: باید همه گروه ها، اقوام،  نهادهای مختلف کشور از اختلاف و جدایی دوری کرده 
و با اتحاد و همگرایی، نظرات و پیشنهادات را به بهترین راه حل برای مشکلات تبدیل 
کنند. همانند تیم های ورزشی متحد و منسجم که بازیکنان از هر رنگ و نژادی با هم همگرا 

هستند و در نهایت به دنبال پیروزی تیم خود در هر مسابقه ای گام برمی دارند.
وی با اشاره به کشور افغانستان که به دلیل عدم همگرایی در گروه ها و اقوام همچنان 
نمونه بارزی از واگرایی ملی است که نتوانسته در راه توسعه قدم بردارد، خاطرنشان کرد: 
این در حالی است که به اعتقاد من افغانستان از نظر توانایی فکری و جسمی هم سطح 
مردم ژاپن است و اگر اتحاد و همگرایی که مردم ژاپن دارند، مردم افغان داشتند، آنها الان 

همانند ژاپن در آسیا و جهان در توسعه یافتگی می درخشیدند.

همگرایی بدون توجه به قوم، مذهب و جناح های سیاسی؛ 

همگرایی در کرونا، الگوی حل چالش های کشور 
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همزمان با اوج گیری قیمت ها در بازار مسکن، بنا به اعلام وزیر راه و شهرسازی، 
مالیات گیری از خانه های خالی در تابستان امسال آغاز خواهد شد.

آخرین گزارش دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی از 
وضعیت بازار مسکن، حاکی از رشد حدود دو میلیون تومانی قیمت ملک در 
تهران در خردادماه امسال است. بنا به این گزارش، متوسط قیمت هر متر مربع 
واحد مسکونی در تهران ۱۹ میلیون و ۷۱ هزار تومان برآورد شده که نسبت به 
ماه گذشته که متوسط قیمت هر متر واحد مسکونی ۱۷ میلیون و ۶ هزار و ۶۰۰ 
تومان بود، افزایش حدود ۲ میلیون و ۶۵ هزار تومانی را نشان می دهد. در نتیجه، 
متوسط قیمت هر مترمربع واحد مسکونی در تهران در اردیبهشت ماه نسبت به 

ماه قبل آن، ۱۲.۱ درصد افزایش یافته است.
همچنین متوسط قیمت هر مترمربع واحد مسکونی در خردادماه سال گذشته 
۱۳ میلیون و ۴۲۵ هزار و ۴۰۰ تومان بود که طی یک سال رشد ۵ میلیون و ۶۴۰ 
هزار تومانی در هر متر داشته است. به عبارت دیگر، متوسط قیمت هر مترمربع 
واحد مسکونی در تهران در خردادماه نسبت به ماه مشابه سال قبل، ۴۲ درصد 

افزایش یافته است.
چه تعداد خانه خالی در کشور وجود دارد؟

بر اساس آمار به دست آمده از آخرین سرشماری نفوس و مسکن، حدود ۲ 
میلیون و ۵۰۰ هزار واحد مسکونی خالی در کشور وجود دارد که علت اصلی 
خالی ماندن این واحدها، قیمت بالای آن به نسبت توان مالی متقاضیان است، 
یعنی به نوعی واحدهای خالی مانده را می توان در شمار واحدهای لوکس به 

حساب آورد.
موجودی مسکن کل ایران بر اساس سرشماری نفوس و مسکن سال ۹۵، به 
۲۵ میلیون و ۴۱۲ هزار واحد رسیده است. در مقابل، آمار خانه های خالی نیز به 
۲ میلیون و ۵۸۷ هزار واحد رسیده است. یعنی حدود ۱۰ درصد کل واحدهای 
کشور  در  ساخت وسازها  از  زیادی  بخش  می دهد  آمارنشان  این  مسکونی. 
غیرمصرفی، لوکس و متراژ بزرگ بوده که با جنس خانوارها )با ابعاد کوچک تر از 

یک دهه قبل( سازگار نبوده است.
با این حساب نسبت خانه های خالی به کل موجودی واحدهای مسکونی 
کشور حدود ۱۰ درصد است که نشان می دهد از هر ۱۰ خانه در کشور، حداقل 

یکی خالی است.

انتخاب سال ۹۸ برای مالیات بر خانه هالی قابل قبول نیست
البته بنا به اظهارات اخیر معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی، برای 
طرح مالیات از خانه های خالی نباید محدودیت سال قرار داد و انتخاب سال ۹۵ 
برای این طرح قابل قبول نیست، اما سازمان امور مالیاتی به دلیل آنکه اطلاعات 
واحدهای مسکونی پیش از این سال را نداشته، این سال را انتخاب کرده است.

به گفته محمود محمودزاده، براساس سرشماری که در کشور در حوزه ساخت 
و ساز و مسکن در کشور انجام شده، بخش عمده ای از واحدهای مسکونی در 
کشور در چرخه اقتصادی کشور نیستند. به عبارتی، ۱۰ درصد از واحدهای 
مسکونی کشور در این چرخه نیستند و برخی از آن ها قابل سکونت نیستند و 

تعدادی فرسوده شده و امکان سکونت در آنجا وجود ندارد.
تعداد  املاک،  مشاوران  اتحادیه  اول  رییس  نایب  اعتقاد  به  میان،  این  در 
خانه های خالی در کشور کمتر شده است؛ چون بخشی از این خانه های خالی، 
خانه هایی بود که در حوزه مسکن مهر و اطراف شهرهای بزرگ وجود داشت 
که آب و برق و گاز و امکانات نداشتند که بخشی ساماندهی و به شبکه عرضه 
وارد شده است. به گفته حسام عقبایی، تقریبا در استان تهران ۵۰۰ هزار واحد 
مسکونی خالی وجود دارد. از این ۵۰۰ هزار واحد مسکونی، حدود ۲۵۰ هزار 
واحد داخل شهر تهران و حدود ۲۵۰ هزار واحد خارج از شهر تهران است. 
واحدهایی که خارج از شهر تهران است، به طور معمول واحدهای کوچک و 
بدون امکانات و یا کم امکانات است که خالی مانده است. واحدهای دیگری هم 
که در شهر تهران خالی مانده، عموما واحدهای لوکس و لاکچری و متراژ بزرگ 
در شمال تهران هستند که دهک های ضعیف و متوسط حتی انباری این خانه ها 
را هم نمی توانند اجاره کنند. اگر این خانه ها وارد شبکه عرضه هم شود، دهک 
ضعیف و متوسط انباری این خانه ها را هم نمی تواند اجاره کند؛ چه برسد به 
خانه را، چراکه الگوی ساخت، متناسب با دهک ضعیف و متوسط جامعه نیست.

مالیات گیری از خانه های خالی تابستان شروع می شود
با این وجود، بنا به اعلام وزیر راه و شهرسازی، مالیات گیری از خانه های خالی 
تابستان امسال شروع می شود. به گفته محمد اسلامی، بسیار خوشبین هستیم 
که در همین تابستان برگه های مالیاتی برای کسانی که خانه های خالی دارند، 

صادر شود.
از خانه های  مالیات  دریافت  توضیح جریان  در  رادیویی  برنامه  یک  در  وی 

خالی، اعلام کرد: بر اساس یکی از مواد قانون مالیات های مستقیم، وزارت راه و 
شهرسازی مکلف به ایجاد سامانه ملی املاک و اسکان در کشور است تا سازمان 
امور مالیاتی از این سامانه برای شناسایی خانه های خالی و در عین حال مالیات 
ستانی استفاده کند. البته این وزارتخانه دسترسی به آمار و اطلاعات املاک و 
ساختمان ها را در کشور ندارد، چون اراضی را واگذار می کند، بنابراین تعداد 
واحدهای مسکونی ساخته شده، صدور پروانه ساختمانی و گواهی پایان کار 
بیشتر در حوزه شهرداری ها، دهیاری ها و سازمان ثبت اسناد و املاک قرار دارد.
وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد: بهمن ماه سال گذشته سامانه ملی املاک و 
اسکان در کشور رونمایی شد و این سامانه هم اکنون برای سازمان امور مالیاتی 
قابل استفاده است، اما این سازمان معاذیر قانونی دارد. متاسفانه برای هر کاری 
در کشور یک سری موانع را خود قانون به وجود می آورد؛ آن هم اینکه برخی 
دستگاه ها برای در اختیار قرار دادن اطلاعات خود به دستگاه ها و سازمان های 
دیگر منع قانونی دارند. اگرچه با توجه به اقدامات و تلاش های صورت گرفته، به 
زودی این معاذیر قانونی برطرف خواهد شد. سازمان امور مالیاتی نیز به موازات 

بارگذاری اطلاعات لازم را در این سامانه آغاز کرده است.
اسلامی متذکر شد: دو میلیون واحد مسکونی بدون استفاده در کشور وجود 
دارد که اگر این واحدها در بازار عرضه شوند، بی تردید گشایشی در زندگی مردم 

و کسب و کارها به وجود خواهد آمد.
معیارهای شناسایی خانه های خالی چیست؟

معاون سازمان امور مالیاتی نیز در تشریح جزییات مالیات خانه های خالی، 
تاکید کرد: در مالیات بر خانه های خالی، تفاوتی بین آپارتمان های کوچکتر یا 

بزرگتر از ۱۵۰ متر و سنددار یا قولنامه ای وجود ندارد.
به گفته محمود علیزاده، مالیات بر خانه های خالی با مالیات بر اجاره کاملا 
تفاوت دارد؛ مالیات بر اجاره سال هاست فعال است و در شهرهای بزرگ مثل 
تهران و اصفهان بناهای مسکونی تا ۱۵۰ متر مشمول مالیات اجاره نمی شود و 
معاف از مالیات بر اجاره هستند. اما این معافیت برای مالیات بر خانه های خالی 
وجود ندارد، یعنی هم خانه های بزرگ تر از ۱۵۰ متر و هم خانه های کوچک تر از 
۱۵۰ متر، در صورتی که به عنوان خانه خالی شناسایی شوند، مشمول مالیات 

بر خانه های خالی می شوند.
وی درباره معیارهای شناسایی خانه ها به عنوان خانه خالی گفت: اگر هر واحد 
مسکونی بیش از یک سال خالی از سکنه و بلا استفاده بماند، به عنوان خانه 
خالی، مشمول مالیات موضوع ماده ۵۴ مکرر قانون می شود. بدین شکل که 
سال اول مشمول مالیات نیست، اما در سال دوم به میزان ۵۰ درصد »ارزش 

اجاری ملک« مشمول مالیات می شود.
علیزاده درباره »ارزش اجاری ملک« که مبنای تعیین مالیات خانه خالی است، 
عنوان کرد: اجاره ملک اگر ماهی ۵ میلیون تومان باشد، این ۵ میلیون در طی 
دوازده ماه سال به ۶۰ میلیون تومان می رسد و مالیات بر اساس این مبلغ اعمال 
می شود. سال اول معاف از مالیات است؛ در سال دوم ۵۰ درصد ارزش اجاری 
ملک به عنوان مالیات اخذ می شود، در سال سوم ۱۰۰ درصد آن به عنوان 
مالیات اخذ می شود و در سال چهارم و بعد از آن یک و نیم برابر رقم ارزش اجاری 

ملک به عنوان مالیات دریافت می شود.
وی تاکید کرد: طبق قانون افرادی که از سال ۹۵ خانه شان خالی بوده است، 

مشمول مالیات با نرخ ۱.۵ برابر ارزش اجاری هستند.
علیزاده با اشاره به معیار ارزش اجاره ملک، اظهار داشت: ارزش اجاره ملک 
آن چیزی است که بر اساس مکان ملک در بازار مسکن در حال حاضر وجود 
دارد بدیهی است که نرخ آن ملک در شهرهای کوچک و بزرگ و حتی محله ها 

متفاوت است.
وی در پاسخ به این سوال که مالیات بر خانه های خالی تنها شامل خانه های با 
سند رسمی می شود یا خانه های قولنامه ای نیز مشمول این مالیات می شوند، 
گفت: هر خانه ای که بر اساس سامانه املاک و مستغلات، خالی تشخیص داده 

شود، مشمول مالیات است و فرقی بین سنددار بودن یا نبودن آن وجود ندارد.

آغاز طرح مالیات گیری از خانه های خالی در تابستان امسال؛

فرمول دریافت مالیات از خانه های خالی

اقتصادی

   آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 

طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
۱-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۶۰۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۴۵ آقای محمد رضا زمانی 
بشیر فرزند عباسقلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۷۷۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفاتر الکترونیکی به شماره 

۱۳۹۵۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۴۹۳)م الف ۶۴۲۲(
۲- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۱۰۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۱۸ خانم زینب هوشنگی 
شایان پور فرزند عین اله در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۶ مترمربع پلاک شماره 
۱۹۵۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم طی مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از آمنه کریمی دولت آباد 

)م الف۶۴۲۳(
نعمتی  محمد  آقای  کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۱۲  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۷۸۱  رای   -۳
نسب فرزند غلامحسین در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۲ مترمربع پلاک شماره 
۱۹۰۸/۲۸اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از عباس عبداللهی ثبت 

دفتر ۳۱۷ صفحه ۱۳۶)م الف ۶۴۲۴(
۴- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۵۴۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۱۰ خانم رقیه روشن فرزند 
قندعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۴/۰۷ مترمربع پلاک شماره ۲۱۹۱ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث عبدلعلی بیگدلی ثبت دفتر ۲۶ صفحه 

۴۲۱)م الف۶۴۲۵(
آقای سلیمان لطفی  پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۱۳  به  مربوط  رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۸۶   -۵
فرزند علی  در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۴ مترمربع پلاک شماره ۲۲۹۴/۱/۴ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از احمد براتی دفتر الکترونیکی 

۱۳۹۷۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۰۲۳)م الف ۶۴۲۶(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 

تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳۹۹/۰۴/۰۹ 
تاریخ انتشار دوم: ۱۳۹۹/۰۴/۲۴
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
جلسه هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰، رای 

شماره ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۳۲۴ پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۷۰۷۲ مربوط به تقاضای آقای نقی حیدری مبنی بر 
صدور سند مالکیت ششدانگ / قسمتی از پلاک شماره فرعی از پلاک ۱۹۳۶/۱۱۵ اصلی واقع در بخش دو قم تحت بررسی است.

پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق الذکر اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:
رای اصلاحی

با توجه به مفاد گزارش کارشناس به شماره ۳۱۴۲ مورخه ۱۳۹۹/۳/۲۱ و با عنایت به اینکه طبق گزارش شماره فوق رای هیات 
تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح ذیل اصلاح می گردد.

قسمتی از / ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۲ )یکصد و دوازده( مترمربع پلاک شماره ۱۱۵ فرعی از 
۱۹۳۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم تایید و رای خود را با حدود ذیل صادر می نماید.

شمالا: بطول ۸ متر دیوار به دیوار ساختمان احداثی در قسمتی از پلاک ۱۹۳۶/۱۱۵ اصلی
شرقا: در دو قسمت اول بطول ۲ متر درب و دیواریست بشارع ۲ متری بن بست دوم بطول ۱۲ متر دیوار به دیوار ساختمان احداثی 

در قسمتی از پلاک ۱۹۳۶/۱۱۵ اصلی 
جنوبا: بطول ۸ متر دیوار به دیوار ساختمان احداثی در قسمتی از پلاک ۱۹۳۶/۱۱۵ اصلی 

غربا: در سه قسمت اول بطول ۳/۵۰ متر دوم بطول ۵/۵۰ متر سوم بطول ۵ متر هر سه قسمت دیوار به دیوار ساختمان های 
احداثی در قسمتی از پلاک ۱۹۳۶/۱۱۲ اصلی 

رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد.
عباس پور حسنی حجت آبادی – رئیس ثبت منطقه دو قم 

--------------------------------------------------------------
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

جلسه هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰، رای 
شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۸۳۶ پرونده کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۷۸ مربوط به تقاضای آقای علی قدیری مبنی بر 

صدور سند مالکیت ششدانگ / قسمتی از پلاک ۲۴۸۴ اصلی واقع در بخش دو قم تحت بررسی است.
پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق الذکر اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:

رای اصلاحی
با توجه به اینکه رای هیات تاکنون اجرا نشده و در رای فوق الذکر مساحت ۱۰۵/۶۷ مترمربع قید گردیده که به شرح ذیل اصلاح 
می گردد، قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۰/۶۷ مترمربع پلاک شماره ۲۴۸۴ اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم تایید و رای خود را با حدود ذیل صادر می نماید.
رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد.

عباس پورحسنی حجت آبادی
 رئیس ثبت منطقه دو قم

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی از تهیه طرحی دو فوریتی برای ساماندهی بازار مسکن خبر داد.
سید البرز حسینی ، با بیان اینکه کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی بعد از برگزاری انتخابات هیات رییسه در 
خصوص برخی از اولویت های کاری بحث کرده است، اظهار داشت: در خصوص ساماندهی بازار مسکن طرح دو فوریتی 

آماده شده و ان شاءالله یکشنبه بعدی در اولین جلسه کمیسیون مورد بحث و بررسی قرار خواهد گرفت.
وی در ادامه اظهار کرد: التهاب بازار مسکن و افزایش قیمت ها به دنبال سیاست های غلط باعث شده تا مردم به شدت در 
تنگنا قرار بگیرند. امروز به دنبال سیاست های غلط، عده ای به مسکن که کالایی مصرفی است، نگاه کالای سرمایه ای پیدا 

کردند و نتیجه آن افزایش افسارگسیخته قیمت مسکن است.
نماینده مردم خدابنده در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه عدم نظارت و سیاست های غلط باعث افزایش قیمت 
مسکن و اجاره بها شده که خانوارها را رنج می دهد، گفت: هدف اصلی طرح دو فوریتی ساماندهی بازار مسکن، حمایت از 
اقشار آسیب پذیر است. ان شاء الله پس از بررسی جزییات این طرح در کمیسیون عمران اطلاعات کامل آن در اختیار رسانه ها 

قرار خواهد گرفت.
حسینی در ادامه با اشاره به اخبار منتشر شده مبنی بر مخالفت کمیسیون عمران با طرح پیشنهادی ساخت واحدهای ۲۵ 
تا ۴۰ متری برای زوج های جوان بیان کرد: تاکنون صحبتی در خصوص این طرح در کمیسیون عمران نشده است و بنده 
نمی توانم این خبر را تایید یا تکذیب کنم. ان شاء الله هفته آینده که کمیسیون عمران تشکیل شد طرح دو فوریتی آماده شده 

مورد بررسی قرار خواهد گرفت و قطعا کمیسیون جلسات فوق العاده ای برای بررسی وضعیت بازار مسکن خواهد داشت.

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: در شرایطی که معاملات مسکن کاهش پیدا کرده، قیمت افزایش یافته که این نشان 
می دهد رشد قیمت ها غیر واقعی و متاثر از تلاطمات بازارهای رقیب است.

محمود محمودزاده ، اظهار کرد: شرایطی که هم اکنون در بازار مسکن حاکم است ربطی به حوزه درون بخشی ندارد و از 
بازارهای رقیب نشأت گرفته است.

وی افزود: اگر به آمار دقت کنیم می بینیم چه خرید و فروش مسکن کم شده ولی در عین حال با افزایش قیمت مواجه 
هستیم. در حالیکه رابطه این دو مولفه باید مستقیم باشد.

محمودزاده تصریح کرد: وقتی خرید و فروش پایین می آید و در عین حال قیمت بالا می رود نشان می دهد که این اعداد 
غیر واقعی و متاثر از تلاطمات بازارهای موازی است. معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی درباره راهکارهای وزارت 
خانه برای کنترل بازار مسکن گفت: وزارت راه و شهرسازی برای ساماندهی به وضعیت بخش مسکن از بیش از یک سال قبل 

پویایی داشته اخیراً اقدام اضافه تری انجام نداده ایم.
وی خاطر نشان کرد: در طرح اقدام ملی مسکن کارها آغاز شده و خوشحالیم که سایر مراجع هم به حوزه مسکن توجه می 
کنند، طرح ها را می شنوند و اگر نظرات اصلاحی دارند بیان می کنند تا بتوانیم از آن ها بهره بگیریم و برنامه های خود را 

تکمیل کنیم.
محمودزاده، طرح اقدام ملی تولید و عرضه مسکن، کمک به ایجاد تحرک برای پروژه های نیمه کاره بخش خصوصی و اجاره 

داری حرفه ای را از جمله برنامه های وزارت راه و شهرسازی برشمرد.

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس خبر داد

تهیه طـرح دوفــوریـتـی بـرای سـامـانـدهـی بـازار مـسـکـن
معاون وزیر راه و شهرسازی:

قیمت مسکن واقعی نیست

رئیس کل بانک مرکزی خبرداد:

عرضه صدها میلیون دلاری ارز در بازار

رئیس کل بانک مرکزی ضمن تاکید بر اینکه تعادل به بازار ارز برخواهد گشت، 
گفت: طی چند روز گذشته صدها میلیون دلار از سوی بازارساز در بازار عرضه شد که 
خیلی از برنامه آنهایی که در تلاش برای بر هم زدن ثبات بازار ارز بودند را خنثی کرد.

عبدالناصر همتی در دیدار با هیات رئیسه اتاق بازرگانی ایران، ضمن تاکید مجدد 
بر اینکه حجم ذخایر اسکناس کشور در مقایسه با سالهای گذشته بسایر خوب است. 
اظهار کرد: مشکل بازار عمدتا از عدم تعادل عرضه و تقاضا در بازار حواله ارز به خاطر 
مشکلات کرونا در ابتدای سال نشأت گرفته است و با افزایش تدریجی عرضه ارز 
خصوصا ایفای تعهد از سوی صادرکنندگان در این بازار و هدایت بانک مرکزی تعادل 

به بازار ارز برخواهد گشت.
وی افزود: شرایط صادرکنندگان و فشارهایی که به لحاظ شرایط تحریمی و زمان 
دریافت ارز حاصل از صادرات وجود دارد را درک می کنیم و همکاری لازم را در 
این زمینه خواهیم داشت. اگر هم صادرکنندگان اعتراضی به نرخ پایه صادراتی 
محاسباتی در گمرک دارند حداقل ۷۰ درصد ارز حاصل از صادرات خود را که پیش از 
این نسبت به بازگشت آن متعهد شده بودند را به کشور بازگردانند تا بشود درمورد آن 

درفرصت مناسب مذاکره و تصمیم گیری کنیم.
نقش فعالان اقتصادی و اعضای اتاق بازرگانی را در تأمین درآمدهای غیرنفتی کشور 
مفید خواند و گفت: اتاق بازرگانی می تواند با رهنمودهای خود به فعالان اقتصادی و 
هدایت آنان، به وظیفه کلیدی خود در شرایط ویژه فعلی کشور عمل کند؛ در همین 

راستا، باید تلاش کنیم مسائل را با همکاری یکدیگر برطرف کنیم. 
رئیس شورای پول و اعتبار با بیان اینکه بانک مرکزی با فعالان اقتصادی و اتاق 
بازرگانی ایران همسو است، گفت: ما در بانک مرکزی با فعالان اقتصادی در اتاق 
بازرگانی ایران اختلاف نظری نداریم و باید با کمک یکدیگر تلاش کنیم از خروج 
سرمایه از کشور جلوگیری کنیم. در همین راستا تلاش ما بر این است که واردات را 
روان کنیم و ارز حاصل از صادرات را به کشور بازگردانیم. البته ذکر این نکته ضروری 
است که اولویت بانک مرکزی تأمین ارز برای کالاهای اساسی و دارو و پس از آن تأمین 

مواد اولیه کارخانجات است.
صادرکنندگان عمده ارزشان را برگردانده اند

وی با بیان اینکه در اداره کشور نباید صرفاً بر درآمدهای نفتی متکی بود، گفت: به 
دلیل شرایط ظالمانه ناشی از تحریم ها، این درآمدها نیز کاهش یافته است. در چنین 
شرایطی باید تلاش کنیم به راهکاری مشترک برای افزایش درآمدهای غیرنفتی و 
بازگشت ارز حاصل از صادرات بیندیشیم، چراکه این کار موجب تقویت منافع ملی 

کشور می شود.
همتی یادآور شد: خوشبختانه صادرکنندگان عمده که همان پتروشیمی ها و 
صنایع فولاد هستند، ارز خود را به کشور بازگردانده اند و امیدواریم سایر صادرکنندگان 

نیز نسبت به بازگشت ارز حاصل از صادرات خود اقدام کنند.
رئیس کل بانک مرکزی ضمن قدردانی از صاحب نظران و کارشناسان اقتصادی 
که نظرات خود را درباره مسائل روز اقتصادی کشور عنوان می کنند، گفت: به آنان 
اطمینان می دهم که بانک مرکزی در سیاست گذاری های خودشفاف و مسئولانه 

رفتار می کند.
رئیس شورای پول و اعتبار تصریح کرد: رشد پایه پولی طبق آخرین گزارش بانک 
مرکزی از ابتدای امسال تا پایان خرداد، در مجموع با احتساب خرید ارز، منابع مقابله 

با کرونا و تنخواه دولت ۸.۸ درصد بوده است. 
گواهی سپرده یورویی جایگزین ریال می شود

 رئیس کل بانک مرکزی  همچنین طی پست اینستاگرامی از دو برنامه این بانک 
برای مدیریت نقدینگی خبر دا و اعلام کرد: بانک مرکزی به زودی طرح گواهی 

سپرده یورویی را به شورای پول و اعتبار ارائه خواهد کرد.
عبدالنصر همتی عنوان کرد: در راستای چارچوب فعلی سیاستگذاری پولی و 
اجرای عملیات بازار باز و به منظور مدیریت نقدینگی و هدایت تورم به سمت هدف 
۲۲ درصدی، بانک مرکزی به زودی طرح گواهی سپرده یورویی را به شورای پول و 

اعتبار ارائه خواهد داد.
وی افزود: بر این مبنا، قرار است بانک مرکزی در قالب گواهی یورویی با سود 
مشخص و با فروش به نرخ بازار، نسبت به جمع آوری ریال اقدام کند. در این طرح، 
بانک مرکزی با تکیه بر ذخایر کافی اسکناس یورویی خود متعهد می شود، عین مبلغ 

را در زمان سررسید به یورو پرداخت کند.
همتی اظهار کرد: اقدام پیشین بانک مرکزی برای کمک به ثبات بیشتر در بازارهای 
دارایی، یعنی افزایش نرخ سود سپرده بانک  ها نزد بانک مرکزی از ۱۰ درصد به ۱۲ 
درصد که از روز گذشته اجرایی شد، موجب تعدیل سریع نرخ سود بین بانکی شده و 

از ۱۰.۵ درصد به ۱۲.۵ درصد افزایش یافت.
به گفته وی، بانک مرکزی اقدامات ثبات بخش خود در بازارهای مالی را تداوم 
خواهد داد. ضمن اینکه چارچوب فعلی سیاست پولی این اجازه را می دهد که در 
زمان مقتضی و تا جایی که نیاز باشد، سیاستگذار از ابزار پولی خود به منظور ثبات 

مالی و رسیدن به هدف تورمی استفاده کند.

وزیر ارتباطات:
نسل پنجم اینترنت شهریورماه عرضه می شود

وزیر ارتباطات گفت: در حوزه توسعه شبکه ملی اطلاعات، همراه اول وظایف 
سنگین و مهمی دارد، از همراه اول خواسته ام تا مردادماه امسال در پنج نقطه تهران 

اینترنت نسل پنجم را ارائه کند.
محمد جواد آذری جهرمی روز یکشنبه در مراسم افتتاح بزرگ ترین مرکز داده منطقه 
غرب و شمال غرب کشور، افزود: ما در باندهای پایین، محدودیت فرکانسی داریم و 
باید در باندهای بالا سرمایه گذاری کنیم. تا یکی دو وهفته آینده لابراتوار نسل پنجم 

اینترنت رونمایی می شود و به بهره برداری می رسد.
وزیر ارتباطات خاطرنشان کرد: همراه اول بزرگ ترین اپراتور خاورمیانه است و وسیع 
ترین پوشش شبکه ارتباطی کشور را دارد. بارها گفته شده که همراه اول بزرگ ترین 
بنگاه اقتصادی مانند لوکوموتیوی است که سایر بنگاه های اقتصادی دیجیتال را به 
حرکت در می آورد. محمدجواد آذری جهرمی افزود: امروز دومین مرکز داده اقماری 
شبکه ملی اطلاعات افتتاح می شود. ایستگاه اول توسعه ارتباطات روستایی برای 
۱۵۰۰ روستا توسط همراه اول بود. در گام دوم، مرکز داده اقماری شماره یک توسط 
شرکت ایرانسل افتتاح شد. با افتتاحی که در حوزه خدمات ابری صورت گرفت ما 
به خودکفایی رسیدیم. وزیر ارتباطات خاطرنشان کرد: سه هفته قبل در حوزه بسط 
عدالت ارتباطی، ۱۰۳۴ روستا با حضور استانداران دو هفته قبل اجرا شد و امروز گام 
چهارم، مرکز داده اقماری شماره ۲ وارد مدار می شود که سرمایه گذاری از سوی 
همراه اول انجام شده است. وی ادامه داد: پایداری شبکه ملی اطلاعات، تمرکز 
زدایی از تجهیزات داخل تهران و خدمات هم مکانی از جمله مزایای افتتاح این دیتا 
سنتر است. جهرمی اشاره کرد: دستور رهبر معظم انقلاب برای تکمیل شبکه ملی 
اطلاعات به دولت مورد توجه قرار گرفته است و رییس جمهوری و سازمان برنامه و 
بودجه نیز همراهی خوبی انجام داده اند. وزیر ارتباطات گفت: ما هشت ایستگاه 
دیگر تا پایان سال طراحی کرده ایم که همگی وابستگی های ما به فضای بین 
الملل را کاهش می دهد. ما باید پایداری اقتصادی دیجیتال در کشور را حفاظت 
و حراست کنیم. وی اشاره کرد: برای حمایت از پیام رسان و موتورهای جستجو با 
تمام تنگناهای اقتصادی که وجود دارد سرمایه گذاری خوبی صورت گرفته است که 

مردادماه از آن رونمایی می شود.
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مدیرکل ورزش و جوانان استان قم :

باشگاه سوارکاری در جاده قدیم
 قم-اصفهان احداث می شود

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: باشگاه سوارکاری در جاده قم اصفهان 
در حال احداث است و در جهت توسعه ورزش سوارکاری، پروژه ای در قم ویژه 

سوارکاری و برگزاری مسابقات اسب دوانی احداث می شود.
رسول منعم مدیر کل ورزش و جوانان استان قم گفت: با اخذ مجورهای لازم، 
باشگاه سوارکاری در جاده قم اصفهان در حال احداث است و در جهت توسعه 
ورزش سوارکاری، پروژه ای در قم ویژه سوارکاری و برگزاری مسابقات اسب دوانی 

احداث می شود.
وی افزود: با اخذ مجوزهای لازم، این باشگاه سوارکاری در جاده قم اصفهان بعد 
از پمپ بنزین طایقان در حال احداث است که بخش سوارکاری شامل استبل با 
۶۰ ظرفیت اسب و جایگاه سوارکاران، تماشاچیان و داوران روند احداث را پشت 

سر می گذراند.
منعم بیان کرد: براساس نقشه محل استقرار مربی و سوئیت و فضای منسجم 
جهت برگزاری دوره های آموزشی طراحی و مجوزهای لازم از تربیت بدنی اخذ شده 
و هفته قبل یک سری مسابقات داخلی به صورت آزمایشی در این مجموعه به نحو 
مطلوبی برگزار شد و به زودی نیز برنامه های خوبی با پیشرفت فیزیکی این باشگاه 

ورزشی انجام می گیرد.
تعهد سرمایه گذار، احداث  مازاد  استان قم گفت:  و جوانان  مدیر کل ورزش 
استخر شنا با پیشرفت ۷۰ درصد و افزایش بهره وری است که می توان ظرفیت 

خوبی در توسعه فضای ورزش قم باشد.
 

میثم منیعی : 

برخی انتقادات  از مجیدی بوی
 تسویه حساب می دهد

 پیشکسوت استقلال گفت: برخی از انتقادات که نسبت به فرهاد مجیدی 
می شود عادلانه نیست و متاسفانه بوی تسویه حساب شخصی از آن می آید.

»میثم منیعی « اظهار داشت: برخی از انتقادات که نسبت به فرهاد مجیدی 
می شود عادلانه نیست و متاسفانه بوی تسویه حساب شخصی از آن می آید.

بازی مقابل فولاد خوزستان عملکرد  این درست که استقلال در  افزود:  وی 
چندان خوبی را به اجرا نگذاشت اما نباید از اشتباهات داور به سادگی گذشت.

پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: بحث حمایت از فرهاد مجیدی نیست و 
شاید من هم نسبت به برخی اقدامات او انتقاد داشته باشم اما سعی می کنم این 
انتقادات را به جای اینکه در فضای رسانه ای مطرح کنم به اطلاع خودش برسانم.

منیعی  تصریح کرد: برخی از انتقادات بازیکنان اسبق استقلال عجیب است، 
آنها خودشان فوتبال بازی کرده اند و به خوبی می دانند یک داور ممکن است با 

چند سوت اشتباه روان یک بازیکن را به هم بریزد.
وی تاکید کرد: اگر پیشکسوتان استقلال واقعا دلشان برای این تیم می سوزد 
بیایند از پیامک هایی حرف بزنند که شب بازی به سرمربی استقلال فرستاده شد 
و خواهان این آن باشند کمیته اخلاق و کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال به آن 

رسیدگی کند.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: الان وقت حمایت از استقلال است و هر 

کس که بخواهد آرامش این تیم را به هم بزند استقلالی نیست.
 

واحدی نیکبخت:

 فرهاد مجیدی در استقلال خیلی تنهاست
  پیشکسوت فوتبال گفت: فرهاد مجیدی در استقلال خیلی تنهاست و به 

تنهایی باید در تمام جبهه ها بجنگد.
»علی رضا واحدی نیکبخت« اظهار داشت: با این داوری هایی که در لیگ برتر به 

ضرر استقلال انجام می شود، چه حرفی درباره فوتبال باقی مانده است؟
 وی افزود: من نمی دانم گناه استقلال چیست که در هر بازی اشتباهات داوری 

فقط باید علیه این تیم شکل بگیرد.
خیلی  استقلال  در  مجیدی  فرهاد  کرد:  خاطرنشان  استقلال  پیشکسوت 

تنهاست و به تنهایی باید در تمام جبهه ها بجنگد.
نیکبخت تصریح کرد: اگر ما استقلالی هستیم و ادعا می کنیم که این تیم را 
دوست داریم باید از استقلال حمایت کنیم و اجازه ندهیم به بحران  و حاشیه های 

جدیدتری گرفتار شود.
وی تاکید کرد: مجیدی یک مربی جوان است که آینده خوبی پیش رو دارد و با 
یک شکست عملکرد او زیر سوال نخواهد رفت. در روزهای اخیر برخی  فرصت پیدا 

کرده اند انتقاداتی در مورد وی  مطرح کنند که کار درستی نیست.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: مربیان دیگر اگر در استقلال حضور 
داشتند همه از این تیم حمایت می کردند اما در حال حاضر با حضور فرهاد 
مجیدی چنین اتفاقی رخ نمی دهد. اگر اجازه بدهند، استقلال در ادامه فصل با 

مربی جوانش می  تواند نتایج مطلوبی کسب و به مقامی شایسته دست پیدا کند.
  

سایت بلژیکی خبر داد؛

دروازه بان مجارستانی گزینه جانشینی 
بیرانوند در آنتورپ!

 یک سایت بلژیکی مدعی شد در صورتی که مشکلات علیرضا بیرانوند برای سفر 
به بلژیک و حضور در تیم آنتورپ ادامه داشته باشد، مسئولان این باشگاه سراغ یک 

دروازه بان مجارستانی می روند.
فوتبال  تیم  به گزارش مهر، سایت »voetbalbelgie« درباره آخرین وضعیت 
آنتورپ بلژیک نوشت: »همه چیز در تیم آنتورپ به سرعت پیش می رود. بعد 
از جذب »ژان بوتز« و »بیرگر«، »فرانک بویا« هم با آنتورپ قرارداد بست. علیرضا 
بیرانوند دروازه بان تیم ملی ایران هم گزینه مهمی است ولی آیا دنیس دیبوژ )دروازه 
بان مجارستانی( رقیب ژان بوتز می شود؟ بیرانوند هنوز به خاطر مشکلات ویزا 
هنوز نتوانسته از ایران خارج شود ولی در اصل او باید فصل بعد با بوتز رقابت کند. 
طبق اعلام رسانه های مجارستان، آنتورپ همچنین به جذب دنیس دیبوژ که در 
حال حاضر در تیمی در مجارستان دروازه بانی می کند علاقه دارد اما به نظر می 

رسد که این پلن B است در صورتی که قرارداد با بیرانوند عملی نشود.«

سرمربی سایپا:

 غیبت تماشاگران به سود ماست
 سرمربی تیم فوتبال سایپا گفت: نبودن تماشاگران تیم های بزرگ به سود ماست 

اما امیدوارم زودتر این شرایط تغییر کند.
تیم های  از مسابقه  پیش  در نشست خبری  یکشنبه  روز  »ابراهیم صادقی« 
استقلال و سایپا اظهار داشت: خوشحالم بعد از چهار ماه دوباره می توانیم فوتبال 
بازی کنیم. تیم جوانی وارد لیگ کرده ایم و تا اینجای کار از نظر فنی عملکرد 
خوبی داشتیم اما در نتیجه گیری خوب نبودیم. وی افزود: به تیم خودم ایمان 
دارم. در پنج هفته گذشته هم خوب تمرین کرده ایم و فردا حریف سرسختی برای 
استقلال خواهیم بود. سرمربی سایپا در پاسخ به این سووال که آیا نگران عملکرد 
داور در مسابقه فردا نیستید؟ گفت: داوران قشر زحمتکش و مظلوم فوتبال ایران 
هستند. در نیم فصل اول به خاطر اشتباهات داوران ضربات زیادی خوردیم اما 
نگران این مساله نیستم چون به داوران ایران ایمان دارم. وی درباره مصدومیت 
یکی از بازیکنان سایپا خاطرنشان کرد: »امیرحسین حسینی« به دلیل پارگی رباط 
صلیبی این فصل را از دست داده است. وقتی تعطیلی طولانی مدت می شود، 
طبیعی است که احتمال مصدومیت بازیکنان زیاد می شود. وی درباره غیبت 
تماشاگران در ورزشگاه ها گفت: فوتبال با حضور تماشاگران معنا دارند اما اینکه 
تماشاگران تیم های بزرگ نیستند به سود ماست. با این وجود امیدوارم بیماری 

کرونا از بین برود و تماشاگران وارد ورزشگاه ها شوند.

جدایی امیدابراهیمی از استقلال یکی از اتفاقاتی بودکه هواداران این تیم هنوز 
از آن ناراحت هستند و یکی از نقاط تاریک کارنامه مدیریت استقلال در آن دوران 

به حساب می آید.
دو سال پیش درست در چنین زمانی خبری شوک برانگیز برای هواداران استقلال 
منتشر شد. امیدابراهیمی هافبک همه کاره و به قول وینفرد شفر فرمانده استقلال 
از این تیم جدا شده و به الاهلی قطر پیوست. موضوعی که باعث شد هواداران 
استقلال که از جدایی ستاره هایشان عصبانی بودند ، رضا افتخاری مدیرعامل وقت 

را به خاطر این اتفاق مورد انتقادات تند و تیزی قرار بدهد.
افتخاری اما درمصاحبه ای اعلام کرد که ابراهیمی قصد ماندن در استقلال را 
نداشته و به تلفن های باشگاه برای تمدید قرارداد پاسخی نداده است. ابراهیمی 
اما از استقلال جدا شد و در تابستان گذشته از الاهلی قطر به یوپن بلژیک پیوست. 
شماره ۶ استقلال که نقش فرمانده را در این تیم داشت اما بعد از جدایی از استقلال 
و حتی با وجود حرف های افتخاری سکوت کرد. او بعد از دوسال در گفت و گویی 
که با خبرآنلاین انجام داده بالاخره سکوتش را شکست و دلایل جدایی اش از 

استقلال را فاش کرد. حرف های امیدابراهیمی را در زیر می خوانید:
باشگاه  با  بودم. قرارداد  آزاد  بازیکن   وقتی جام جهانی روسیه تمام شد، من 
استقلال نداشتم. با توجه به عملکردی که در جام جهانی داشتم، طبیعی بود 
از ۷، ۸ تیم از کشورهای مختلف پیشنهاد داشته باشم. از کشورهای دوروبر و 
همینطور اروپا. رقم ها هم متفاوت بود. قشنگ یادم هست. وقتی از جام جهانی 
به ایران برگشتم، البته نمی خواهم و نمی توانم از مدیرعامل وقت باشگاه ایراد بگیرم 
ولی اتفاقاتی افتاد و من نمی توانم واقعیت را کتمان کنم. دو سال است در این باره 
حرف نزدم. ولی وقتی طرفداران را در کوچه و خیابان می بینم، می گویند تو نامردی 
کردی. استقلال را ول کردی و موبایلت را به روی باشگاه بستی. خیلی ها در فضای 

مجازی به من گلایه کردند.
ماجرای یک میلیارد تومان

من تازه از جام جهانی برگشته بودم. مدیرعامل وقت باشگاه با من تماس گرفت. 
یک خسته نباشید گفت و بعدش قرار شد همدیگر را ببینیم و درباره آینده صحبت 

کنیم. من گفتم حدود یک میلیارد تومان از باشگاه استقلال طلب دارم، تکلیف این 
طلبم را روشن کنید. پولم را از استقلال نگرفته بودم. این یک عرف است. بازیکن 
اول باید تکلیف طلبش روشن شود و بعد درباره آینده صحبت کند. به من گفتند 
ما به شما خبر می دهیم. خب همان موقع تماس های زیادی وجود داشت چون 
همانطور که گفتم پیشنهادات زیادی به دستم رسیده بود. منتظر باشگاه ماندم. 
گفتم ابتدا تکلیفم با استقلال روشن شود. ببینید من که نمی توانستم به باشگاه 
استقلال بروم و بگویم لطفا با من قرارداد امضا کنید. بازیکن آزاد بودم. وقتی هم 
باشگاه زنگ زد درباره طلب یک میلیاردی صحبت کردیم و قرار شد آنها تکلیف را 
روشن کنند و بعد به من زنگ بزنند. ۱۰ روز در خانه نشستم و دیدم هیچ خبری 
نشد. از سوی باشگاههای دیگر هم تحت فشار بودم و باید زودتر به پیشنهادات پاسخ 

می دادم.
 مذاکرات سرکاری

دقیقا یادم است چالشی برای من درست کردند که امید از قبل قرارداده  بسته و 
مذاکرات با استقلال سرکاری است. خدا شاهد است.... من اینقدر مرد هستم که 
دروغ نگویم. خدا می داند قبل از جام جهانی یا حتی در زمان برگزاری جام جهانی 
من یک کلمه با هیچ باشگاهی مذاکره نکردم. وقتی به ایران برگشتم تازه به من 
گفتند از اروپا و قطر پیشنهاداتی هست. منتهی بعضی ها مصاحبه کردند که نه، 
امید از قبل از جام جهانی قرارداد بسته بود که اینطور نبود. من ۱۰ روز به باشگاه 
زمان دادم و فکر می کنم زمان کمی نبود اما در عین ناباوری دیدم حتی یک تماس 
تلفنی با من نگرفتند. گفتم حتما تمایلی به حفظ من ندارند که این کار را می کنند. 
من همان موقع ۱۰ پیشنهاد داشتم و تیم ها برای امضای قرارداد مصرتر شده 
بودند. مدام پیش خودم می گفتم وقتی از باشگاه تماس نمی گیرند یعنی اینکه 
امید ابراهیمی را نمی خواهند. من اینهمه از باشگاه طلب داشتم می توانستند به 
من بگویند تو امضا کن، ما بخشی از طلب ها را در فلان تاریخ می دهیم ولی حتی 
این کار را هم نکردند. وقتی دیدم از باشگاه استقلال اصلا خبری نشد، با توجه به 
فشارها تصمیم گرفتم قرارداد ببندم. به قطر رفتم. بعد خیلی جالب است که شنیدم 

امید ابراهیمی موبایلش را به روی ما بسته!

۱۰ روز بدون تماس از باشگاه
 وقتی دیدم از باشگاه استقلال خبری نشد، با الاهلی توافق کردم. برایم ویزا و 
بلیت گرفتند. طبیعتا باید به قطر می رفتم. آدم وقتی از کشور خارج می شود، تلفن 
همراهش را خاموش می کند. من از داخل فرودگاه تهران موبایلم را خاموش کردم! 
وقتی رسیدم قطر هم موبایلم خاموش بود. حالا من قراردادم را با الاهلی بسته ام، 
به من پیام می دهند توروخدا بیا قرارداد ببندد! من شوکه شده بودم. ۱۰ روز یک 
تماس تلفنی نگرفتند بعد وقتی فهمیدند من با الاهلی قرارداد بسته ام نمی دانم چرا 
یکهو یادشان افتاد امید ابراهیمی هم هست و باید به او زنگ بزنیم که برگرد! من به 
دوستان همان موقع گفتم کاری نمی شود کرد. بعد از آن اشتباهی صورت گرفت 
که من را ناراحت کرد. با توجه به عملکردی که در این سال ها در استقلال داشتم فکر 

نمی کردم هواداران به من آنطور فحاشی کنند.
روز بعد از قرارداد

 وقتی قرارداد بستم، روز بعد که بیدار شدم دیدم در صفحه اینستاگرامم به من 
فقط و فقط فحش های رکیک داده اند. خیلی احساسی شدم و عکس پروفایلم را 
برداشتم. بعد از آن تصمیم گرفتم تا پیجم را برای همیشه ببندم. واقعا قصدم این بود 
که آن را دیلیت یا دی اکتیو کنم. انتظار نداشتم هواداران استقلال با من این رفتار 
را کنند. مدام پیام می دادند موبایلت را به روی باشگاه بستی. من در این ۴ سالی 
که برای استقلالی ها بازی کردم، بی احترامی کردم؟ آیا رفتار بد داشتم؟ من ماهها 
پول نگرفتم. یک میلیارد تومان طلب داشتم ولی در رسانه ها حرفی زدم؟ اعتراضی 
کردم؟ به تمرین نرفتم؟ توقع نداشتم این رفتارها با من شود. الان که دو سال گذشته 
هنوز جسته و گریخته هواداران چیزهایی به من می گویند. فقط خواستم در این 
گفت و گو واقعیت ها را بگویم تا مردم بدانند جریان چه بوده. بازهم می گویم. من نه 
قبل از جام جهانی با الاهلی بستم ونه موبایلم را به روی استقلالی ها بستم. چون 
استقلال را قلبا دوست دارم و همیشه با جان و دل برای این تیم بازی کردم، دوست 
داشتم مردم در جریان یکسری چیزها باشند و سوء تفاهمات به وجود آمده برطرف 
شود. بعد از دو سال این حرف ها را بازگو کردم تا طرفداران در جریان همه چیز 

قرار بگیرند.
 پیگیری برای بازگشت

با توجه به اینکه من از با الاهلی قرارداد داشتم و باشگاه این موضوع را می دانست، 
در آن برهه صحبتی با من نکردند ولی از گوشه و کنارها پیگیریهایی شد. اما همه 
دیگر می دانند واقعا علاقه قلبی من به استقلال است. هر جا که باشم بازی های 
استقلال را دنبال می کنم. دوست دارم این تیم موفق باشد. جزو افتخاراتم است که 
پیراهن استقلال را پوشیدم. علاقه قلبی من این است که روزی دوباره به این تیم 

برگردم و دوباره برای استقلال بازی کنم.
شکست برابر فولاد

بازی را دیدم. نمی توانم بگویم مشکل چه بود. فقط امیدوارم که استقلال به روزهای 
خوبش بازگردد. در این چند سال هر وقت استقلال می خواست شرایط خوبی 
داشته باشد، اتفاقاتی افتاد که مظلوم واقع شد و تیم از اوجش فاصله گرفت. نشد 
که عملکرد خوبش را ادامه دهد و بتواند انتظار هواداران را برآورده کند. درباره مسئله 
داوری در بازی فولاد که من نمی توانم صحبت کنم چون در زمین بازی نبودم. شاید 
برای بازیکنی مشکلی به وجود آمده یا ذهنیتی داشته اند. من به عنوان تماشاگر 
دیدم و نمی توانم نظر خاصی بدهم ولی به عنوان کسی که ۴ سال در استقلال بازی 
کردم، از شرایط این تیم ناراحتم. در چند سال گذشته هر جا استقلال یک ذره جان 
گرفت، اتفاقاتی افتاد که همه چیز را به هم ریخت. استراماچونی در استقلال خوب 
بود. ناگهان رفت. سال های قبل اتفاقات حاشیه ای افتاد و بعضی بازیکنان رفتند. 
هر سال ۵،۶ بازیکن جدا می شوند و خب این روی عملکرد استقلال اثر می گذارد. 
به خاطر همین است که تیم معمولا فصل را خوب شروع نمی کند. این به خاطر 

تغییرات است. زمان می برد تا بازیکنان با هم هماهنگ شوند.

آنقدر فحش دادند که صفحه ام را برای همیشه بستم

سکوت ابراهیمی شکست :چه شد که از استقلال جدا شدم؟

ستاره کاراته استان قم در اندیشه کسب چهارمین 
مدال از مسابقات کاراته قهرمانی جهان و به دست 
و  تمرین  به  توکیو  المپیک  بازی های  سهمیه  آوردن 

آماده سازی می پردازد.
 در رشته کاراته قهرمانان و مدال آوران متعددی دارد 
که موفق به کسب مدال های طلا، نقره و برنز پیکارهای 
آسیایی و جهانی، بازی های آسیایی، جام جهانی و 
رقابت های مختلف بین المللی شده اند و پرافتخارترین 

نفر از بین آنها، امیر مهدی زاده است.
امیر مهدی زاده که مدال آوری را با کسب نشان برنز از 
مسابقات ۲۰۱۱ قهرمانی آسیا آغاز کرد، در سه دوره 
رقابت های کاراته قهرمانی جهان به ترتیب موفق به 
کسب دو نشان طلا و یک مدال برنز شده، کاراته کایی 
که تنها چهره  ایرانی است که موفق به کسب دو طلای 

مسابقات قهرمانی دنیا شده است و از این نظر رقیب ندارد.
این کاراته کای مطرح و سرشناس در ویترین افتخارات خود تنها مدال پیکارهای المپیک را کم دارد و در ماه های اخیر به 
شدت درگیر تمرینات و برنامه های متعدد آماده سازی است تا در آخرین شانس کسب سهمیه المپیک که در پاریس فرانسه 

خواهد بود، با قدرت به مصاف حریفان رفته و سهمیه بگیرد.
علاوه بر پیکارهای انتخابی المپیک که مهدی زاده امید اول کاراته قم برای دست یابی به آن محسوب می شود، مسابقات 
کاراته قهرمانی جهان نیز دیگر میدانی است که قمی ها امیدوارند مهدی زاده بار دیگر در آن افتخار آفرین شده و چهارمین 

مدال جهانی خود را از این رویداد بزرگ به دست بیاورد.
اما یک تصمیم مهم توسط هیات رئیسه فدراسیون جهانی کاراته موجب شد تا یک بار سنگین در سال ۲۰۲۰ از روی دوش 
مهدی زاده برداشته شود، زیرا مهدی زاده باید امسال در رقابت های کسب سهمیه و قهرمانی جهان به میدان می رفت اما با این 

تصمیم، مسابقات جهانی به جای سال ۲۰۲۰ در آبان ماه سال ۲۰۲۱ برگزار می شود.
این در حالی است که قرار بود مسابقات کاراته قهرمانی جهان اواخر سال ۲۰۲۰ به میزبانی شهر دبی در کشور امارات به 
انجام برسد اما به دلیل شیوع ویروس کرونا به ۲۰۲۱ موکول شد و حالا کاراته قم و ستاره  آن فرصت زیادی دارند تا با آرامش به 

کسب سهمیه و مدال این میدان بزرگ فکر کنند.

رئیس هیات مدیره باشگاه شیمیدر قم از بررسی 
عملکرد کادر فنی و بازیکنان فصل گذشته این تیم 
برتر  لیگ  رقابت های  جدید  دوره  در  حضور  برای 

بسکتبال ایران خبر داد.
هنریک درغوکاسیان رئیس هیات مدیره باشگاه 
بسکتبال شیمیدر قم در آستانه شروع فصل جدید 
کشور  باشگاه های  بسکتبال  برتر  لیگ  مسابقات 
فدراسیون  رئیس  طباطبایی  رامین  با  ملاقاتی 
بسکتبال ایران داشت و طرفین راجع به این پیکارها 
و وضعیت باشگاه های این رشته بحث و تبادل نظر 

کردند.
درغوکاسیان راجع به حضور شیمیدر قم در دوره 
جدید رقابت های لیگ برتر بسکتبال باشگاه های 
بودم  گفته  هم  قبلا  که  همانگونه  گفت:  کشور 

مشخص شدن وضعیت کرونا برای تصمیم گیری در خصوص حضور شیمیدر در فصل آتی مسابقات بسیار مهم است، البته 
فدراسیون در این زمینه نامه اری به باشگاه ارسال کرده و ما آن را بررسی می کنیم.

وی در پاسخ به این سئوال که آیا کادر فنی و بازیکنان تیم شیمیدر تغییری خواهند کرد یا خیر؟ تصریح کرد: طبیعی است 
که باید عملکرد کادر و بازیکنانی که در دوره قبل لیگ عضو شیمیدر بودند بررسی شود تا در این خصوص تصمیم بگیریم، 
محمدرضا اسلامی دو سال سرمربی تیم ما بوده و یقینا جزو نفرات مد نظر باشگاه برای هدایت تیم در دوره آتی لیگ برتر است.
تسویه مطالبات بازیکنان شیمیدر تا پایان تیر ماه رئیس هیات مدیره باشگاه شیمیدر قم سپس در خصوص پرداخت مطالبات 

اعضای تیمش عنوان کرد: تلاش ما این است که تا پایان تیر ماه حقوق بازیکنان و کادر فنی تیم را تسویه کنیم.
وی به جلسه اخیر خود با رئیس فدراسیون بسکتبال هم اشاره کرد و افزود: از زمانی که رامین طباطبایی به فدراسیون 
بسکتبال آمده، با برگزاری جلسه های مختلف با باشگاه ها نشان داده که نگاه مثبتی به باشگاه های فعال این رشته دارد، در 
این جلسه ما میزبان وی بودیم و راجع به موضوعات مختلف و از جمله برنامه های فدراسیون بسکتبال گفت وگو صورت گرفت.
گفتنی است: تیم بسکتبال شیمیدر قم در مسابقات فصل گذشته لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور رتبه سوم جدول 
رده بندی را به خود اختصاص داد و راهی مرحله پلی آف شد اما رقابت های این مرحله به دلیل شیوع ویروس کرونا به انجام 

نرسید و فصل ۹۹ – ۱۳۹۸ لیگ برتر نیمه تمام باقی ماند.

همه نگاهها به امیر مهدی زاده دوخته شده است

کاراته قم در اندیشه چهارمین مدال جهانی و المپیک
رئیس هیات مدیره باشگاه شیمیدر قم :

فدراسیون بسکتبال نگاه مثبتی به باشگاه ها دارد 

 مشاور عالی مدیرعامل باشگاه استقلال با اشاره به همکاری وزارت ورزش 
در بحث خصوصی سازی گفت: آن چیزی که در مرحله نخست مهم است، 

شفاف سازی در بخش مطالبات و بدهی باشگاه به اشخاص حقیقی و حقوقی 
است.

روند  داشت:  اظهار  خبرنگاران  جمع  در  یکشنبه  روز  نیکخو«  »بهمن 
خصوصی سازی ۲ باشگاه پرسپولیس و استقلال در حال سپری شدن است. 
موانع و محدودیت هایی وجود دارد که با ارتباط با بخش های مختلف در حال 
بررسی آن هستیم. همچنین دارایی ها باید تناسب پیدا می کرد. در بحث افزایش 
سرمایه و پاسخگو بودن به زیان انباشته باید تمهیداتی اتخاذ می شد که خدا را 
شکر این موارد با تلاشی که من در وزارت ورزش دیدم در حال بررسی و برطرف 

شدن است.
وی افزود: بدهکاری های باشگاه و اینکه آیا این بدهی ها می تواند خودش را در 
صورت مالی باشگاه نشان بدهد یا خیر باید به طور کامل مشخص شود.  سازمان 
خصوصی سازی تعامل بسیار خوبی با ما دارد. حتی برای اینکه بخواهیم به کار 

سرعت بدهیم از سایر ظرفیت های بخش های خصوصی نیز استفاده کردیم
مشاور عالی مدیرعامل باشگاه استقلال ادامه داد: فقط در خصوص اطلاعاتی 
در خصوص  به خوبی  وزارتخانه  دارم صحبت می کنم.  استقلال  مورد  در  که 
واگذاری با ما همکاری دارد و مالکیت  اموال باشگاه به خوبی صورت گرفته و باید 

بگویم که در آخرین مرحله قرار داریم.
وی در خصوص اینکه اگر استقلال می خواهد وارد بازار بورس وارد شود،  باید 

تبدیل به یک شرکت سودده شود، خاطرنشان کرد: آن چیزی که در مرحله اول 
مهم است بحث شفاف سازی است.  چه مطالبات باشگاه از برخی شرکت ها و چه 
بدهی باشگاه به اشخاص حقیقی و حقوقی که در حال انجام شدن است. تا این 
موضوع به پایان نرسد نمی توان هیچ قضاوتی کرد، اما برنامه هایی برای این مسیر 

داشته و نگرانی از این بابت نداریم.
نیکخو در خصوص بدهی  مالیاتی نیز بیان داشت: در این خصوص صحبت های 

خوبی در دولت صورت گرفته است. باشگاه بزرگ قطعا فعالیت های بزرگ دارد.
وی در مورد اختلافی که بین ۲ کارگزار قدیم و جدید استقلال به وجود آمده 
است، افزود: وقتی قراردادی بسته می شود، طرفین باید مفاد قرارداد را رعایت 
کنند. ممکن است یک طرف مدعی یکسری از تعهدات باشد، یکسری ادعاها را 
هم مطرح کند.  اگر ادعا پذیرفته نشد به اجبار به مراجع قضایی کشیده می شود، 
اما وقتی داخل خانواده باشد می توان آن را بهتر حل کرد. چندین جلسه در این 

باره برگزار کردیم، این مشکل حل شد و توافق اولیه صورت گرفت.  
مشاور عالی مدیرعامل باشگاه استقلال در خصوص اینکه این تعداد معاون 
می توانند بخشی از بار مشکلات باشگاه را حل کند، گفت: امیدوارم دوستان در 
این باره کمی به مجموعه استقلال زمان بدهند. اگر بخواهیم منصفانه قضاوت 
کنیم که بعد از سه ماه شرایط چگونه بوده،  اگر جواب قانع کننده و مثبتی نداشته 
باشم شما حق دارید که انتقاد کنید. هواداران حق دارند که همیشه نگران باشند.

 مشاور عالی باشگاه استقلال:
موضوع مهمِ خصوصی سازی باشگاه شفاف سازی است
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رییس جمهوری با بیان اینکه »امروز وقت دعوا میان قوا نیست«، بر لزوم 
وحدت و همکاری میان همه نیروهای کشور تاکید کرد و اظهارداشت: روابط 

بسیار صمیمانه و نزدیک بین سه قوه، تنها راه است و راه دومی وجود ندارد. 
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز یکشنبه در جلسه ستاد 
ملی مقابله با بیماری کرونا،با بیان این که سالگرد ۷ تیر ۱۳۶۰ است، گفت: 
سال ۱۳۶۰ در تاریخ کشور آن مقداری که یادمان است شاید در قرن اخیر از 
لحاظ امنیتی سخت ترین سال کشور بود، چه از لحاظ امنیت داخلی چه از 
لحاظ امنیت ملی یعنی از یک طرف هجمه عراق بود که از سال ۵۹ شروع 
شده بود از ۳۱ شهریور، از یک طرف هجمه منافقین در داخل بود که از ۳۱ 
خرداد شروع شده بود، این شرایطی بود که قبلًا سابقه ای برای آن در این حد 

نداشتیم الان هم بعد از سال ۶۰ از لحاظ امنیتی نظیر آن سال را نداریم.
وی افزود: سال بسیار سختی برای مردم بود و حوادث بسیار تلخی در آن 
سال اتفاق افتاد که شاید تلخ ترین حادثه در سال ۶۰ ماجرای انفجار محل 
مرکزی حزب جمهوری اسلامی ایران در محله سرچشمه تهران بود که در آنجا 
یک شخصیت بسیار والای ما شهید آیت الله بهشتی و ۷۲ نفر دیگر از یاران 

ایشان در یک حادثه به شهادت رسیدند و البته عده ای هم زخمی شدند.
وی اظهار داشت: آنقدر آن حادثه مهم بود که مخالفین ما و ضدانقلاب 
فکر می کردند توانستند ضربه نهایی را به نظام وارد کنند. گفتند که مجلس 
شورای اسلامی دیگر اکثریت پیدا نمی کند و در این شرایط رئیس جمهور هم 
عزل شده بود با این شرایطی که درست شده و اصلًا شرایط انتخابات بوجود 

نمی آید. یک چیزی در ذهن شان بود که این ضربه، ضربه نهایی است.
دکتر روحانی ادامه داد: امام)ره( با آن توان و بیان قوی شان و بعد هم همه 
مردم، واقعاً ۷ تیر کشور را عوض کرد، اصلًا همه مردم یک حالت دیگری پیدا 
کردند این کلمه "ایران پر از بهشتی است" که شعار همه مردم در سراسر کشور 
آن روز بود و در تشییع جنازه آن بزرگوار یک تحول عظیم و بزرگی بوجود آورد و 
در آن ایام یک مثلث شوم خطرناکی از لحاظ امنیتی بالای سر کشور ما بود که 
آمریکایی ها و صدام و منافقین بودند. کشورهای دیگری هم بودند البته، اما به 

طور عمده  این مثلث شوم بود که کشور را دچار مشکلات عظیم کرد.
رییس جمهوری اضافه کرد: ما یک شخصیت والای کم نظیرمان را از لحاظ 
علمی، مدیریتی، جامع بودن و مسلط بودن به شرایط سیاسی دنیا، مسلط 
بودن به چند زبان زنده دنیا و شخصیت کم نظیری را متأسفانه در آن حادثه 
از دست دادیم و به همان دلیل هم بخاطر اهمیت آن ایام، هفته قوه قضائیه 
هم در همین ایام واقع می شود که این هفته بسیار مهم را خدمت همه قضات 

کشور و همه مسئولین قوه قضائیه تبریک می گوییم و گرامی می داریم.
وی خاطر نشان کرد: این قوه بسیار مهم که در ادامه عرضم خواهم گفت 
که در شرایط امروز کشور تنها راه روابط بسیار صمیمانه و نزدیک بین سه قوه 
است و راه دومی برای ما وجود ندارد در شرایط فعلی کشور حتماً باید این 
وحدت، اتحاد و یگانگی بین همه قوا باشد، همان که من در روز افتتاح مجلس 
شورای اسلامی گفتم که پیوند ما را به پیروزی می رساند و گفتم که دوران پیوند 

و پیروزی است.
وی یادآور شد: اگر همه با هم پیوند لازم را داشته باشیم و متحد و منسجم 
باشیم ان شاء الله خداوند پیروزی را نصیب ما خواهد کرد و جالب است که 
این چند ماه پشت سر هم در تاریخ ما قرار گرفته است خرداد برای مجلس 
است یعنی ۷ خرداد افتتاح مجلس است، تیر برای قوه قضائیه است ۷ تیر 
هفته قوه قضائیه است. مرداد برای ریاست جمهوری است ۱۲ مرداد زمانی 
است که رئیس جمهور جدید کار خودش را آغاز می کند و تنفیذاش را از دست 
رهبری می گیرد. دکتر روحانی گفت: ۸ شهریور که ماه بعد است هفته دولت 
است یعنی مجلس، قوه قضائیه، ریاست جمهوری و دولت ۴ ماه همه پشت 
سر هم در تاریخ کشور ما اینجوری قرار گرفته است و اینها همه باید همین جور 
که ماهشان متصل است باید کارشان هم متصل باشد و در کنار همدیگر باشد.

وی افزود: سال ۱۳۶۰ سخت ترین سال از لحاظ امنیتی برای ما بود. سال 
از لحاظ فشار اقتصادی دشمن و بیماری  ۱۳۹۹ سخت ترین سال کشور 
عالمگیر است. این هم در تاریخ کشور ما بی نظیر بوده است. یعنی همین طور 
که مسأله امنیتی سال ۶۰ گفتم نظیرش را کمتر در تاریخ کشورمان پیدا کنید.

امروز شدیدترین فشار اقتصادی بر کشوروارد می شود 
وی یادآور شد: از لحاظ فشار اقتصادی، فشاری که از سال ۹۷ آغاز شد، 
در سال ۹۸ بیشتر  شد و در سال ۹۹ هم بیشتر می شود. امروز شدیدترین 
فشار اقتصادی بر کشور عزیزمان وارد می شود و خطرناکترین بیماری هم همه 
جهان را فراگرفته و این دو با هم ضمیمه شده است. چنین بیماری در تاریخ 
کشور نداشتیم. لااقل در این یک قرن و بیش از یک قرن و از حدود ۱۴۰ سال 
پیش در کشورمان چنین بیماری بی سابقه است. در دنیا هم از سال ۱۹۱۸، 
یعنی حدود صد سال پیش، بی نظیر بوده است که همچون بیماری مسری و 

جهان شمولی همه جا را فرا بگیرد.
دکتر روحانی افزود: این شرایط سخت و خطرناکی را که با آن مواجه شدیم، 
کمتر سراغ داریم. سابقه نداشته که یک بیماری اینقدر روی اقتصاد، اجتماع، 
زندگی مردم و سیاست و روابط بین الملل اثر گذاشته باشد. ممکن است یک 
بیماری یک روزی بوده و خطرناک هم  بوده، اما وضع اقتصادی دنیا اینجوری 

نبوده است.
وی اظهار داشت: حالا خودمان را به عنوان کشوری که تحت فشار تحریم 
هستیم کنار می گذاریم. کشورهایی که تحت تحریم و هیچ فشاری، هیچ 
تحریمی نبوده و هیچ فشار اقتصادی ندارند، مثل کشورهای اروپایی و آمریکا، 

اینها که هیچ فشاری نداشتند، شما ببینید بعد از کرونا چه شدند!
وی گفت: شرایطی پیش آمد که در آمریکا امروز ۲۵ درصد افزایش بیکاری 
اثر  اینچنین  نبودند و فقط همین بیماری روی اقتصادشان  دارند. تحریم 
گذاشته است. کاهش تولید ملی را کم یا زیاد در تمام کشورهای صنعتی بزرگ 
مشاهده می کنیم. از آن طرف برخی از مشاغل به طور کامل برای چند ماه 
تعطیل شده است، مثل مشاغل حمل و نقل، گردشگری، تالارها، اجتماعات. 

ببینید چه ضربه عظیمی  و شما  ماه در سراسر دنیا تعطیل شده  تا ۳   ۲
آوریل و می در بعضی  اقتصاد جهانی وارد شده است. صادرات در ماه  بر 
کشورهای صنعتی، ۲۵ درصد و بعضی از کالاها مثل پتروشیمی ۲۹ درصد و 

بعضی از کالاها مثل خودرو ۱۵ درصد کاهش پیدا کرده است.
وی خاطر نشان کرد: یک حادثه جهانی است. اینکه دیروز مقام معظم 
رهبری فرمودند که کسی نباید این ویروس را عادی تلقی کند، کاملا درست 
است. البته ایشان عمدتاً بهداشت و سلامت مدنظرشان بود و درست هم 
هست و علاوه بر آن از لحاظ اقتصادی هم همین طور است. هیچ بیماری ای 
سابقه ندارد در طول یک قرن که اینقدر در اقتصاد اثرگذاشته باشد، تورم ها را 
بالا برده، جی دی پی ها را پایین آورده و تولید ناخالص داخلی را پایین آورده، 
ارزش پول ملی را پایین آورده، بورس را پایین کشیده است. حالا غیر از کشور 
ما که خوشبختانه از این یکی اش مصون بودیم و شرایط خوبی داشتیم و 
امیدواریم مسئولین اقتصادی آن را در بازار سهام حفظ کنند. می بینیم همه 

جا لطمه خورده است.
رییس جمهوری افزود: خروج سرمایه از بسیاری از کشورهای آسیایی و 
غیرآسیایی اتفاق افتاده است. از چند کشور ۷۰ میلیارد دلار سرمایه خارج 

شده است. این برای چند کشور است، ۲ الی ۳ کشور است.
تا امروز یک ریال از بانک مرکزی استقراض نکرده ایم 

وی افزود: بحمدالله به عنوان کشوری که تحت تاثیر این بیماری هستیم و 
تحت فشار هم هستیم، تا امروز یک ریال از بانک مرکزی استقراض نکرده ایم. 
نه در سال ۹۷، نه در سال ۹۸ و نه در سال ۹۹ که ان شاء الله تا پایان سال 

استقراض نخواهیم داشت و کشور را اداره می کنیم.
وی گفت: اما شما ببینید در اروپا چه خبر است، استقراض؛ انگلیس این 
ایام برای بعد از کرونا ۲۷۳ میلیارد پوند استقراض کرده است. در دنیا چه خبر 
شده و چه وضعی دارند. تازه در بسیاری از کشورهای دنیا، بیماری که بستری 
می شود از او پول می گیرند، برای آزمایش پول می گیرند. در ایران در مواردی 
که بیمارستان و پزشک آزمایش را ضروری بدانند، پول نمی گیریم. کسی که 
بستری می شود از او پول نمی گیریم. شما ببینید دنیا چه وضعی دارد و ما چه 

وضعی در کشورمان داریم.
وی اضافه کرد: در داستان حمل و نقل در بعضی از کشورها، ۸۰ درصد 
درآمد حمل و نقل در این ۲، ۳ ماهه کاهش پیدا کرده است. در بعضی از 
کشورها کمتر و تا ۴۰ درصد بوده است. آثار اجتماعی بیماری چقدر زیاد بوده 
و چقدر از لحاظ روانی و خشونت، خشونت اجتماعی و خانوادگی آمار بالا رفته 
است. اصلًا تصور مردم از این بیماری یک آنفلوآنزا بود که آمد و رفت و تمام 
شد. بله ممکن است از یک جهاتی شباهتی به آنفولانزا باشد، اما این بیماری 
دنیا را متحول کرده به سمت گرفتاری و مشکلات برده و اقتصاد دنیا را تضعیف 

کرده است.
دکتر روحانی ادامه داد: امروز بار مسئولیت بسیار سنگینی بر دوش همگان 
است. خدمت ملت عزیز ایران عرض می کنم، کار وزارت بهداشت و درمان 
افتخار آمیز بوده، کار بخش تولید، حمل و نقل، بخش کشاروزی، صنعت، 
بانک مرکزی، اقتصاد و بورس افتخار آمیز بوده است. اینها کار کم نظیری انجام 
دادند. کسی جمع و تفریق کند و با دنیا مقایسه کند تا ببیندن کار عظیمی 

انجام گرفته است و همه تلاش کرده اند.
رییس جمهوری اظهار داشت: خدمت ملت ایران شهادت می دهم همه 
مسئولینی که می شناسم و با آنها آشنا هستم، ۶ ماه است که حتی یک روز 
استراحت نکرده و پشت سر هم کار کرده و شبانه روز تلاش می کنند؛ البته 
معنی اش این نیست که همه مشکلات مردم حل شده است، بله یکسری 

مشکلات باقی مانده است، اما کار بزرگی شده است.
وی افزود: کمک کردیم، به عده ای که مشاغل شان تحت فشار بوده وام 
دادیم؛ آنجاهایی که امکان پذیر بوده به مردم وام دادیم؛ بسته معیشتی ویژه 
برای ۳ میلیون خانواده در ۴ ماه اخیر که ۲ تای آن در یک ماه بود ۴ نوبت 
کمک معیشتی دادیم؛ کمک معیشتی هم برای ۱۸ میلیون خانواده از پارسال 
) ماه آبان ۹۸(شروع کردیم و پرداخت می کنیم. این بسته های معیشتی و 
کمک هایی که انجام می دهیم و اضافه حقوقی که انجام گرفته اینها حداکثر 
توان دولت بوده و دولت این توانش را بکار گرفته و امروز بحمدالله نه نیاز به 

استقراض خارجی و نه بانک مرکزی داریم.
باید متحدتر و متشکل تر در کنار همدیگر باشیم

وی یادآور شد: البته به وحدت و اتحاد نیاز داریم ؛ حتماً به تعاون و همکاری 
و یاری همدیگر نیاز داریم ؛ اینها قطعی و ضروری برا ما است و بدون آن 
نمی توانیم کار کنیم؛ اگر می خواهیم در این شرایط بسیار سخت، سال را تمام 
کنیم که قاعدتاً تا پایان سال با این کرونا روبرو هستیم و با آن مقابله کنیم و شاید 
در ماه های آینده یک آنفلوآنزا کمک این ویروس بیاید؛ باید متحدتر و متشکل تر 

در کنار همدیگر باشیم.
وی خاطر نشان کرد: الان موقع دعوا نیست؛ بر فرض یک کسی نظری دارد، 
الان وقت دعوای مجلس و دولت نیست؛ وقت دعوای قوه قضائیه و دولت 
نیست؛ این سه قوه امروز باید کامل متحد باشند و همدیگر را یاری کنند؛ 
نیروهای مسلح در کنار اینها و رهبری معظم بالا سر همه اینها، همه باید در کنار 
یکدیگر باشیم و مردم باید حضور کامل در صحنه داشته باشند؛ بدون حضور و 
یاری مردم حتماً موفق نخواهیم شد، اما با یاری مردم حتماً موفق خواهیم بود؛ 
چون یاری مردم آمد »یدالله مع الجماعه« وقتی همه آمدیم، آن وقت دست 
خدا هم است؛ آن دست خداست که کار نهایی را انجام می دهد و ان شاء الله 

دست خدا بالا سر ما خواهد بود و عبور خواهیم کرد.
برای مقابله با کرونا همه باید اصول بهداشتی را رعایت کنند

وی یادآور شد: مردم بدانند ویروس  کرونا وارد هر استانی شده و شیوع پیدا 
کرد، کار ما این است که نگذاریم پیک تند پیدا کند یا به صورت کله قندی این 
شیوع بالا می رود؛ آنجا دچار مشکل می شویم؛ حرکت این ویروس به صورت 
ملایم است و یک پخی درست می کند و عبور می کند ما باید سراغ دومی باشیم 

و کار دیگری نمی توانیم بکنیم برای اینکه از این حالت کله قندی به حالت پخ 
برسیم و اینجا یاری مردم را می خواهد؛ همه مردم باید در صحنه بیایند و چون 
اگر یک شدت ناگهانی یک مرتبه ای ایجاد شود، یک دفعه بیمار فراوانی به 
بیمارستان می ریزند و تخت ها و آی سی یوها پر می شود و این جهادگران عزیز  

خسته و ناتوان شده و  خیلی کار سخت می شود.
وی اظهار داشت: بنابراین اینکه گفته می شود مردم اصول بهداشتی را 
رعایت کنند، برای این است که ما با کمترین خسارت و پیچیدگی عبور کنیم 
البته وقتی در آن استان عبور کردیم، یک مقدار کار سهل می شود ولی در عین 

حال باید اصول بهداشتی را مراعات کنیم.
وی خاطر نشان کرد: حالا باید در این شرایط چه کار کنیم. باید همه حرف، 
مشاغل، خدمت دهندگان و مردم اصول بهداشتی را مراعات کنند و راه دومی 
نیست که راه دوم درمان یا واکسن است که نداریم و راه آن فقط مراعات اصول 

بهداشتی است.
رییس جمهوری افزود: مراقبت کنیم که عمدتاً چیز پیچیده ای نیست. فاصله 
از همدیگر اولین اصل است و مراقب این باشیم که اگر یک جا جمعیت متراکم 
می شود و مخصوصاً سرپوشیده است، حتماً از ماسک استفاده کنیم و به طور 
مداوم دست مان را بشوییم. خیلی پیچیدگی ندارد این ۲ و ۳ کار اصلی است و 
خیلی از کارهای جزیی دیگر هم است بنابراین ما باید امروز همدیگر را کمک و 

یاری کنیم و دستورالعمل ها را مراعات کنیم.
دکتر روحانی ادامه داد: محل تجمع محل خطر است. وقتی می گوییم 
فلان شهرستان قرمز شد، بله نسبت به شهرستانی قرمز، یکی نارنجی و یکی 
سفید است ولی در محل تجمع و وقتی جمعیت کنار هم جمع شد خود آن 
مکان به طور اتوماتیک قرمز می شود و ممکن است آن شهر سفید باشد اما 
وقتی یک عروسی می شود و همه دور هم در سالنی جمع می شوند و یا یک 
عزایی می شود و همه در کنار هم جمع می شوند و یا یک میهمانی در خانه ای 
داده می شوند و همه اقوام در کنار هم جمع می شوند، کنار سفره می نشینند، 
بغل دست هم می نشینند، با هم تعریف می کنند و آن یکی سرفه و یکی دیگر 
عطسه می کنند و فکر می کنیم عروسی و میهمانی به خوبی تمام شد، نه اتفاقاً 

سرآغاز گرفتاری شد.
 وی افزود: شما می بینید یک عده ای ۳ روز الی یک هفته بعد ناچار می شوند 
به بیمارستان بروند و عده ای کارشان به آی سی یو و عده ای هم خدای ناکرده 
کارشان به فوت برسد بنابراین محل تجمع را باید منطقه قرمز بدانیم و شهر 

قرمز هم مکانی قرمزی است که باید بیشتر مراعات شود.
وی خاطر نشان کرد: مرتب به مسئولین می گوییم که ماسک ارزان قیمت و 
ساده تقسیم کنند اما از مردم خواهش می کنند که درست کردن ماسک در 
خانه بسیار ساده و آسان است یعنی همه می توانند یک ماسک درست کنند 
البته ماسک ارزان هم باید در اختیار مردم باشد و این چیزی است که امروز 
وزارت بهداشت ما بیش از همه تأکید می کند و امروز در یک جدولی نشان داده 
شد که اگر ۲ نفری که با هم هستند هر دو ماسک داشته باشند چه وضعی 
پیش می آید، یکی داشته باشد چه وضعی پیش می آید و یکی داشته باشد و یا 

هیچ کدام نداشته باشند، چه وضعی پیش می آید.
وی گفت: این قاعدتاً در صدا و سیما نشان داده شد و مردم باید در این زمینه 
کاملًا آگاه باشند که چه شرایطی خواهد بود البته همه ما باید مراقب سالمندان 
و بیماران زمینه ای باشیم و علی القاعده دیگران اگر دچار این بیماری می شوند 
۸۰ الی ۸۸ درصد نجات پیدا می کنند یعنی آنها اگر بیماری زمینه ای نداشته 
باشند و سالمند نباشند و اگر سالمند باشند این مشکل بیشتر می شود و اگر 
بیماری زمینه ای باشد، مشکل می شود بنابراین نسبت به اینها باید مراقب بود.
رییس جمهوری اظهار داشت: اما امروز در ستاد ملی چند تا مصوبه داشتیم 
که یک مصوبه به نظر من بسیار مهم بود و آن مربوط به استان هایی است که 
برخی از شهرستان های آن ها قرمز است و طبق مصوبه امروز ستاد استانی  هر 
شهرستانی که قرمز است، می تواند برای محدودیت برای مدت یک هفته به 
وزیر کشور، وزیر بهداشت و درمان پیشنهاد بدهد و با هماهنگی این ۲ کمیته 
سلامت و اجتماعی – امنیتی اگر توافق کردند و با اطلاع و تأیید رئیس جمهور 
برای یک هفته اجرا می شود و اگر لازم بود دومرتبه تمدید می شود، اگر شدت 

عملی می خواهیم نسبت به شهرستان های قرمز نشان دهیم.
زدن ماسک در تمام محل های تجمع الزامی می شود

وی گفت: دوم اینکه هر کجا که محل تجمع است، ماسک را دیگر الزامی 
می دانیم از هفته آینده این ترتیبات تهیه شود از ۱۵ تیرماه ماسک را الزامی 
کنیم تا آخر تیرماه اگر دیدیم لازم است دومرتبه تمدید کنیم، تمام محل تجمع 
هایی که وزارت بهداشت  می گوید آن محل و آن اجتماع از نظر من قرمز 
است، لیست اش مشخص و معلوم است و همه باید نظارت کنند و همه باید 

دستورالعمل را اجرا کنند.
وی اظهار داشت: در این زمینه بنا شد تا هفته آینده از نظر قانون و مقررات، 
اتحادیه ها، تعزیرات، بخش های مختلف، نیازی  به یک ماده قانونی علاوه 
بر وظایفی که هست دارند، بیاورند و تصویب کنیم که همه آنها بیایند نسبت 
به قوه قضائیه در اینجا نکته ای گفته شد که باز هم با هماهنگی قوه قضائیه 
یک ماده ای را تهیه کنید که در چه مواردی خارج از نوبت قوه قضائیه کمک 
و رسیدگی کند که بتوانیم در بعضی از مکان ها و در بعضی از شهرستان های 
قرمز ماسک را الزامی بکنیم، آنجایی که اجتماع و مکان سرپوشیده است، 
الزامی کنیم در بعضی جاها خودشان می دانند ولی در اینجاها بخاطر اهمیت 

مسأله برای همه الزامی می شود.
تصویب شد،  امروز  در جلسه  که  دیگری  نکته  یادآور شد:  روحانی  دکتر 
کمک به مستأجرین بود، این ایام هم در زمینه مسکن، آنهایی که می خواهند 
مسکنی را تهیه کنند و بخرند ،مسکن و اجاره بها گران شده و برای مردم 

طاقت فرسا شده است.
وی افزود: امروز گفتیم که وزارت مسکن و همچنین وزارت کشور طرح هایی 
را بیاورند برای مسأله مسکن، اگر چیزی لازم است تصویب کنیم اینجا که زمین 
ارزان تر در اختیار سازنده قرار بگیرد. مصالح با تسهیلات در اختیار سازنده قرار 
بگیرد، تشریفات شهرداری به حداقل برسد و حتی الامکان غیرحضوری بشود 

و قرار شد تهیه شود و هر چه لازم است تصویب کنیم.
اعمال محدودیت بر افزایش اجاره بها 

رییس جمهوری ادامه داد: اما نسبت به اجاره بها، ما در یک مقطعی گفته 
بودیم که اجاره ۲ ماه تمدید شود چون بنگاه ها باز نبود و همه جا تعطیل بود 
و از آن عبور کردیم، بعد از آن اجاره ها بسته شد. اجاره ها خیلی مستأجرین را 
تحت فشار قرار داد. هر جا اجاره ای تاکنون منعقد نشده و موجر و مستأجر 
متنی را تا امروز امضاء نکرده اند از فردا که این مصوبه ما ابلاغ می شود، یک 
مقرراتی امروز گذراندیم که اضافه اجاره بها، نسبت به سال قبل در تهران ۲۵ 
درصد بیشتر نمی تواند باشد در کلانشهرها از ۲۰ درصد و در بقیه شهرها ۱۵ 
درصد بیشتر نمی تواند بشود. این ۳ تا را به عنوان مصوبه اعلام کردیم و از فردا 

باید اجرا و عمل کنند و این مبنایی است برای اجاره بها.
وی گفت: اینکه این اجاره بهایی که از فردا منعقد می شود تا کی معتبر است 
اینجا محل بحث بود و اینجور تصمیم گرفته شد که این اجاره بها تا زمانی معتبر 
خواهد بود که وزارت بهداشت و درمان ما شرایط این ویروس را از حالت اضطرار 
خارج کند و بگوید شیوع آنچنانی نیست و از آن تاریخی که وزارت بهداشت ما 
اعلام کرد، ۳ ماه دیگر این اجاره بها تمدید می شود و بعد از ۳ ماه می توانند با 
توافق جدید زندگی کنند بنابراین مصوبه ما بر این مبنا است که تصویب شده 

است.
وی افزود: البته راجع به انتخابات در ۱۱ حوزه انتخابیه  هم گفته شد که با چه 

مقرراتی این انتخابات را برقرار کنند.

رییس جمهوری در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا: 

تازه نفس های بهارستان کدام سوی جنگ اقتصادی ایستادند؟امروز وقت دعوای قوا نیست؛ به همکاری نیاز داریم

شورای هماهنگی اقتصادی
اتاق جنگ اقتصادی کشور

تخصصی  کمیسیون های  رئیسان 
مجلس در حالی زبان به انتقاد علیه 
اقتصادی  و عملکرد  رئیس جمهوری 
دولت گشوده و آنها را تهدید به اقدام 
انقلابی کرده اند که دو سال از عمر، 
اقتصادی«  هماهنگی  »شورای 
به عنوان »اتاق جنگ اقتصادی« کشور 
علیه آمریکا و ریل گذار سیاست های 

اقتصادی می گذرد. 
درباره  نگرانی  و  پیش بینی ها 
چگونگی مناسبات مجلس یازدهم با 
دولت دوازدهم در حال تحقق است؛ 
بعد از پرسش و پاسخ از وزیر ارتباطات در روزهای پر چالش کشور اکنون رئیسان 
۱۲ کمیسیون مجلس شورای اسلامی در نامه ای به رئیس جمهوری به تعبیر خود 
برادرانه به رئیس جمهور هشدار داده اند اگر مسیر سیاست های اقتصادی دولت 

تغییر نکند، آنها تاب نخواهند آورد و انقلابی وارد عمل خواهند شد.
دستور و برنامه؛ راهکار دولت برای حرکت چرخ اقتصاد

آنها در بخش هایی از این نامه نوشته اند »آیا این حجم گسترده از جوانان بیکار از 
کشوری جز ایران بر این خاک قدم می گذارند؟ آیا آنانی که در تأمین معیشت خود 
درمانده اند و برای حداقل های زندگی خود مجبور به چند نوبت کار در روز هستند 
شهروندان ایران نیستند؟ ... آیا از قیمت روزافزون مواد غذایی اطلاع دارید؟ آیا از 
نسبت حداقل های یک سبد غذایی با حقوق یک کارگر، یک کارمند و یک معلم 
اطلاع دارید؟ ...«  در حالی این نمایندگان اینگونه تیر پیکان انتقادهای تند خود 
را سمت دولت نشانه رفته اند که اگر نگاهی به گزارش آماری دولت در سال ۹۷ 
می انداختند برخی از تحولات رخ داده در برنامه های دولت یازدهم و دوازدهم برای 
آنها عیان می شد؛ از جمله اینکه جمعیت شاغل کشور به ۲۳ میلیون و ۳۸۷ هزار 

و ۶۱۳ نفر رسیده بود.
براساس همین آمار، اگرچه با گذر زمان -ابتدای دولت یازدهم تا پایان سال 
نخست دولت دوازدهم- جمعیت فعال در کشور افزایش  یافته اما میزان اشتغال 
در پایان سال ۹۶ نسبت به جمعیت فعال پیشی گرفته؛ همچنین نرخ اشتغال  از 

۳۲.۹ درصد در سال ۹۱ به ۳۵.۴ درصد افزایش  یافته است.
علاوه براین، سیاست های دولت در زمینه عدالت جنسیتی توانست مؤثر واقع 

شود و نرخ اشتغال زنان را از ۱۳.۷ به ۱۶ درصد افزایش دهد.
همچنین بنابر برنامه ششم توسعه، دولت مکلف شده است، سالانه یک میلیون 
شغل در کشور ایجاد کند؛ در همین راستا رئیس جمهوری تأکید کردند، »همه 
باید دست به دست هم دهیم، یعنی دولت، کارآفرینان، بخش خصوصی، قوا و 
نهادهای دیگر«. براساس این رویکرد بود که دولت، تشویق سرمایه گذاری در 
طرح های اشتغال زا، تسریع در فرایند اجزایی طرح های کارورزی دانش آموختگان 
دانشگاهی، تکمیل و بهره برداری از طرح های نیمه تمام، توسعه مهارت های نیروی 
کار، اعطای تسهیلات بانکی به بنگاه ها، کارورزی در محیط کار واقعی و مشارکت 
سازمان های برنامه وبودجه استانی در فرایند پرداخت تسهیلات را به عنوان برنامه 
عملی خود برای اجرای برنامه ششم توسعه قرارداد. حتی بررسی های تطبیقی 
مرکز آمار در بهار سال ۹۸  نشان می دهد، سیاست اشتغال زایی دولت دوازدهم 

توانسته ۳۲۴ هزار نفر به جمعیت شاغلان کشور در مقایسه با بهار ۹۷ بیافزاید.
نکته دیگری که گویا از منظر نگارندگان این نامه مغفول مانده، برنامه های دولت 
در سال های اخیر، در راستای پیشگیری از افزایش نرخ کالاهای اساسی باوجود 
مشکلات مالی در بخش صنعت و فشارهای اقتصادی ناشی از تحریم بوده است. 
یک نمونه آن، دستور رسیدگی رئیس جمهوری بعد از افزایش ناگهانی قیمت برنج 
در کشور بود. هم زمان روحانی دستور رسیدگی فوری به  افزایش ۲۰ درصدی 
قیمت کالاهای اساسی و جلوگیری از افزایش قیمت ها را به عنوان مسئول تنظیم 
بازار صادر کرد.  علاوه بر این ها، بسته های معیشتی و مصوباتی که دولت در قالب 
برنامه ششم توسعه برای افزایش دستمزد حقوق بگیران و بازنشستگان، تدوین 

کرده و اجرا می کند، در راستای ایجاد عدالت و رفع محرومیت زدایی است.
بسته حمایتی دولت در پی شیوع کرونا، سه میلیون بسته حمایتی مربوط به 
اقشار ضعیف و کم درآمد به دلیل شیوع کرونا، بسته حمایتی ماهانه به ۱۸ میلیون 
خانوار کم درآمد و پرداخت یارانه بخشی از این برنامه ها و سیاست هاست. حتی 
دستور اخیر رئیس جمهوری در پی افزایش یک باره قیمت مسکن مبنی بر  اجرای 
طرح »اقدام ملی تأمین مسکن«، ضرورت همکاری با پیمانکاران و ارائه تسهیلات 
و زمین ارزان قیمت و ضرورت همکاری با پیمانکاران و ارائه تسهیلات و زمین 

ارزان قیمت را می توان در این راستا تعریف کرد.
اداره کشور در سخت ترین شرایط؛ کاهش ۵۰ میلیارد دلاری درآمد

ناشی   اقتصادی  آثار  مانده،  مغفول  مجلس  منتقد  نگاه  از  که  دیگری  نکته 
فشارهای خارجی، بعد از خروج آمریکا از برجام و اعمال تحریم باشد. ماه گذشته 
رئیس جمهوری از کاهش ۵۰ میلیارد دلاری درآمد کشور در پی تحریم ها خبر داد. 
علاوه  بر این اظهارات، هم زمان نیز اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهوری 
به آثار تحریم بر بودجه کشور اشاره و تأکید کرد، پس از اعمال تحریم ها، درآمد نفتی 
کشور از سالی ۱۰۰ میلیارد دلار  به هشت میلیارد دلار در سال گذشته منجر شده 
است. روحانی حتی آبان ماه سال گذشته نیز آثار داخلی دشمنی های خارجی تأکید 
کرده و گفته بود »اداره کشور نیازمندی هایی دارد، اما وقتی دشمن برای ما مشکلات 
ایجاد می کند حرکت ما کند می شود زیرا ما امکانات مالی لازم را در اختیار نداریم. 
اداره کشور در سخت ترین شرایط است، اما ما متزلزل و نگران نیستیم؛ بنده اصلًا 
نگرانی ندارم هر چه فشار به دولت بیشتر شود به معنای این است که خداوند ما را 
دوست داشته و سنگین ترین بار را بر دوش ما گذاشته است.«هرچند امروز نمایندگان 
مجلس یازدهم که در آغاز راه خود قرار دارند دولت و شخص رئیس جمهوری را مسبب 
وضع کنونی کشور معرفی می کنند اما بر همگان واضح است که آنچه بیش از هر 
چیز اداره کشور را از مسیر حقیقی خویش خارج کرده دشمنی هاست، موضوعی که 
نه تنها رئیس جمهوری بلکه رهبری نیز بر آن تأکید داشته اند. ایشان خردادماه سال 
۹۷، تأکید کردند »دشمن ما اتاق جنگ را برده است در وزارت خزانه داری؛ ]اتاق[ 
جنگ علیه ما به جای وزارت دفاع، وزارت خزانه داری آنهاست، به شکل فعّال هم 
مشغولند... من عرض می کنم اینجا هم باید ستاد مقابله  با شرارتِ این دشمن در 
مجموعه  اقتصادی تشکیل شود؛ وزارت خارجه باید پشتیبانی کند، باید به صورت 
همراه کمک کند لکن بایست در مرکز اقتصادی دولت این ستاد تشکیل شود و این 
کار را دنبال کنند.« پیش از آن نیز در جلسه ای محرمانه با سران سه قوه، دستور 
تشکیل این اتاق جنگ یا همان »شورای هماهنگی اقتصادی« را صادر کرده بودند. 
شورایی که متشکل از سران سه قوه، معاون اول قوه قضائیه، دادستان کل کشور، 
معاون اول رئیس جمهوری، رئیس سازمان برنامه وبودجه، وزیر اقتصاد، رئیس مرکز 
پژوهش های مجلس، رئیس کمیسیون برنامه وبودجه و رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس، رئیس کل بانک مرکزی، وزیر کشور، رئیس دفتر رئیس جمهوری، معاون 
سیاسی دفتر رئیس جمهوری و معاون اقتصادی رئیس جمهوری است و از اوایل 
سال ۹۷ تاکنون ریل گذاری سیاست های اقتصادی کشور را برعهده دارد.  افزایش 
قیمت حامل های انرژی، ممنوعیت واردات کالاهای که مشابه داخلی دارند و  تعدیل 
منابع درآمدی و اعتبارات هزینه ای بودجه سال گذشته و ... بخشی از مصوبه های 
این شوراست که سایر نهادهای مسئول مکلف به اجرای آن هستند.تازه نفس های 
بهارستان کدام سوی جنگ اقتصادی ایستادند؟ حال این پرسش در ذهن جرقه 
می زند که آیا بهارستانی ها از این اتاق جنگ بی خبرند!؟ آیا لابه لای رصدهایشان 
نام آن را نشنیده اند و نمی دانند در میانه این جنگ همه باید به میدان رزم بیایند؟ 
همچنین این سؤال پیش می آید، قوه مقننه که این روزها تازه نفس تر از پیش است، 
برای کمک به دیگر هم رزمانش چه برنامه و طرحی دارد؟ جست وجوهای خبرنگار 
ایرناپلاس نشان می دهد با وجود اظهارات نمایندگان مجلس، مبنی بر اینکه پیش 
از ورود به مجلس، طرح های برای برون رفت از وضعیت اقتصادی موجود را تدوین 
کرده اند، نخستین طرح اعلام وصول شده »طرح جمعیت و تعالی خانواده با موضوع 
فرزندآوری« است. البته چندی پیش کیومرث سرمدی نماینده اسدآباد  از تدوین 
طرح »بهبود وضع معیشتی و اقتصادی« توسط گروهی از نمایندگان خبر داده بود؛ 

بااین حال تاکنون خبری مبنی بر اعلام وصول آن منتشر نشده است.



برگزاری جلسه مجمع نمایندگان استان قم 
نمایندگان مردم قم در مجلس شورای اسلامی بر ضرورت تعامل بین مدیران استان و نمایندگان برای حل 
مشکلات تاکید کردند.علیرضا زاکانی، نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، در حاشیه جلسه مجمع 
نمایندگان استان قم، گفت: با توجه به معضلات عمرانی در بافت فرسوده و تامین اعتبارات برای توسعه شهری، 
نمایندگان استان از طریق بانک مرکزی و بانک های عامل و همچنین وزارت راه و شهرسازی موانع مسیر را برطرف 
تا شهرداری بتواند با سرعت و سهولت طرح های عمرانی شهر را به سرانجام برساند.وی حضور نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی در پنج بخش استان در روز های آخر هفته را از دیگر تصمیمات این جلسه عنوان کرد و گفت: این 
تفاهم و همکاری مدیران با نمایندگان مجلس شورای اسلامی مسیر خدمتگزاری نمایندگان را برای استان هموار 
خواهد کرد.زاکانی افزود: همچنین مقرر شد با برگزاری جلسات منظمی در صبح روزهای شنبه به صورت یک 
هفته در میان، مشکلات بخش های پنجگانه با حضور مدیران مربوطه بررسی و برای رفع آن چاره اندیشی شود.

  دختر سردار سلیمانی با چه کسی ازدواج کرد؟
زینب مُغنیه، دختر عماد مغنیه، فرمانده نظامی ارشد و پیشین حزب الله لبنان، خبر داده زینب سلیمانی، 
دخترسردار قاسم سلیمانی، فرمانده شهید و پیشین نیروی قدس سپاه، با رضا هاشم صفی الدین، پسر هاشم 
صفی الدین، معاون اجرایی حزب الله لبنان ازدواج کرده است.برخی کاربران شبکه های اجتماعی در لبنان و 
ایران از ازدواج دختر شهید سردار قاسم سلیمانی با فرزند یکی از مقام های ارشد حزب الله لبنان در هفته های 
اخیر خبر داده اند.زینب مغنیه، خواهر شهید عماد مغنیه از ازدواج دختر سردار قاسم سلیمانی با پسر سیدهاشم 
صفی الدین، معاون اجرایی حزب الله لبنان خبر داد.زینب مغنیه در صفحه شخصی خود در اینستاگرام تصویری 
از نام زینب سلیمانی و سیدرضا صفی الدین با نشان قلب و عشق به اشتراک گذاشت.بر این اساس، به نظر 
می رسد دختر سردار شهید سپهبد قاسم سلیمانی با پسر معاون اجرایی حزب الله لبنان ازدواج کرده است. هر 

چند هنوز منابع رسمی این اتفاق فرخنده را تایید یا تکذیب نکرده اند.

ماجرای آگهی های اجاره پشت بام و انباری چیست؟ 
»محمود محمودزاده« معاون وزیر راه و شهرسازی در خصوص انتشار آگهی های اجاره انباری و پشت بام در 
فضای مجازی که این روزها دست به دست می شود و باعث افزایش هیجان کاذب در بازار اجاره شده است، 
گفت: وزارت راه این آگهی ها را تایید نمی کند و قراردادی در این زمینه به صورت رسمی منعقد نشده است.
وی با بیان اینکه بازار مسکن، اقتصاد قابل توجهی دارد و جذاب است، گفت: به دلیل جذابیت اقتصادی در 
بازار مسکن، این قبیل دلالی ها هم دیده می شود.محمودزاده تاکید کرد که هیچ مرجع رسمی خبر اجاره پشت 
بام و انباری به خانواده ها را تایید نکرده است و گفت: امکان اجاره این قسمت های ساختمان وجود ندارد.وی 
گفت: لازم است کار ویژه ای در این بخش صورت بگیرد و فورا فضای مجازی خالی از آگهی های غیر واقعی 

اجاره و فروش شود.

چرا علی کریمی به دورهمی نرفت؟ 
علی کریمی توسط مهران مدیری به برنامه دورهمی دعوت شد که پیشنهاد این مجری را رد کرده است.چند 
روز قبل بود که اعلام شد مهران مدیری و تهیه کننده برنامه دورهمی به دنبال آوردن کریمی به برنامه شان بودند 
که با پاسخ منفی جادوگر مواجه شدند تا او بعد از حضور در برنامه نود عادل فردوسی پور، در هیچ برنامه تلویزیونی 
دیگری حاضر نشود.کریمی البته مشکلی با حضور در تلویزیون ندارد منتهی یک موضوع دیگر باعث شده که 
او به مهران مدیری پاسخ منفی دهد.کریمی درباره این موضوع گفته: از آقای مدیری به خاطر دعوت شان 
خیلی تشکر می کنم. از طریق دوستان مشترک مان در جریان این دعوت و ابراز محبت شان قرار گرفتم. البته 
از قول میهمان های برنامه و خودشان شنیدم که بخش هایی از بعضی برنامه ها سانسور می شود. به هر حال اگر 

برنامه شان پخش زنده بود با کمال میل می رفتم.

ضرغامی: احساس وظیفه کنم، کاندیدا خواهم شد
ضرغامی در گفتگو با رادیو تهران اعلام کرد: اگر در انتخابات ۱۴۰۰ احساس وظیفه کنم کاندیدا خواهم شد. 
عزت الله ضرغامی در گفتگو با رادیو تهران در پاسخ به سوالی در مورد کاندیداتوری در انتخابات ۱۴۰۰ گفت: 
من سرباز نظام هستم و اگر بگویند ریاست صدا و سیما را بر عهده بگیر می آیم و در مورد انتخابات ۱۴۰۰ هم اگر 
احساس وظیفه کنم کاندید خواهم شد. لازم به ذکر است که ضرغامی در بین کاندیدا های اصلی جمنا که عنوان 
ائتلاف اصولگرایان در انتخابات ریاست جمهوری ۹۶ بود، در قرار داشت. ضرغامی پیش از ریاست صداوسیما، 

معاونت پارلمانی این سازمان و همچنین معاونت سینمایی وزارت ارشاد را برعهده داشته است.

مدیر منطقه دو قم خبرداد:

احداث سالن چندمنظوره ورزشی
 تا پایان سال

مدیر منطقه دو قم گفت: در حوزه فضای سبز در این چند سال ۱۲۰ هزار اصله 
نهال در ۲۳ کیلومتر کاشته شده و رینگ سبز فعال شده است و تولیدات گیاهی 

خوبی در این سال ها داشته ایم.
رضا رحیمی با اشاره به اهمیت اتمام پروژه ها در این منطقه، اظهار داشت: در 
حوزه آسفالت ۱۵ میلیارد تومان هزینه شده و خوشبختانه معابر سطح منطقه از 
کیفیت خوبی برخوردار است که یکی از اقدامات، انجام سالیانه یک میلیارد تومان 
هزینه برای ایمن سازی در حوزه ترافیک و تابلوهای کاربردی و هدایت مسیر است.
مدیر منطقه دو قم خاطرنشان کرد: پیرامون فضای سبز در این چند سال ۱۲۰ 
هزار اصله نهال در ۲۳ کیلومتر کاشته شده و رینگ سبز فعال شده است و تولیدات 

گیاهی خوبی در این سال ها داشته ایم.
رحیمی با بیان اینکه در حوزه ورزشی، پروژه هایی به ثمر نشسته و سالن ورزشی 
چندمنظوره در حال احداث است، تصریح کرد: برخی پروژه های عمرانی، فرا 

منطقه ای است و نیاز به برنامه ریزی طولانی دارد.
وی با اشاره به اینکه در سال جاری چند پروژه مهم در منطقه دو به سرانجام 
می رسد، ابراز کرد: در کنار این پروژه ها ساماندهی برخی از مکان ها را در دستور 
کار داریم و برنامه های فرهنگی و مذهبی نیز با مشارکت شهروندان عملیاتی 
می شود. مدیر منطقه دو قم با تأکید بر اینکه در ماه های اخیر با توجه به شیوع 
کروناویروس، نیروها در نظافت شهری و ضدعفونی محیط تلاش های زیادی انجام 
داده اند و اقدامات مؤثری در پیشگیری از بیماری و مدیریت بحران عملیاتی شد، 
افزود: تمرکز مدیریت شهری در منطقه دو رساندن شاخص ها به بالاتر از میانگین 

کشوری است و مشارکت مناسب شهروندان مانع از فرصت سوزی می شود.
رحیمی در مورد دیگر پروژه های این منطقه، بیان کرد: ازجمله پروژه ها رینگ 
فردوسی و زیرگذر بلوار روحانیت است که کلنگ احداث آن همزمان با دهه کرامت 
بر زمین زده شده است، همچنین احداث دو باکس زیرگذر ریل راه آهن و چند 

بوستان نیز از دیگر طرح هاست.
 

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم اعلام کرد:

وصول ۱۴۳۰ میلیارد ریال اوراق تسویه خزانه 
آخرین وضعیت  به  اشاره  با  قم  درآمد شهرداری  و وصول  مدیرکل تشخیص 
بدهی های شهرداری، گفت: وصولی حاصل از این اقدامات مبلغی به ارزش 
۱۴۳۰ میلیارد ریال اوراق تسویه خزانه است که از بدهی شهرداری به بانک تجارت 

کسر شده است.
علی اصغر رنگرز جدی با اشاره به تشکیل جلساتی برای جلوگیری از افزایش 
تعداد چک های برگشتی، عنوان کرد: به منظور جلوگیری از افزایش چک های 
برگشتی و پیگیری وصول آن ها جلساتی با حضور مدیرکل حقوقی و روسای 
حقوقی و درآمد مناطق هر هفته تشکیل شده است که در مجموع از سال ۹۵ تا 

پایان سال ۹۸ مبلغی به ارزش ۹۲ میلیارد ریال وصول شد.
رنگرز جدی عنوان کرد: این رقم با شیوع بحران کرونا و تعویق چک های سررسید 
شده ناگهان به ۱۴۹ میلیارد ریال رسید که با پیگیری های انجام شده اکنون  ۱۱۲ 
میلیارد ریال شده و این مبلغ در حال کاهش است، جلسات هماهنگی با مناطق 
مختلف تا قبل از شیوع بیماری کرونا انجام شده و هم اکنون هم در حال انجام 
است. وی با بیان اقدامات صورت گرفته این اداره کل، تصریح کرد: در سال ۹۸ 
ممیزی شهر قم به اتمام رسید و اطلاعات ممیزی در سیستم سرای ۸ انتقال و با 
تطبیق سوابق در مناطق یک،سه و چهار و هم چنین مناطق پنج و هفت به اتمام 
رسیده است و در مناطق دو و شش و هشت هم در شرف انجام بوده و با اتمام این 
فرآیند اطلاعات ممیزی از ۲۱۵۴۸۱ کد به ۴۰۳۶۸۹ کد نوسازی افزایش خواهد 
یافت. مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خاطرنشان کرد: همزمان با 
ابلاغ آیین نامه اجرایی بند)و( تبصره ۵ قانون بودجه سال ۹۸ جلسات مستمری با 
ادارات، نهادها و دستگاه های اجرایی بدهکار به شهرداری انجام شده و جلسات 
عمومی در استانداری به دفعات هم تشکیل یافته است و برای پیگیری به سازمان 

برنامه وبودجه کل کشور هم ارجاع داده شده است.
 

سرپرست شهرداری منطقه سه قم خبرداد:

افتتاح فاز دو بلوار کوه سفید بااعتبار 
۵۰ میلیارد ریال

سرپرست شهرداری منطقه سه قم از افتتاح فاز دو بلوار کوه سفید بااعتباری 
بالغ بر ۵۰ میلیارد ریال خبر داد.

مهرداد روحانی وزیری با اشاره به افتتاح فاز دو جاده کوه سفید در دهه کرامت، 
اظهار داشت: این پروژه ششم خردادماه ۹۷ عملیات اجرایی آن آغازشده و در 
پایان سال ۹۸ به اتمام رسیده که به علت شیوع ویروس کرونا در دهه کرامت افتتاح 
شد. سرپرست شهرداری منطقه سه قم طول مسیر فاز دو بلوار کوه سفید را ۱۴۰۰ 
متر اعلام کرد و افزود: پروژه فاز دو بلوار کوه سفید با ۴۰ هزار متر زیرسازی آسفالت 

و ۲۸۰۰ متر جدول کانیو و اعتباری بالغ بر ۵۰ میلیارد ریال اجرایی شده است.
روحانی وزیری جدول گذاری رفیوژ وسط بلوار را ۲۸۰۰ متر عنوان و بیان کرد: 
در این بلوار ۱۴۰۰ متر رنگ آمیزی جدول و باغچه سازی و کاشت نیز انجام شده 
گفت:  و  داد  خبر  نیز  بلوار  انتهای  دوربرگردان  هندسی  اصلاح  از  وی  است. 
برای اتصال فاز دو به فاز سه این دوربرگردان نیازمند اصلاح هندسی داشت که 
خوشبختانه انجام شده است. سرپرست شهرداری منطقه سه قم با ابراز تأسف از 
عدم اجرایی شدن روشنایی بلوار، خاطرنشان کرد: زیرساخت لازم برای اجرای 
روشنایی بلوار کوه سفید آماده بوده و شرکت برق استان باید اقدامات بعدی را 

انجام دهد تا جان همشهریان به خطر نیفتد.
 

مدیر منطقه یک قم :

بهره برداری  از بوستان بانوان منطقه 
یک تا شهریور 

مدیر منطقه یک قم گفت: در سال جاری بوستان بانوان روبروی گلزار شهدا، در 
منطقه یک قم علیرغم وجود مشکلات تملکی تا پایان شهریورماه به بهره برداری 

می رسد .
احمد ترکمن با اشاره به تکمیل بازگشایی پروژه شهرک جهاد در این منطقه، 
اظهار داشت: اگر بلوار روحانی بازگشایی شود، بخش زیادی از پروژه به اتمام 
می رسد و در حال تملک در این محدوده هستیم و امسال اعتبار خوبی به آن 

تخصیص یافته است.
ترکمن تصریح کرد: سال قبل همکاری خوبی برای تملک مالکین در این پروژه 
انجام نشد که پس از پیگیری های زیادی تملک ها به سرانجام رسید و قرار شده 
پست برق نیز جابه جا شود تا ۱۰۰ درصد پروژه به اتمام برسد تا شهرک جهاد 

بازگشایی شود.
وی در مورد احداث خروجی شهرک شهید محلاتی، ابراز کرد: در این پروژه 
مشکلاتی بین شهرداری و اداره راه وجود دارد و قسمت هایی اجرایی شده و در 
ادامه نیاز به توسعه و تملک دارد، زیرا یک لاین خارج از محدوده بوده و هنوز تائید 

نشده است.
مدیر منطقه یک قم خاطرنشان کرد: اگر این بخش از پروژه به تائید برسد عملًا 
پروژه به اتمام می رسد که در حال حاضر نیز عمده کار و تأسیسات انجام شده 
است، در این راستا بزرگراه امام علی)ع( به سمت محلاتی ورودی پروژه هست و 
از منطقه ۵ ورودی به سمت محلاتی بوده و فقط خروجی از سمت منطقه یک به 

سمت ۷۲ تن با مشکلاتی مواجه است که در دست اجرا قرار دارد.
ترکمن عنوان کرد: در سال جاری بوستان بانوان روبروی گلزار شهدا، در منطقه 
یک قم به بهره برداری می رسد که این طرح نیز مشکل تملکی دارد اما قسمت 
عمده تملک شده است و بخشی باقی مانده که باید دیوارکشی به اتمام برسد اما 

داخل بوستان در سه ماه آینده به اتمام می رسد.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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بهترینِ برادران ، آن برادری 
است که دوستی اش به خاطر 

خدا باشد.
دوشنبه -نهم تیرماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5063

غرر الحكم : ج 3 ص ٤33 ح 501٧

طرح:فیروزه مظفری

پراید ضد سرقت رسید! 

به  اشتغال زایی  و  تولید  مسیر  در  پروژه ها  واگذاری  در  گفت:  قم  استاندار   
سرمایه گذاران باید به دو عنصر اهلیت و توانمندی توجه شود.

بهرام سرمست عصر روزشنبه  در کمیسیون طرح های غیر کشاورزی  استان 
تائید  در  اجرایی  دستگاه های  مدیران  داشت:  اظهار  جواد)ع(  امام  سالن  در 
سرمایه گذاران دارای وظیفه هستند، ضمن اینکه باید موانع را نیز مورد بررسی قرار 

داده و رفع کنند.
اشتغال زایی  و  تولید  مسیر  در  پروژه ها  واگذاری  در  اینکه  بیا  با  قم  استاندار 
اگر  افزود:  شود،  توجه  توانمندی  و  اهلیت  عنصر  دو  به  باید  سرمایه گذاران  به 
سرمایه گذاران این ویژگی های مور نظر را داشته باشند، دستگاه های اجرایی جهت 
انجام استعلامات و صدور مجوز اقدام کنند. وی تصریح کرد: اگر سرمایه گذاری در 
اجرای طرحی به دلیل عدم پایبندی به تعهدات خلعید شد، در واگذاری پروژه به 
دیگران و جایگزینی باید به توانمندی لازم و شاخصه های اولیه توجه داشت تا پروژه و 

طرحی اقتصادی پس از مدت ها در نیمه راه همچنان باقی نماند.
سرمست با تأکید براینکه در واگذاری زمین در راه ها و در مجاورت کمربندی نیاز 
به بررسی دقیق در کمیسیون های فنی دارد تا طرحی موجب شکل گیری نقطه 
حادثه خیزی در مسیر نباشد و برای سرمایه گذاران در بلندمدت ایجاد مشکل و مانع 
نکند، گفت: جهت صدور مجوز کمیته فنی باید طبق جوانب مختلف اقدام کند و 
دستگاه های اجرایی نیز ارزیابی های خود را به طور دقیق ارائه دهند و در جریان کامل 

پروژه و طرح قرار بگیرند.
استاندار قم عنوان کرد: درواقع سازوکارها باید به گونه ای شفاف باشد که اگر در 
روند اجرای طرح، موانعی به لحاظ فنی وجود دارد در همان ابتدای راه احصاء شود 

و طرح و سرمایه گذار را با مشکلات متعدد مواجه نکند.
سرمست تصریح کرد: حضور نمایندگانی از دستگاه های اجرایی در جهت بررسی 
جوانب واگذاری زمین و طرح به سرمایه گذاران وقتی امکان پذیر باشد که نماینده 
ضمن اطلاعات وسیع و کامل از پروژه، اختیارات لازم را در تصویب طرح داشته باشد 

تا روند بررسی طولانی مدت نشود.
هشدارمدیر امور اراضی استان قم به سرمایه گذاران:

عدم پایبندی در اجرای طرح ها سبب خلع ید می شود
 مدیر امور اراضی جهاد کشاورزی استان قم نیز دراین جلسه  گفت: عدم پایبندی 
سرمایه گذاران در اجرای طرح پس از مهلت یک ساله و اجرای طرح کمتر از ۴۰ 

درصد پیشرفت فیزیکی، منجر به خلع ید می شود.
به کمیته  مربوط  این جلسه  اظهار داشت:  استانداری  نجابت(  محمدابراهیم 
کمیسیون ۳۲ و طرح های غیر کشاورزی بوده که هر دو ماه یک بار در جهت تعیین 

تکلیف سرمایه گذاران برگزار می شود.
مدیر امور اراضی جهاد کشاورزی استان قم افزود: در این جلسه ۲۶ پرونده ویژه 
طرح های غیر کشاورزی برای واگذاری، استمرار و انتقال طرح ارجاع داده شده 
است که به دلیل کرونا و عدم برگزاری جلسه در دوره قبل تعداد پرونده ها و مطالبات 
بالاست.  وی با بیان اینکه به دلیل رفع مشکلات ارباب رجوع، تصمیم گیری به طور 
ویژه انجام می گیرد، یادآور شد: در این راستا سه مرحله کار در واگذاری، تمدید اجاره 

و موافقت با انتقال قطعی اتفاق می افتد.
نجابت با تأکید بر اینکه در میان این پرونده های ارجاعی، ۵ پرونده نیاز به بررسی 
بیشتر دارد و از دستور کار خارج می شود تا در کمیته های فنی، ایرادات و مطالبات 
سرمایه گذاران  با حضور دستگاه های اجرایی بررسی شود، گفت: با خواسته ۲۱ 
پرونده جهت تمدید یا درخواست واگذاری زمین موافقت شد که شامل طرح های 
گردشگری، مجتمع های بین راهی و باشگاه سوارکاری، شن و ماسه، سنگ بری و 

تولید آسفالت است و به زودی تعیین تکلیف می شود.
مدیر امور اراضی جهاد کشاورزی استان قم خاطرنشان کرد: به سرمایه گذاری که 
در وقت مقرر نتواند به تعهدات خود عمل کند پس از بررسی های لازم مهلت یک ساله 

داده می شود تا بتواند طرح را به پیش از ۴۰ درصد پیشرفت برساند.
وی اضافه کرد: طبق قوانین عدم پایبندی سرمایه گذاران در اجرای طرح پس 
از مهلت یک ساله و اجرای طرح کمتر از۴۰ درصد پیشرفت فیزیکی، بر اساس 

کمیسیون ۳۳ منجر به خلعید می شود.
نجابت عنوان کرد: ادارات صنعت، معدن و تجارت، راهداری و راه و شهرسازی 
وظیفه دارند استعلامات لازم را در جهت صدور و تمدید مجوز طرح های غیر کشاورزی 
در مجاورت راه و جاده ارائه دهند و نظرات تخصصی خود را در کمیسیون های فنی 

مطرح کنند.

استاندار قم:

باید به اهلیت و توانمندی سرمایه گذاران توجه شود

مدیر بهداشت و درمان حرم مطهر حضرت معصومه)س( :

صحن ها و همه سطوح حرم مطهر بصورت مستمر 
ضدعفونی می شود

مدیر بهداشت و درمان حرم مطهر حضرت معصومه)س( با اشاره به اجرای پروتکل های بهداشتی 
در حرم مطهر، افزود: ضدعفونی سطوح در حرم کریمه اهل بیت)ع( به صورت مستمر در حال انجام 

است.
مهدی عباسیان  با اشاره به اجرای پروتکل های بهداشتی در حرم مطهر حضرت معصومه )س(، اظهار 
کرد: شست وشو، تطهیر و ضدعفونی سطوح در حرم مطهر به صورت مستمر در طول سال در حال 
انجام است. وی با بیان اینکه کارشناس بهداشت در محل مهمانسرا، نظارت بر همه فرایندهای خرید، 
آماده سازی و بسته بندی بر اساس دستورالعمل های بهداشتی به صورت کامل دارد، افزود: وسایل 
حفاظت شخصی، غربالگری روزانه، تکمیل فرم خود اظهاری توسط خادمین و کارکنان، رعایت فاصله 
اجتماعی در محل پخت و بسته بندی و ضدعفونی مستمر وسایل و ظروف از جمله اقداماتی است که 
در مهمانسرای حرم انجام می شود. مدیر بهداشت و درمان حرم مطهر حضرت معصومه )س( با اشاره 
به جمع آوری همه وسایل مشترک مورد استفاده زائرین از قبیل کتب ادعیه و مهرها، تصریح کرد: در 
درب های ورودی حرم مطهر بر اساس مصوبه ستاد پیشگیری از شیوع بیماری کرونا مایع ضدعفونی 
کننده دست برای استفاده زائران و مجاوران قرار داده شده است. وی با اشاره به تعطیلی کفشداری ها، 
افزود: پلاستیک یک بار مصرف برای کفش های زائران در اختیارشان قرار داده می شود. عباسیان در 
ادامه سخنان خود از فعالیت شبانه روزی دارالشفای حرم مطهر خبر داد و اظهار داشت: در صورت نیاز 

و تشخیص پزشکان افراد مشکوک به کرونا برای ادامه درمان به اورژانس ۱۱۵ ارجاع داده می شوند.
 

در یک ماهه گذشته انجام شد؛

پلمب 7۰ واحد صنفی متخلف در قم
جانشین فرماندهی انتظامی استان قم از پلمب ۷۰ واحد صنفی متخلف در یک ماهه گذشته خبر 
داد. سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهار داشت: مأموران اداره نظارت بر اماکن عمومی این فرماندهی 
با هدف اجرای قوانین طرح فاصله گذاری اجتماعی و صیانت از امنیت اخلاقی، تحقق برنامه های 
پیشگیرانه، مقابله با ناهنجاری های اجتماعی در بین اصناف، طرح تشدید کنترل و نظارت بر واحدهای 

صنفی را اجرا و در این راستا تعداد هزار و ۳۶۲ واحد صنفی در استان بازدید شد.
جانشین فرماندهی انتظامی استان افزود: پلیس همواره تلاش می کند تا با برقراری امنیت مطلوب 
در جامعه، زمینه کسب و کار سالم را برای اصناف فراهم کند. سرهنگ اسماعیلی با بیان اینکه هدف 
از ساماندهی اصناف رعایت قانون صنفی است و بازدید صنوف را رعایت قانون در بازار دانست، ادامه 
داد: مأموران اداره نظارت بر اماکن عمومی در این بازدیدها از تعداد هزار و ۳۶۲ واحد صنفی، تعداد 
۷۰ واحد صنفی متخلف را پلمب و به تعداد ۱۹۳ واحد صنفی اخطار پلمب و به ۴۴۱ باب واحد صنفی 
تذکر دادند. وی اضافه کرد: عدم رعایت قوانین و مقررات ابلاغی از سوی اتحادیه صنفی را علت عمده 
پلمب واحدهای متخلف اعلام کرده و صاحبان صنوف متخلف نیز پس از تشکیل پرونده به مراجع 
قضائی معرفی شدند. جانشین فرماندهی انتظامی استان با تداوم و تشدید این گونه برنامه ها و اقدامات 
کنترلی و نظارتی پلیس از عموم شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه تخلف از سوی صنوف 

و بازاریان موضوع را به مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ اطلاع دهند.
 

سرپرست پلیس راهور استان قم اعلام کرد:

موتورسواران درصدرجانباختگان تصادفات رانندگی 
شهر قم 

سرپرست پلیس راهور استان قم گفت: در ۳ ماهه گذشته ۵۴ درصد جانباختگان تصادفات رانندگی 
شهر قم مربوط به موتورسواران بوده است. سرهنگ غلامرضا صدفی اظهار داشت: در ۳ ماهه گذشته 
موتورسواران ۵۴ درصد جانباختگان تصادفات رانندگی شهر قم بوده که ۷۶ درصد ضربات وارده به راکب 
و یا ترک نشین آنها در تصادفات رانندگی، به ناحیه سر و صورت بوده است. وی افزود: بر اساس ماده ۲۰ 
قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی برخورد با تخلفات موتورسواران به منظور حفظ جان موتورسواران و 
دیگر استفاده کنندگان از معابر با جدیت در دستور کار پلیس راهنمایی و رانندگی قرار دارد. سرپرست 
پلیس راهور استان قم گفت: مهمترین تخلفاتی که منجر به توقیف موتورسیکلت خواهد شد، نداشتن 
کلاه ایمنی، حرکت در پیاده رو، حرکت در خلاف جهت مسیر، حرکات نمایشی و مارپیچ، تک چرخ و 

تردد در خطوط ویژه است.

با وجود اعلام خبر توقف تولید پراید، همچنان 
۶۰ درصد از سرقت های خودرو مربوط به این 

خودروی داخلی است

مدیرکل سازمان بازرسی استان قم گفت :سال 
گذشته ۳۲ پرونده کیفری از تخلفات در ادارات 
و دستگاه های اجرایی دراستان قم  تشکیل و به 

مراجع قضایی ارسال کرده ایم.
ازظهر  پیش  طالبی   محمود  الاسلام  حجت 
بازرسی  دیروز در نشست خبری که در سازمان 
استان قم برگزار شد اظهارداشت : در این مدت 
سازمان بازرسی با تهیه ۸۲ گزارش و ارائه به نهاد ها 
و دستگاه  ها، نقاط ضعف در فرایند های قانونی 

این دستگاه ها را تذکر داده است.
سازمان  افزود:  قم  استان  بازرسی  کل  مدیر 
بازرسی با نظارت برتمامی دستگاهها، مدیران و 
اجرای صحیح  و  امور  به حسن جریان  کارکنان 

قوانین نظارت کامل دارد.
استان قم به لحاظ مدیریتی در وضعیت 

مطلوبی قرار دارد 
وی با بیان اینکه استان به لحاظ مدیریتی در 
وضعیت مطلوبی قرار دارد گفت: مدیران سالم و 

پاکدست فراوانی در استان فعالیت میکنند، اما اگر 
مفسده ای نیز وجود داشته باشد سازمان بازرسی 
قاطعانه با آن برخورد خواهد کرد. مدیرکل بازرسی 
استان با بیان اینکه در ۳ ماهه اول امسال بیشترین 
پزشکی،  علوم  دانشگاه  به  متعلق  شکایات 
سازمان  و  اجتماعی  تامین  سازمان  شهرداری، 
ثبت اسناد و املاک بوده است، افزود: وجود این 
شکایات و اعلام ها به معنای وقوع تخلف یا جرم 
نیست بلکه مبنای کار بازرسان برای بازرسی بیشتر 

در این ادارات است.
و  دستگاه ها  گفت:  طالبی  الاسلام  حجت 
اداراتی که با مراجعات مردمی بیشتری مواجه اند 
با شکایات بیشتری هم روبرو می شوند و به همین 

دلیل نظارت ها بر این ادارات افزایش می یابد.
ممنوعیت استفاده از کالای خارجی در 

دستگاه های دولتی
بازرسی  از رویکرد جدید سازمان  ادامه  وی در 
برای رونق بیشتر در بخش تولید خبر داد و گفت: 

سازمان بازرسی با هر اقدامی که با جریان تولید و 
اشتغال منافات داشته باشد و باعث بروز اختلال 
در روند فعالیت تولیدکنندگان شود با جدیت و 

قاطعیت برخورد می کند.
مدیرکل سازمان بازرسی استان قم گفت: تهیه 
قم  در  دولتی  های  دستگاه  در  خارجی  لوازم 
از سوی  وقوع تخلف  و در صورت  ممنوع است 
ادارات؛ با کارمند پایین رتبه و مدیر بالا رتبه به 

صورت جدی برخورد می شود.
کار سازمان بازرسی مچ گیری نیست 

مچ  بازرسی  سازمان  کار  اینکه  بیان  با  طالبی 
این  افزود:  نیست،  اشخاص  و  افراد  از  گیری 
ادارات  امور  انجام  دنبال حسن  به  تنها  سازمان 
مشاهده  صورت  در  میتوانند  هم  مردم  و  است 
هرگونه تخلف در دستگاه ها با شماره تلفن ۱۳۶ 
تماس بگیرند و یا با مراجعه به تارنمای  به نشانی 
ارائه  را  خود  مستندات   shekayat.bazresi.ir

دهند.

مدیرکل سازمان بازرسی استان قم خبر داد؛

ارسال ۳2 پرونده کیفری تخلفات ادارات به مراجع قضایی

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، با انتقاد از برگزاری همایش ها در قم 
گفت: تست مثبت کرونا برای مراجعات سرپایی در قم از ۱۵ درصد به ۴۵ 

درصد افزایش یافته است.
محمدرضا قدیر اظهار کرد: تست مثبت مراجعات سرپایی در قم از ۱۵ 
درصد به ۴۵ درصد افزایش یافته است و این مسئله زنگ خطر شیوع مجدد 

کرونا را در استان به صدا درآورده است.
وی یکی از علل افزایش بیماران کرونایی در قم را برپایی مراسم  همایش، 
عزا و عروسی دانست و گفت: بسیاری از این همایش ها باید به صورت غیر 

حضوری برگزاری شود تا از تجمع بی دلیل افراد جلوگیری شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح کرد: در این مراسم  فاصله گذاری 
اجتماعی و اصول بهداشتی به هیچ وجه رعایت نمی شود و احتمالا تا دو 

هفته آینده با موج دیگری مواجه خواهیم شد.
وی با بیان اینکه تعداد بستری مبتلایان به کرونا در دو هفته اخیر از 
حدود ۸۰ نفر به حدود ۱۵۰ نفر افزایش یافته است، افزود: علاوه بر 
بیمارستان کامکار سایر بیمارستان ها را نیز برای پذیرش بیماران کرونایی 

آماده کرده ایم .

حال 40 نفر از مبتلایان به کرونا در قم وخیم است
  رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم  همچنین از پذیرش ۳۴ بیمار مشکوک 
به کرونا در مراکز درمانی قم طی ۲۴ ساعت گذشته خبر داد و گفت: ۳۰ نفر 

از این افراد در بیمارستان بستری شدند.
قدیر اظهار کرد: طی ۲۴ ساعت گذشته و منتهی به هشتم تیرماه، ۳۴ نفر 
در مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا و یا مشکلات 

حاد تنفسی پذیرش شدند.
وی در ادامه گفت: ۳۰ نفر از این تعداد در بیمارستان های قم بستری و 
مابقی پس از معاینه و بررسی در بخش اورژانس مراکز، با دستورات دارویی و 

بهداشتی مرخص شده اند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: در شبانه روز گذشته، ۲۰ نفر از 
بیمارانی که طی روزهای متمادی بستری بودند، پس از بهبودی ترخیص 

شدند.
وی تصریح کرد: در حال حاضر حدود ۱۵۰ نفر مشکوک و محتمل به 

کرونا در قم بستری هستند که حال حدود ۴۰ نفر آنها وخیم است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد :

افزایش تست مثبت کرونا برای مراجعات سرپایی 


